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دکتر سیدمحمدرضا میری لواسانی  مدیرعامل شرکت پتروشیمی پردیس
در گام دوم انقاب حضور مدیراني شایسته و بایسته در صنعت پتروشیمي كشور به عنوان پیشران اقتصادی كشور، 
امری واجب بود تا به بركت حضور جوانان متخصص و متعهد كه به خوبي به رموز بازار بین المللي اشراف دارند، خیر 

و بركت برای میهن اسامي، هموطنان و ذینفعان جاری و سازی گردد.
در مسند نشستن دكتر محمدرضا لواساني در پتروشیمي پردیس كه به واقع ضربان قلب واقعي صنعت پتروشیمي 
كشور است بزرگترین آزمون حضور مدیران خاقي مي باشد كه توان ریسک و تحول پذیری در مجموعه تحت 

مدیریت خود را فراهم مي سازند.
از آنجا كه شركت پتروشیمي پردیس در مقام بزرگترین مجتمع تولیدكننده آمونیاک و اوره در خاورمیانه كه سالانه 
بیش از 5 میلیون تن محصول تولید مي كند و یکي از پرچمداران صنعت پتروشیمي و تامین كننده ارز ناشي از فروش 
محصول برای این میهن عزیز مي باشد، باشک حضور سکانداری كه از قبیله علم و عمل و دارای دكتریني از جنس 

موفقیت باشد، باعث تجلي و توسعه همه جانبه »شپدیس« خواهد گردید.  
به گواه دوست و دشمن، دكتر سیدمحمدرضا میری لواساني از این قبیله خدمت بوده كه با تحصیل دكتری مدیریت 
ریسک و كارشناسي ارشد سازه های دریایي از دانشگاه لیورپول انگلیس، و حضور به عنوان هیات علمي دانشگاه و 

مدرس دروس انرژی، مالي و اقتصادی در مقطع ارشد و دكتری از چهره های مطرح مدیریت كشور مي باشد.
ریاست هیات مدیره شركتهای بیمه البرز، سرمایه گذاری تجارت بیمه نو، عضویت در هیات مدیره لیزینگ آریا دانا، 
آرمان اطلس، ثمین پترو دانا، مشاور شركتهای نفت و گاز پارس، شركت ملي نفت، شركت صنایع دریایي فراساحل و 
معاون ریسک بانک دی گوشه ای از سوابق این مدیر خوشنام، متخصص و باسابقه بوده و حضور به عنوان مدیر عاملي 
شركت آلومینیوم اراک آخرین تجربه این مدیر برنامه محور بوده است. وی در حدود 2 سال مدیر عاملي این شركت 
با توجه ویژه به تولید با كیفیت، مدیریت بهای تمام شده، صادرات، مدیریت زمان و هزینه در اجرای طرح های توسعه 
ای توانست شركت آلومینیوم اراک را در رتبه 75 از صد شركت برتر معرفي و با وجود تحریم های ظالمانه صادرات 
حدود 200 میلیون دلاری در سال 1401 برای این شركت به همراه بیاورد. این مدیر جوان علمي و عملیاتي ضمن 
تجربه كافي در حوزه های تولیدی، بازرگاني، لجستیک، تعمیرات و نگهداری، HSE ، تسلط كامل به زبان خارجي و 
مذاكره های بازرگاني را نیز دارا میباشد. تخصص كامل در حوزه تامین منابع، اجرای طرح های توسعه ای و شناخت 

كامل از بازار سرمایه از جمله دیگر توانمندی های این مدیر متعهد و اخاق مدار مي باشد.
مسئولیت مدیرعاملي، این مدیر خوشنام در پتروشیمي پردیس نوید دهنده اتفاقات مثبت و چشمگیر در این شركت 
اوره ساز بوده و همان طور كه انتظار مي رفت مشارالیه با دكترین كاریش كه بر سه اصل برنامه محوری، ارزش آفریني 
و سودآوری حداكثری برای سهامداران و ذینفعان همراه بود توانست در كمتر از یکسال حضور در این شركت بزرگ 
ضمن توجه به رفع گلوگاه های تولید و چالش های در صادرات بتواند در امر ارزش آفریني و سودآوری برای ذینفعان 
، تجلي بخش حضوری مدیری كاردان و كاربلد در سنگر سکانداری شپدیس باشد. حضور پررنگ تر در بازارهای بین 
المللي منجمله در آفریقا، افزایش كیفیت محصولات و توجه جدی به طرح های توسعه ای از بركات حضور این مدیر 

در پتروشیمي پردیس مي باشد.
مناصب و مسئولیت ها:

معاون ریسک بانک دی از سال 1399 تاكنون
عضو هیات مدیره شركت فروشگاه های زنجیره ای حامي متعلق به بنیاد تعاون و زندانیان كشور از سال 1399 تاكنون
مدیرعامل لیزینگ دیسام از سال 1399 تاكنون رئیس هیات مدیره سرمایه گذاری بیمه تجارت از سال 1399 تاكنون 
عضو هیات مدیره لیزینگ آریا دانا )بهمن خودرو( از سال 1399 تاكنون رئیس هیات مدیره بیمه البرز 1396-1398 
مدیرعامل شركت خدمات بیمه ای سام تدبیر آینده 1396 -1394 عضو هیات مدیره شركت آرمان صنعت اطلس 

در زمینه بازرسي كالا
1395 - 1391 

عضو هیات مدیره شركت ثمین پترو دانا در زمینه خدمات ISO و ایمني 1391-1394
عضو هیات مدیره شركت ماهک گلپاد در زمینه ارزیابي ریسک 1396- 1393

عضو هیات مدیره شركت دال آرمه پارس در زمینه HSE و بازرسي سیستم های ایمني 1394-1395
مشاور HSE شركت ملي نفت ایران

ارائه الگوی بازرسي مبتني بر ریسک در شركت های تابعه ملي نفت ایران ، شامل : شركت نفت و گاز پارس، نفت فات 
قاره ، نفت خزر و دیگر شركت های تابعه سوابق حرفه ای و شغلي
ارائه دستورالعمل بازرسي ایمني تاسیسات شركت ملي نفت ایران

بررسي شرایط وضعیت تعمیرات و نگهداری سیستم های شركت ملي نفت ایران1394-1395
EED , Oil and gas .... مشاور بیمه ای "شركت حفاری شمال" بازنگری در بیمه های

مشاور " شركت نفت گاز پارس 2
مدیریت ایرانکو از مرداد1400تا اسفند 1401

شرح عکس جلد

ـــن  ـــم. عمده تری ـــاره میکن ـــت اش ـــالها اس ـــم س ـــده ه ـــت، بن ـــد اس ـــئله ی تولی ـــر، مس ـــئله ی دیگ ـــک مس ی
ســـرفصل اقتصـــادی مـــا بـــرای پیشـــرفت اقتصـــاد مســـئله ی تولیـــد اســـت. یعـــني حقیقتـــاً بهبـــود 
معیشـــت مـــردم، مســـئله ی اشـــتغال، مســـئله ی قـــدرت خریـــد، مســـائل گوناگـــون دیگـــر اقتصـــادی، 
ـــه  ـــزی ك ـــر چی ـــا ه ـــمّی�ت داد. واقعا ب ـــلي اه ـــه آن خی ـــد ب ـــه بای ـــت ك ـــلي اس ـــد داخ ـــه تولی ـــته ی ب وابس
ـــو درمي آورد  ـــه زان ـــا هـــر چیـــزی كـــه تولیـــد داخـــلي را ب ـــد. ب ـــه كنی ـــد مقابل ـــد بای ـــد را تضعیـــف میکن تولی
ـــت،  ـــه در صنع ـــد؛ چ ـــارزه كنی ـــتي مب ـــه بایس ـــرد؛ قاطعان ـــه ك ـــت مقابل ـــا جدّیّ ـــد ب ـــد، بای ـــت میده و شکس

ـــاورزی ـــه در كش چ

کلام رهبری

گزارش کامل مجامع به همراه آلبوم تصاویر در وب سایت نشریه به آدرس www.eghtesadobimeh.ir بارگذاری شده است.

جناب آقای کمال زارعی

انتصـاب شایسـته حضرتعـالي بـه سـمت مدیر روابـط عمومي بیمـه سـرمد را تبریک عـرض مي نمایم 
رجـاء واثـق داردحضـور شـما در این مسـئولیت بعنـوان مدیـری فرهیختـه و كاردان نویدبخش عصری 

تـازه در تعامـل بیـن آن بنـگاه پیشـرو با رسـانه هـا خواهد بود
امیرحسینی
مدیرمسئول و سردبیر نشریه اقتصاد و بیمه

جناب آقای مهندس جلیل نوری

انتصـاب شایسـته حضرتعـالي بـه سـمت مدیر روابـط عمومي و امـور بین الملـل پتروشیـمي امیركبیر 
را تبریـک عـرض نمـوده و از درگاه ایـزد منـان ، سـربلندی و توفیـق روزافزون شـما را آرزومندیم

تعامل بیش از پیش آن مجموعه عظیم در حوزه اطاع رساني و روابط را فراهم خواهد كرد.
امیرحسیني
مدیرمسئول و سردبیر نشریه اقتصاد و بیمه

جناب آقای دکتر نیما نورالهی 

انتصـاب شایسـته حضرتعـالي بـه عنـوان معـاون مالي گـروه خودروسـازی سـایپا را تبریـک عرض مي 
نمایـد و از خداونـد بـاری تعالي توفیقـات روز افزونتان را آرزومندم. مطمئن هسـتیم كـه در این عرصه 
جدیـد نیـز هـم چون عرصه هـای  دیگر خدمتگـزاری به نظام مقـدس جمهوری اسامي ایـران كماكان 

امیرحسینيموفـق، مؤید و پیـروز باشید
مدیرمسئول و سردبیر نشریه اقتصاد و بیمه



هرسال در آستانه برگزاری نشست سالانه مجمع جهاني اقتصاد در داووس سوئیس،  
نظرسنجي ای از اقتصاددانان انجام مي شود كه  تاش مي كنند اولویت های سیاستگذاران و 
رهبران كسب وكار جهان و اثرات این سیاستگذارها بر اقتصاد پیرامونشان را مورد بررسي قرار 
دهند كنند. درحالي كه به عقیده اكثریت ، امسال شاهد رشد اقتصادی متوسط یا مقداری 
بهتر در چین و ایالات متحده خواهیم بود، نسبت به دورنمای رشد اقتصادی ضعیف یا بسیار 
ضعیف اروپا اتفاق نظر وجود دارد. در این میان، چشم انداز اقتصادی آسیای جنوبي، آسیای 
شرقي و اقیانوسیه مثبت تر است و اكثریت بالایي انتظار دارند این منطقه در سال جاری 

حداقل رشد متوسطي را تجربه كند.
همین نظرسنجي ها پیرامون عملکرد كشورهای آسیای جنوب غربي نیز ادعا دارد كه 
رشد اقتصادی در كشورهای عربي چشمگیر و در سایر كشورها نزولي خواهد بود. یکي 
از این كشورها ایراني است كه منطبق با دیدگاه كارشناسان و نظرسنجي ها به دلایل 
متعددی)داخلي و خارجي( نمي تواند به پیش بیني های اولیه در رشد اقتصادی خود دست 

یابد.
اگرچه در این نظرسنجي به نظرات بانک های مركزی بزرگ جهان مبني بر اینکه نرخ های 
بهره به اوج خود رسیده اند، استناد شده است؛ اما 70درصد از اقتصاددانان شركت كننده انتظار 
دارند شرایط مالي با افت تورم و شرایط خوب بازار كار بهبود یابد. همچنین براساس آخرین 
نظرسنجي ها، هوش مصنوعي تاثیر نابرابری بر اقتصاد جهان گذاشته است: و درحالي كه 
94درصد انتظار دارند طي پنج سال آینده هوش مصنوعي به نحو قابل ماحظه ای میزان 
بهره وری در اقتصادهای پردرآمد را افزایش دهد اما با این حال از میان پاسخ دهندگان، تنها 

53درصد شرایط مشابهي را برای اقتصادهای كم درآمد پیش بیني مي كنند.
مجمع جهاني اقتصاد همچنین یک بررسي جداگانه درباره »كیفیت« رشد اقتصادی در 
107اقتصاد جهان منتشر كرده است كه بر اساس آن فرآیند توسعه و رشد در اغلب كشورها 

از نظر محیط زیستي پایدار و از نظر اجتماعي فراگیر نیست.
از سوی دیگر همان طور كه گفتم آمار بانک جهاني و چشم اندازی كه از آینده رشد اقتصادی 
ایران با درنظر گرفتن 12 شاخص اقتصادی ارائه شده است و رشد تولید و رشد تجارت در 
كشور را نشان مي دهد حاكي از شروع یک دوره تورمي و كاهش قدرت خرید مردم در سال 

مالي جدید مي باشد.
 هرچند ابراهیم رئیسي، از كارنامه اقتصادی دولتش دفاع كرده و از كاهش چشمگیر رشد 
نقدینگي از 47 به 27 درصد، بازگشت 6500 كارخانه تعطیل و نیمه تعطیل به چرخه تولید، 
افزایش 22درصدی تولید كالاهای اساسي و رشد اقتصادی كشور در دو سال گذشته به 
عنوان بخشي از دستاوردهای اقتصادی دولت تحت تصدی خود یاد مي كند و معتقد است 
رشد نقدینگي كه ابتدای دولت سیزدهم 47 درصد بود اكنون به 27 درصد كاهش یافته است 
و هدف گذاری گردیده كه تا پایان سال به 25 درصد كاهش یابد، لکن این آمارها در معیشت 
مردم و رفاهي كه مدنظر هست هیچ نمودی در سطح حاصله نداشته و مردم مشاهده مي 
كنند كه هر چه زمان از ابتدای سال تا آخر سال نزدیک مي شود این حجم تورم و نقدینگي 
است كه افزایش پیدا كرده و بالطبع قدرت خرید آنها كاهش مي یابد و هر روز طیف افراد 

جدیدی در زیر خط فقر قرار مي گیرند.
همین چند روز پیش كه باید بودجه سال پیش رو به مجلس جهت بررسي تقدیم مي گردید 
رئیس دولت مدعي شد كه دولت مطبوع وی سال 1401 را بدون كسری بودجه پشت سر 
گذاشته و تاش بر این است كه در سال 1402 هم همین گونه عمل شود. حجت الاسام 
رئیسي همچنین خاطرنشان كردكه ما تاش مي كنیم هزینه ها را افزایش ندهیم و از مجلس 
هم مي خواهیم كمک كند كه ناترازی در بودجه نداشته باشیم، زیرا كسری بودجه سبب 

مشکات مي شود. 
اما آنچه در نظر كارشناسان مستقل و اقتصاد دانان برجسته دانشگاهي كشور مورد اتفاق نظر 
مي باشد حاكي از آن است كه با این فرمان دولتمردان كنوني نه به رشد اقتصادی مدنظر 
حاكمیت خواهیم رسید و نه تورم بالای 40 درصد كنترل مي شود و نه ناترازی حاصل از 
استقراض افسار گسیخته بانکها از بانک مركزی ، خالي كردن صندوق توسعه ملي و ... نشانه 

ای از امیدواری برای عدم كسری بودجه را نمایش مي دهد.

آینده مبهم 
اقتصادی
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سخن سردبیر

به گفته كارشناسان و خبرگان اقتصادی برای كاهش كسری بودجه راهکارهای متعددی 
وجود دارد كه شاید مهمترین راهکارهایي كه برای ایران نسخه عاجل است كوچک كردن 
دولت مي باشد. از سوی دیگر چذب سرمایه های خارج از مهار خوب فصلي در نهال سرمایه 
گذاری خارجي و دولت باید با كوچک كردن خود و كوچک شدن بودجه عمراني، تقاضا شکل 

دهد و بودجه عمراني را به نتیجه برساند.
اضافه شدن چاشني جنگ در منطقه بعد از حمات متقابل حماس و اسرائیل، حمله حوشي 
های یمن به كشتي های مرتبط با رژیم اشغال گر در دریای سرخ، تهدیدات حزب الله 
لبنان و حشدالشعبي عراق و دیگر گروه های مسلح در سرزمین های عراق و سوریه خود 
علتي دیگر است كه مي تواند درتاب آوری اقتصادی میهن عزیزمان و البته چالش بر تورم 
كنوني بسیاردخیل باشد. مي دانیم طي دو سال اخیر سیر رویدادهایي كه در كشور رخ 
داده، باعث شده است تا هزینه   های خانوارها افزایش یابد، اما درآمدها یا ثابت مانده و یا خیلي 
ناچیز افزایش یافته است كه این موضوع باعث  شده به مرور قدرت خرید مردم كاهش یابد 
واین روند متاسفانه ادامه دار مي باشد. وقتي بودجه را بررسي كنیم، مشاهده مي شود كه 
در آن، 90درصد بودجه دولت جاری است و 10درصدی كه باید صرف پروژه   های عمراني 
شود نیز تقریبا تحقق نمي   یابد؛ یعني طرح   های عمراني در وضعیت باتکلیفي به سر مي   برند. 
سرمایه گذاری داخلي به دلیل نرخ تشکیل سرمایه منفي، صورت نمي گیرد و سرمایه گذاری 
خارجي نیز به واسطه شرایط حادث در منطقه و شرایط ناپایدار اقتصادی داخلي وجود ندارد. 
این موضوع باعث مي شود تا بر تقاضای موثر داخلي نیز اثرات سوء وارد شود و مجموع این 
عوامل باعث مي شود تا نه تنها در وضعیت كنوني باقي نمانیم بلکه شرایط تورمي بر مردم 

بیش از بیش تحمیل خواهد شد.
برای برون رفت از شرایط كنوني به عنوان یک پیشکسوت مطبوعات اقتصادی و مشاور 
چندین دولتمرد قدیمي و نماینده كنوني مجلس در یک نشست خودماني عرض كردم كه 
دولت باید با حمایت درخور از تولید و نتیجه بخشي پروژه   های عمراني، گردش مالي تولید را 
شکل داده و رویه را به سویي برد كه اقتصاد بچرخد. همچنین دولت باید از دخالت    در امور 
تولید و رقابت بیرون آمده و دست از این وضعیت بردارد و ایضاء باید توجه داشته باشد كه 
وضعیت دستوری ارز و نرخ ها، اثر سوء خود را بر تولید و به همین منوال، چرخش چرخ 
اقتصاد و خلق ارز گذاشته است و تداوم سركوب قیمتها باعث انفجاری در قیمت ها در سال 

جدید خواهد شد.
از سوی دیگر فرهنگسازی برای ترغیب مردم به سرمایه گذاری بلندمدت در بازار سرمایه و 
تخصیص بخشي از سبد سرمایه گذاری های خانوار به بازار سرمایه مي تواند گره گشا باشد. 
اگرچه در سال 99 بصورت مقطعي، شاهد ورود گسترده مردم به بازار سرمایه بودیم، ولي از 
آنجا كه هم بازار سرمایه زیرساخت های كافي برای سرمایه گذاری غیرمستقیم را نداشت و هم 
فرهنگسازی صورت نگرفته بود، ورود مردم به این بازار نتایج خوشایندی به همراه نداشت و 
قولهایي كه هم تمام اركان حاكمیت برای حمایت از بورس گروه بودند رنگي از واقعیت نگرفت 

و بطور كامل اعتماد مردم از بازار سرمایه شفاف رخت بربست.
مخلص كام آنکه در پاییز و ابتدای زمستان امسال، اصناف و فروشگاه   های بزرگ و 
كوچک مانند گذشته خریدار محصولات صنایع و تولیدكنندگان نیستند و اگر تغییری 
در رویه فعلي رخ ندهد، شرایط فروش تولید در سال پیش رو به مراتب حادتر خواهد 
شد.  همچنین اثربخش نبودن و بهبود نیافتن روابط بین الملل قطعا بر وضعیت فعلي 
تولید و اقتصاد كشور اثر دارد و از سوی دیگر نوسانات ارزی، سیاست   های دستوری، 
كمبود نقدینگي و دشواری تامین مواد اولیه نیز بر روند تولید اثر گذاشته است. همانطور 
كه همگان مي دانند، در شركت های بزرگ و كوچک تولیدی داخلي، رشد تولید و 
صادرات خود، نیازمند تامین نقدینگي مي باشد كه علیرغم وعده های پرشمار دست 
اندركاران كشور برای حمایت از چرخه تولید و فزوني فروش خارجي، اما حتي این 
موضوع تامین نقدینگي عملي نشده است و سرمایه نقدی برای گردش مالي به آنها 
اضافه نشده و از سوی دیگر سیستم بانکي نیز تامین نقدینگي و اعتبارات و تسهیات را 
افزایش نداده كه این موضوع باعث تضعیف تولید مي شود و خود اعام آژیر قرمزی است 

برای چرخ تولید و فروش و كاهش قدرت خرید مردم در سال 1403.

خسرو امیرحسینی
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عادی  عمومي  مجمع 
سهام  صاحبان  سالیانه 
سیمان  صنایع  شركت 
)سهامي عام(  دشتستان  
مورخ 1402,09,19 در محل 
خیابان خالد اسامبولي ) وزرا 
( - خیابان نهم - پاک 22 

برگزار گردید.
با حضور  این مجمع كه  در 
سهامداران  درصد   98,78
اعضاء   ، حقوقي  و  حقیقي 
هیات مدیره، نماینده سازمان 

بورس و اوراق بهادار، حسابرس و بازرس قانوني برگزار گردید، ریاست مجمع برعهده آقای سام 
كریمي بود، كه جنابان بختیار مولوی و  روح الله سلحشوری در مقام نظار اول و دوم و آقای ایرج 

موسوی به عنوان دبیر مجمع انتخاب گردیدند. 
درادامه با قرائت گزارش هیات مدیره به مجمع مربوط به اهم فعالیتهای صورت پذیرفته در طي 
سال مالي منتهي به 1402,06,31 و پس از استماع گزارش حسابرس و بازرس قانوني، مجمع 
نشینان با طنین صلوات خود ضمن  تصویب صورتهای مالي و تنفیذ معامات مشمول ماده 129 

و با تقسیم سود 2,780 ریالي به ازای هر سهم به كار خود پایان دادند.
آخرین اعضای هیئت مدیره درسال مالی مورد گزارش به شرح ذیل بوده است :

مهندس ایرج موسوی در ابتدای گزارش خود با تشریح تاریخچه و تركیب سهامداران شركت 
افزود: شركت صنایع سیمان دشتستان واقع در كیلومتر 7 جاده برازجان به شیراز با هدف اجرای 
طرحهای عمراني و زیربنایي با توجه به موقعیت ویژه استاني به لحاظ نزدیکي به معادن مارل رسي 
و آهکي )آلوویوم دشت( و سنگ گچ و همچنین تامین نیازهای پروژه های صنعتي عسلویه و 
دستیابي آسان به صادرات ، براساس تصمیم دولت اباغ به سازمان گسترش و نوسازی صنایع 
ایران ، طراحي و تاسیس گردید و این شركت پس از سي ماه تاش مستمر با ظرفیت یک میلیون 

تن در دی ماه سال 1382 به بهره برداری رسید .
به گفته وی تولید انواع سیمان پرتلند تیپ 5- تیپ 
پرتلند  و   cemll پرتلند ای،  پرتلند سرباره   -2
425-1 جزو محصولات پر طرفدار كارخانه بوده 
و این مجموعه با داشتن شركت های زیرمجموعه 
صنعتي تولید محصولات با كیفیت دیگر در امر 
توزیع و حمل و نقل محصولات نقش اساسي در 

آبادان و توسعه میهن اسامي دارد.
مدیرعامل جوان و توانمند صنعت سیمان كشورمان 
گزارش  مورد  مالي  سال  در  اینکه  تبیین  ضمن 
افزایش راندمان تولید به بیش از 105درصد علي رغم 
پروژه های  سیمان  تأمین  انرژی،  محدودیت های 
نیروگاه  و  ملي  نهضت مسکن  مانند  ملي  بزرگ 

اتمي بوشهر و افزایش دپوی كلینکر در جهت افزایش 
تاب آوری از جمله دستاوردهای مجموعه بوده است 
اضافه كرد: پروژه عظیم شركت، نوسازی خط تولید بود 
كه با این اتفاق میزان تولید كوره از 928.728 تن به 

937.720 تن در سال مالي مورد گزارش رسید.
سکاندار»سدشت« در ادامه با تصریح اینکه ایجاد تنوع 
محصول »تولید چهار محصول بجای یک محصول« با 
هدف افزایش نرخ فروش و حاشیه سود در سدشت 
صورت گرفته است تاكید كرد با تمهیدات مدیریتي 
و عملیاتي كردن رئوس برنامه های تدوین شده موفق 
شدیم كه مقاصد صادراتي شركت را از یک كشور به 6 
كشور افزایش دهیم و بر این اساس عراق، كنیا، تانزانیا، 
سومالي، موزامبیک و كویت از جمله مشتریان شركت 
هستند كه این خود باعث نقطه عطفي در فروش 

خارجي شركت گردید.
خود  گزارش  از  دیگر  فرازی  در  موسوی  مهندس 
پیرامون بیش بیني های شركت خاطرنشان كرد كه 
برای سال مالي منتهي به 1403,06,31 ، 940.950 

عملکرد درخشان سدشت با مدیریت کاربلد 
تن تولید كلینکر و 894.000 
تولید سیمان در بودجه  تن 
شده  دیده  آتي  مالي  سال 
كه  هستیم  مصمم  و  است 
منطبق با پیش بیني ها ضمن 
؛ 614.000 تن فروش داخلي 
صادرات  تن   390.000 و 
ریال  میلیارد   5.756 به 
سود خالص دست یابیم كه 
علیرغم تمام معضات حاكم 
بر صنعت سیمان بطور عام و 
چالش های مرتبط با سیمان 
دشتستان بطور خاص، تمام سعي من و همکاران پرتاشم این مي باشد كه به این اهداف دست 
یابیم. به گفته وی محدودیت مصرف برق و گاز در فصل گرما و زمستان، الزام به تأمین برق 
تجدیدپذیر و تشدید قوانین سخت گیرانه در بخش صادرات به كشورهای همسایه از جمله 

چالش های پیش روی شركت است.
مدیر خوشفکر و جوان صنعت كاني كشورمان در بخش پایاني گزارش خود اظهار داشت كه 
احداث سیلوی 4 سیمان، ساخت و نصب سلول های HV آسیاب های آلماني، نصب باند آموند 
جدید تغذیه آسیاب سیمان، تعویض گیربکس آسیاب مواد، تعویض ساختمان و تجهیزات پست 
آسیاب 2، نصب الواتور سیلوهای مواد خام، نصب الواتور پیش گرم كن و ساخت 4 دستگاه استارتر 

آبي از پروژه های آتي سدشت است.
برگزاری مجمع در نهایت نظم و میزبانی شایسته از ذینفعان، ارائه توضیحات و گزارش 
مبسوط مهندس ایرج موسوی پیرامون عملکرد و برنامه های شرکت، تایید حسابهای 
شفاف و کلین معاون مالی پاکدست مجموعه توسط حسابرس و بازرس قانونی شرکت، 
پاسخگویی دقیق به سوالات سهامداران حاضر در مجمع و ناظر به صورت برخط ، 
تقدیر ویژه رئیس مجمع و نمایندگان سهامداران عمده از عملکرد جهادی تیم مدیریت 
در ارتقاء سودآوری ، رشد نسبت جاری و کاهش نسبت بدهی ها، کاهش دوره وصول 
مطالبات، افزایش نرخ بازده دارائی ها، ارائه توضیحاتی پیرامون سیمان منددشتی، 
توضیحات مکفی پیرامون بندهای حسابرسی توسط جناب باقر محمدنژاد ))معاون 
تایید رعایت کامل دستورالعمل های حاکمیتی  اداری مجرب مجموعه((،  مالی و 
شرکتی، تاکید بر نگاه ویژه مدیرت برای افزایش رفاه کارکنان و تکریم منابع انسانی 
به عنوان با ارزش ترین دارائی مجموعه، تقسیم حدود 70 درصد سود خالص بین 
سهامداران،  نهایت تعامل کلیه ارکان شرکت 
منجمله مدیریت روابط عمومی فرهیخته با 
اصحاب رسانه در جهت پوشش خبری مجمع 

از نکات خواندنی این مجمع بود. 
ماموریت

شركت صنایع سیمان دشتستان با بهره گیری از 
توانمندی نیروی انساني، امکانات و تجهیزات وبا هم 
افزایي با شركت های تحت مدیریت خود، با رویکرد 
فرآیندی در تولید انواع سیمان استاندارد، رسالت 
اصلي خود را در راستای تحقق مطلوب نیازمندی 
كلیه  برای  متمایز  آفریني  ارزش  و  انتظارات  ها، 
ذینفعان، افزایش كیفیت فروش، حفظ بازارهای 
داخلي و همچنین توسعه بازارهای صادراتي، ارتقاء بهره 
وری و حفظ كرامت نیروی انساني، در كنار حفاظت و 
صیانت از محیط زیست مي داند. این شركت در كنار 
موارد فوق نیز در حوزه های فرهنگي و مسئولیت های 

اجتماعي ، نقشي موثر و مفید را ایفا مي نماید.
سیمان دشتستان در مقام تولید كننده ی انواع سیمان 
های خاكستری؛ كیفیت همه جانبه ، بهینه سازی 
مصارف انرژی ،حفظ محیط زیست ،سامتي و ایمني 
كاركنان ، صیانت از امنیت اطاعات و رضایتمندی 
مشتریان را سرلوحه ی فعالیت های خود قرار داده 
و به همین منظور اقدام به استقرار و بهبود سیستم 
های خود نموده است. مدیریت ارشد با تعهد به بهبود 
مستمر و تامین منابع مورد نیاز برای تحقق اهداف و 
بر آورده نمودن الزامات قانوني ،ضمن بازنگری سالانه 
این خط مشي ،آن را به عنوان چارچوبي جهت تعیین 
اهداف شركت قرار داده است. بدین منظور خط مشي 
شركت در دسترس كاركنان قرار داده شده است و 
انتظار مي رود با همت و مشاركت كلیه پرسنل محترم 

،تحقق این امور میسر گردد.

با رشد بیش از 70 درصدی فروش و سود خالص

مهندس ایرج موسوی ضمن تبیین اینکه افزایش درآمدهای عملیاتی شرکت 
از مبلغ  4.872.865 میلیارد در سال مالی منتهی به 1401.06.31 به مبلغ  
یک  از  که حاکی  به 1402.6.31  منتهی  مالی  در سال  میلیارد   8.54.595
رشد75 درصدی می باشد افزود: ارتقاء سود عملیاتی از مبلغ 1.265.302 
میلیارد در سال مالی گذشته به مبلغ 2.786.951 میلیارد که نشان دهنده 
رشد120 درصدی سود عملیاتی بوده است باعث گردید که »سدشت« با کسب 
مبلغ 4.553.768 میلیارد سود خالص عملکردی درخشان در سودآوری در 
کنار بازدهی بسیار مناسب برای سهامداران خود در سال مالی مورد گزارش 

به ارمغان بیاورد.
به گفته مدیرجوان و خوشفکر صنعت کشورمان رشد 77 درصدی سود خالص 
در شرکت اصلی و رشد 75 درصدی سود خالص در حسابهای تلفیقی موید 
این نکته است که مجموعه سیمان دشتستان د رروندی رو به رشد و صعودی 
توانسته طی دو سال اخیر چه در درآمدها و فروش و چه در سودعملیاتی و 

خالص ، رشدی چشمگیر را برای ذینفعان خود حاصل سازد.
مهندس موسوی همچنین خاطرنشان کرد که نفوذ بیشتر در بازارهای داخلی و 
خارجی ، یکپارچگی در زنجیره تامین، ایفای شایسته مسئولیت های اجتماعی 
و افزایش ثروت ذینفعان با کسب سود معندل از عملکرد، جزو استراتژی های 
ما می باشد. به گفته وی منطبق با چشم انداز شرکت صنایع سیمان دشتستان 
در افق سال 1406 ارزش آفرینی متمایز و حداکثری را برای ذینفعان خود 
رقم خواهد زد و جزو 5 شرکت سیمانی برتر کشور از لحاظ توسعه صادرات 

و حاشیه سود خالص و با رویکرد شایسته سالاری منابع انسانی خواهد بود.

لج
 خ

دی
مه
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مجمع عمومي عادی سالیانه صاحبان سهام شركت  پتروشیمي پردیس )سهامي عام( مورخ 
1402,10,06 در محل پژوهشگاه نیرو برگزار گردید.

در این مجمع كه با حضور 84,75 درصد سهامداران حقیقي و حقوقي ، اعضاء هیات مدیره، 
نماینده سازمان بورس و اوراق بهادار، حسابرس و بازرس قانوني برگزار گردید، ریاست مجمع 
برعهده آقای اكبر لطفي بود، كه جنابان ابراهیم صادقي و علي اصغر صالحي در مقام نظار 

اول و دوم و آقای سید محمدرضا میری لواساني به عنوان دبیر مجمع انتخاب گردیدند. 
درادامه با قرائت گزارش هیات مدیره به مجمع مربوط به اهم فعالیتهای صورت پذیرفته 
در طي سال مالي منتهي به 1402,06,31 و پس از استماع گزارش حسابرس و بازرس 
قانوني، مجمع نشینان با طنین صلوات خود ضمن  تصویب صورتهای مالي و تنفیذ معامات 
مشمول ماده 129 و با تقسیم سود 27,500 ریالي به ازای هر سهم به كار خود پایان دادند

بر اساس تصمیمات مجمع اعضای هیئت مدیره جدید به  شرح زیر به مدت 2 سال انتخاب 
گردیدند.

سیدمحمدرضا میری لواساني در ابتدای گزارش 
خود ضمن تشریح تاریخچه  و تركیب سهامداران 
پردیس  پتروشیمي  شركت  افزود:  شركت 
بزرگترین تولیدكننده اوره و آمونیاک درسطح 
كشور – منطقه خاورمیانه و یکي از تولیدكنندگان 
بزرگ این محصولات در سطح جهاني با تولید 
بیش از 5 میلیون تن محصول در سال است. 
به گفته وی كسب جایگاه ویژه در تولید جهاني 
در  كارآفریني  و  زایي  اشتغال  اوره،  و  آمونیاک 
مراحل ساخت، نصب، راه اندازی و بهره برداری، 

كمک به رونق بخش كشاورزی و افزایش تولیدات 
ومواد غذایي در كشور، افزایش تولید ناخالص داخلي 
)GDP(، افزایش صادرات غیرنفتي كشور، استفاده 
از پیشرفته ترین و به روزترین فناوری ها برای تولید 
محصولات، خودكفایي كشور در تولید اوره نشان از 

جایگاه بي بدیل پتروشیمي پردیس مي باشد.
سکاندار شركت »شپدیس«با تبیین اینکه ظرفیت 
مجموعاً  سالانه  مجتمع  دوم  و  اول  فاز  اسمي 
و  شیمیایي(  )كود  اوره  تن  حدود 2,150,000  
1,360,000 تن آمونیاک بوده كه با بهره برداری 
از فاز سوم این میزان سالانه به بیش از 3,225,000 
تن اوره و 2,040,000 تن آمونیاک افزایش یافته 
و فن  تولیدات  بالای  اضافه كرد: كه حجم  است 
آوری برتر، هماهنگي با استانداردهای فني و زیست 

محیطي به روز، سهولت دسترسي به خوراک گازطبیعي، خطوط حمل و نقل دریایي و 
برخورداری از تأسیسات ذخیره سازی محصولات و اسکله بارگیری اختصاصي برای صادرات 
محصولات، قرارگرفتن دركناردریا از جمله مهمترین مزیت ها و ویژگي های این شركت بوده 
كه چشم انداز روشني را برای جایگاه این شركت در بازارهای داخلي و بین المللي ترسیم 
مي نماید. قابل ذكر است شركت پتروشیمي پردیس بالغ بر 30 درصد تولید اوره و آمونیاک 

كشور را در اختیار دارد.
مدیرعامل »شپدیس« در ادامه ضمن تبیین اینکه در مجموعه با مشکات متعددی مواجه 
بوده و هستیم اضافه كرد: افزایش نرخ خوراک و گاز سوخت، تاثیرپذیری بسیار بالا از قیمت 
جهاني در كاهش اختاف میانگین نرخ جهاني، قطعي گاز برای روزهای متوالي در فصل 
زمستان و محدودیت هایي كه باعث تغییرات در سود عملیاتي مي شود از جمله مهمترین 

معضات و چالش های مرتبط با این مجموعه مي باشند.
وی تصریح كرد: اگر قطعي گاز و محدودیت هایي همچون افزایش یک باره نرخ گاز از 
سوی دولت صورت نگیرد، این شركت مي   تواند سالانه 3میلیون و 225هزار تن اوره 
تولید كند. سکاندار »شپدیس« افزود: بیش از 70درصد اوره تولیدی این شركت به 
مقاصد آفریقا و كشورهای اروپایي صادر مي شود و از حدود 7میلیون تن اوره تولیدی 
در كشور بیش از 2میلیون تن توسط پردیس تولید مي شود كه در این بین 960 تا 
یک میلیون تن از تولید این شركت به اجبار دولت به بخش داخلي و حمایت كشاورزی 

اختصاص مي   یابد. 
به گفته وی برای رفع این معضات و چالش 
را  راهبردهایي  و  راهکارها  ارشد  مدیریت  ها، 

مدنظر قرار داده است .
دكتر سیدمحمدرضا میری لواساني )مدیرعامل 
شركت پتروشیمي پردیس( در فرازی دیگر از 
گزارش خود پیرامون توفیقات و دستاوردهای 
شركت در سال مالي منتهي به 31 شهریورماه 
سال 1402 اظهار داشت: در سال مالي 1402 
بیش از دو میلیون و نهصد و نود و سه هزار 
تن اوره در پتروشیمي پردیس تولید شده است 
كه نسبت به سال مالي ماقبل با 2 درصد كاهش 
مواجه شده ایم و دلیل آن نیز قطعي 97 روزه 
گاز ورودی به شركت بوده كه این میزان قطعي 
گاز، 17 روز بیشتر از سال مالي 1401 است و در 
بخش تولید آمونیاک نیز به همین دلیل كاهش 

دو درصدی میزان تولید داشته ایم.
وی ادامه داد: در سال 1402 ما 704 هزار تن 
داده  اختصاص  به بخش كشاورزی داخلي  اوره 
ایم و 2,291,951  تن صادرات داشته ایم، این 
در حالي است كه در سال مالي 1401، پردیس 
و 2,118,980  داخلي  فروش  تن   1,048,942
به  اوره داشته است، یعني  تن فروش صادراتي 
عبارتي ما افزایش 8 درصدی صادرات را تجربه 
ایم و همچنین فروش صادراتي آمونیاک  كرده 
نیز 8 درصد رشد داشته و از 252 هزار تن در 

دکتر سیدمحمدرضا میری لواسانی پیرامون عملکرد تولیدی و مالی مجموعه 
با تصریح اینکه در سال مالی مورد گزارش با تولید 2.993.004 اوره توانستیم 
ضمن حفظ سهم بازار داخلی، میزان افزایش صادرات خود را به میزان 8 درصد 
افزایش دهیم و با رشد فروش خارجی از 2.118 تن در سال مالی منتهی به 
1401.06.31 به 2.291 تن در سال مالی منتهی به 1402.06.21 عملکردی موفق 
را رقم بزنیم افزود: در سال 1402 ما 704 هزار تن اوره به بخش کشاورزی 
در  این  ایم،  داشته  صادرات  تن  و 2.291.951   ایم  داده  اختصاص  داخلی 
حالی است که در سال مالی 1401، پردیس 1.048.942 تن فروش داخلی و 
2.118.980 تن فروش صادراتی اوره داشته است. به گفته این مدیر خوشنام 
وخوشفکر صنعت کشورمان که سبقه دانشگاهی پرباری هم دارد همچنین 
فروش صادراتی آمونیاک نیز 8 درصد رشد داشته و از 252 هزار تن در سال 

مالی 1401 به بیش از 271 هزار تن در سال مالی 1402 افزایش یافته است.
مدیرعامل برجسته شپدیس در ادامه خاطرنشان کرد که سودآوری سال جاری 
»شپدیس« با وجود افت قیمت های جهانی اوره و آمونیاک و افزایش 17روزه 
قطعی گاز نسبت به 1401 با کسر سهم حمایتی بهبود یافته است و بر این اساس 
طی سال 1402، مجموع سود خالص پس از کسر سهم خدمات حمایتی 17هزار 
و 278میلیارد تومان به ثبت رسیده که در قیاس با سال 1401 رشد 7درصدی 

را تجربه کرده است.
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دکترین سیدمحمدرضا میری لواسانی برای توسعه و تعالی پتروشیمی پردیس
»شپدیس« قلب تپنده پتروشیمی ایران

از افزایش سودآوری تا رشد صادرات و بهبود تمام شاخص ها
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سال مالي 1401 به بیش از 271 هزار تن در سال مالي 1402 افزایش یافته است.
مدیرعامل شركت پتروشیمي پردیس همچنین اظهار داشت كه در دوره تابستان ما 
سعي كردیم با گرفتن راندمان تا 104 درصد، بخشي از كاهش تولید را جبران كنیم 
ولي متاسفانه با وجود اینکه از 10 اردیبهشت تا پایان شهریور ماه 1402 بدون توقف با 
راندمان بالای 102 درصد فعالیت كرده ایم ولي نتوانستیم كاهش تولید ناشي از قطعي 

گاز زمستانه را جبران كنیم.
مدیر خوشفکر صنعت كشورمان در فرازی دیگر از گزارش خود ضمن اعام اینکه با 
حمایت سهامدار اصلي شركت، در دو ماه و نیم تابستان امسال، تناژ محصول كمتری به 
بخش حمایتي داخلي اختصاص یافت و به همین دلیل دولت پذیرفت كه بدهي سنوات 
سال 1398 تا سال 1401 كه 18 هزار میلیارد تومان مي باشد را در سامانه دولت به 
ثبت برساند اضافه كرد: در سال مالي 1402 قیمت اوره در بازار جهاني با كاهش 37,8 

درصدی مواجه شد و آمونیاک نیز 40 درصد كاهش قیمت داشت و در كنار آن افزایش 
100 درصدی نرخ گاز سوخت و افزایش نرخ گاز خوراک از جمله دلایل عدم تحقق 
بودجه پیش بیني شده سال مالي بود ولي با این وجود نرخ تسعیر ارز در شش ماهه 

دوم سال مالي یک مقدار به صورت های ریالي ما كمک كرد.
مدیرعامل جوان و محقق شركت پتروشیمي پردیس چالش های عمده پیش روی 
شپدیس را تاثیر پذیری بسیار بالا از قیمت جهاني، محدودیت و قطع بخشي از گاز 
ورودی در فصل زمستان، افزایش نرخ گاز خوراک به  70,000 ریال، افزایش نرخ  گاز 
سوخت از 20,000 به 40,000 ریال، محدودیت 20 روزه ذخیره سازی اوره و عدم 

ایفای تعهدات وزارت جهاد كشاورزی به شركت عنوان نمود و اذعان كرد: راه اندازی 
تولید  اكتشاف و  تاسیس شركت  ایران،  بار در  اولین  برای  بازرگاني  سامانه یکپارچه 
پارسیان جهت فعالیت در حوزه بالادستي نفت و گاز، موافقت با ساخت انبار 30 هزار 
از جمله  به شركت خدمات حمایتي كشاورزی  و كاهش تخصیص  تني در مجتمع 

راهکارهای مدیریتي برای كاهش چالش های شركت پتروشیمي پردیس است.
دكتر میری لواساني در بخش پایاني گزارش خود تاكید كرد كه در سال مالي گذشته 
پتروشیمي پردیس چهل میلیارد تومان به صورت قدرالسهم شورای راهبردی شركت 
های پتروشیمي منطقه پارس جنوبي در جهت ایفای نقش مسئولیت اجتماعي خود 
اقدام ارزشمندی بوده است و در  این مهم، بسیار  باور دارد كه  هزینه كرده است و 
همین راستا در سال مالي جاری هم مي كوشد ایفاگری شایسته در حوزه مسئولیت 

اجتماعي باشد.

نکات مهم مطرح شده
فروش  نرخ  میانگین  با  اوره  خاورمیانه  در  جهاني  نرخ  میانگین  اختاف  كاهش   -
صادراتي  اوره  نرخ  بود.  سال 1402  در  دلار  به 13  دلار  از 73  پردیس  پتروشیمي 

بر اساس مجله آرگوس 354 دلار بود كه اختاف منفي 4درصدی را نشان مي دهد.
- نرخ آمونیاک صادراتي نیز بر اساس مجله آرگوس 493 دلار بود كه میانگین نرخ 
فروش پتروشیمي پردیس در این محصول 384 دلار بوده است و اختاف حدود 30 

درصدی را نشان مي دهد.
- متاسفانه »شپدیس«20 روز بیشتر توان انبارش ندارد و این موضوع، شركت را در 
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بخش بازرگاني با مشکل مواجه مي سازد.
- در خصوص بدهي جهاد كشاورزی به شپدیس گفته شد: احتمال دارد تا تا یک ماه 

آینده راهکاری برای این مطالبه به صورت تهاتر در نظر گرفته شود.
- شركت باید اصاح ساختار مالي انجام بدهد، اما در خصوص نهایي شدن تجدید 
ارزیابي پس از بررسي های كارشناسي، نتیجه نهایي متعاقبا در سامانه كدال اطاع رساني 

خواهد شد.
- با بازار برزیل یک قرارداد 5 ساله تا پایان 2024 داریم و  ماهانه 120هزار تن فروش به 
برزیل داریم. با توجه به افت نرخ ها، در 40 روز گذشته به نرخ فوب محصول فروختیم. 

سال گذشته 1میلیون و 100هزار تن به برزیل صادرات داشتیم.
استقبال خیلی خوب سهامداران، میزبانی شایسته از کلیه ذینفعان، پخش یک 
کلیپ زیبا از شرکت پرافتخار پردیس که به همت روابط عمومی کوشا تهیه و در 
آن بخوبی توانمندی و پتانسیل مجموعه به سمع و نظر سهامداران رسید، حضور 
مدیران ارشد شرکت نفت و گاز پارسیان و دیگر هلدینگ های بزرگ پتروشیمی 
مدیرعامل  لواسانی  میری  دکتر  مبسوط  و  جامع  گزارش  مجمع،  در  کشور 
سودآوری  و  صادرات  فروش-   – تولید  عملکرد  مورد  در  شرکت  خوشفکر 
مجموعه، ارائه توضیحات پیرامون چالش ها و فرصت های پیش روی »شپدیس« 
تبیین راهکارها و راهبردهای سکانداران مجموعه برای تعالی شرکت، تشویق 
سهامداران پس از پایان قرائت گزارش خوب مدیرعامل، تایید حسابهای شفاف و 
کلین مدیر مجرب و تیم مالی پاکدست شرکت توسط حسابرس و بازرس قانونی، 
ارائه توضیحات تکمیلی آقای علی شیعه مرد شماره یک مالی شرکت پیرامون 
بندهای حسابرسی، پاسخگویی صادقانه و مستند به تمام سوالات سهامداران 
حاضر در مجمع و ناظر به صورت برخط، همکاری ستودنی روابط عمومی شرکت 
با اصحاب رسانه و نهایت تعامل جنابان بهروز رضیئی فر»مدیر فرهیخته روابط 
عمومی« و حیدری »مسئول ارتباط با رسانه« با خبرنگاران جهت پوشش خبری، 
دریافت نشان عالی مدیر سال توسط دکتر میری لواسانی، تاکید مدیریت ارشد 
حمایتی  خدمات  شرکت  از  مطالبات  وصول  جهت  مصرانه  پیگیری  بر  مبنی 
کشاورزی با رایزنی ها و مذاکرات صورت گرفته ، تصریح مدیریت مبنی بر اینکه 
مصمم هستیم با تامین فاینانس هر چه زودتر پتروشیمی پروژه همت شرکت 
را پیش ببریم، تخصیص مبلغ 75 میلیارد تومان جهت ایفای مسؤولیت های 
اجتماعی شرکت و انجام امور عام المنفعه، تقسیم 95 درصدی سود حاصله هر 
سهم بین سهامداران، برگزاری انتخابات هیات مدیره و انتخاب اعضای هیات 
مدیره برای 2 سال آتی، انتخاب موسسه حسابرسی و خدمات مالی حافظ گام 
به عنوان بازرس قانونی اصلی و حسابرس مستقل و موسسه حسابرسی ایران 
مشهود به عنوان بازرس علی¬البدل شرکت، برگزاری مجمع فوق العاده جهت 
انطباق اساسنامه شرکت با اساسنامه مورد تایید سازمان بورس و اوراق بهادار از 

جمله نکات خواندنی این مجمع بود.
اهم فعالیت های انجام شده طی سال

• آغاز عملیات اجرایي طرح سبز پتروشیمي همت به عنوان فاز چهارم پتروشیمي 
پردیس با سرمایه گذاری ثابت داخلي و خارجي 300 میلیون یورو در زمینه تولید 
اوره گرانول با استفاده از آمونیاک مازاد و دی اكسید كربن مازاد حاصل از ونت های 

فرایندی
• حضور پررنگ پتروشیمي پردیس در بیستمین نمایشگاه بین المللي محیط زیست و 

كسب عنوان غرفه برتر در بین 74 شركت بزرگ صنعتي

•درخشش شركت پتروشیمي پردیس به عنوان شركت برتر صادرات گرای ایران در 
رتبه بندی سال 1401 شركتهای برتر ایران )100IMI -( از بین 500 شركت بزرگ 

كشور
• دست یابي به سهم 100 درصدی تامین كاتالیست های مورد نیاز پتروشیمي پردیس 

از داخل كشور
• كسب نشان اول توسط شركت پتروشیمي پردیس در رتبه بندی هلدینگ غدیر در 

همایش تجلیل از شركتهای برترگروه سرمایه گذاری غدیر
• كسب رتبه اول در بین شركتهای زیر مجموعه هلدینگ پارسیان

• تقدیر معاونت علمي و فناوری ریاست جمهوری از پتروشیمي پردیس برای استفاده 
از كاتالیستهای ایراني

•امضای تفاهم نامه با ستاد توسعه فناوری نانو معاونت علمي و فناوری ریاست جمهوری 
در جهت حمایت از شركتها ی دانش بنیان، افزایش بهره وری و رونق تولید داخلي

• ایجاد تعامل بسیار مناسب با مراكز علمي كشور از جمله مراكز دانش بنیان، پژوهشگاه 
ها و دانشگاه ها در جهت رفع معضات تولید و همچنین بهینه سازی فرآیندهای 

مجتمع
• در اولویت قرار دادن پروژه هایي با هدف كاهش آلودگي زیست محیطي در جهت 

ایجاد توسعه پایدار
• اجرای پروژه های مرتبط با انرژی در جهت كاهش مصرف انرژی به ازای هر تن 

محصولات آمونیاک و اوره
پیام هیات مدیره

 با سپاس و تشکر فراوان از حضور و همراهي سهامداران و اعضای محترم مجمع عمومي عادی 
سالیانه شركت پتروشیمي پردیس، گزارش فعالیت هیأت مدیره برای سال مالي منتهي به 
1402/06/31 كه حاصل تاش و فعالیت یکسال مدیران و كاركنان این شركت مي باشد را 
به مجمع عمومي عادی سالیانه صاحبان سهام تقدیم مي داریم. سال مالي 1402 برای شركت 
پتروشیمي پردیس سالي پر از تاش وكوشش در جهت حفظ تولید و صادرات محصولات 
بوده و شركت توانست با توجه به مشکات تحریم گام هایي اساسي را در جهت رسیدن به 
این منظور بردارد. امید است به پشتوانه نیروهای متخصص، متعهد و كارای شركت و حمایت 
سهامداران محترم، گامي بلند در جهت بهبود مستمر و تحقق اهداف سازماني و به تبع آن حفظ 
منافع سهامداران گرامي برداشته شود. در اینجا لازم مي دانیم از تمامي سهامداران محترم كه 
در این مجمع از طریق سامانه و یا حضوری شركت نموده اند صمیمانه تشکر و قدرداني نمائیم

پروژه های در دست اجرا )استراتژی کلان( 
كاهش  و  تولید  توقف  كاهش  منظور  به  خود  كان  استراتژی  راستای  در  شركت 
آلایندگي ها و تولید پایدار و بهینه و افزایش بهره وری اقدام به تعریف پروژه هایي به 
شرح ذیل نموده است: اجرای اقدامات اصاحي و پیشگیرانه لازم در واحدها در جهت 
ایمن،  بصورت  تولید  تولید،  تداوم  كیفیت محصولات،  بهبود  تولید،  افزایش ظرفیت 
تداوم فروش، كاهش مخاطرات ایمني و زیست محیطي، كاهش ضایعات تولید، كاهش 

توقف تولید و... 
- كاهش توقفات ناشي از عدم دسترسي به قطعات یدكي كلیدی 

-  تکمیل چرخه عمر محصول 
- كاهش شاخص شدت معیار مصرف انرژی تولید محصول 

-  بررسي تولید كودهای اوره مخلوط 
-  تثبیت در بازارهای جهاني و افزایش صادرات اوره و آمونیاک و ورود به بازارهای هدف 

جدید به منظور معرفي شركت 
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مجمع عمومي عادی فوق العاده صاحبان سهام شركت دوده صنعتي پارس )سهامي عام( مورخ 
1402,10,07 در محل خیابان هتل استقال سالن شهید آویني مجموعه فرهنگي، ورزشي تاش 

وزارت تعاون، كار و رفاه اجتماعي برگزار گردید.
در این مجمع كه با حضور بیش از  80,97 درصد سهامداران حقیقي و حقوقي ، اعضاء هیات مدیره، 
نماینده سازمان بورس و اوراق بهادار، حسابرس و بازرس قانوني برگزار گردید، ریاست مجمع برعهده 
آقای محمد قاسمي همدان بود، كه جنابان نبي زنده دل و مهدی اسکندری در مقام نظار اول و دوم 

و آقای علي كدخدا شهریاری به عنوان دبیر مجمع انتخاب گردیدند.
در ادامه و با قرائت گزارش توجیهي هیات مدیره مبني بر لزوم افزایش سرمایه توسط مدیرعامل 
محترم و پس از استماع گزارش حسابرس و بازرس قانوني، مجمع نشینان با طنین صلوات خود ضمن 

تصویب افزایش سرمایه شركت به تغییر بند اساسنامه مربوطه رای مثبت دادند.
مهندس علي كدخدا شهریاری در ابتدای گزارش خود با تشریح تاریخچه و تركیب سهامداران شركت 
افزود: شركت دوده صنعتي پارس در حال حاضر با ظرفیت سالانه 30 هزار تن در سال نقش مهمي 

در تامین مواد اولیه صنایع تایر، قطعات لاستیکي مستریچ، رنگ و غیره دارد.
به گفته وی این شركت عاوه بر تأمین نیاز بازارهای 
داخلي، تا كنون موفق به صادرات دوده صنعتي به 
كشورهای آسیایي و اروپایي گردیده و با استفاده از 
تکنولوژی روز و رعایت استانداردهای ملي و جهاني، 
تولید انواع دوده صنعتي با قیمت مناسب را به جهت 
تامین نیاز مشتریان، هدف صورت داده و همچنین 
بهداشت  و  ایمني  دانش،  مهارت،  ارتقای  ضمن 
كاركنان، حفظ محیط زیست را نیز سرلوحه كار خود 
قرارداده و در این زمینه به موفقیت هایي قابل توجه نیز 

نائل گردیده است.
مدیر كاردان و كاربلد بازار سرمایه كشورمان در ادامه 
پیرامون آخرین افزایش سرمایه شركت خاطرنشان 

كرد كه شركت در مورخ 1399,11,01 به تامین مالي 
بخشي از هزینه های پروژه نوسازی راكتورهای خط هارد 
اقدام به افزایش سرمایه از مبلغ 474,522 میلیون ریال 
به 950,000 میلیون ریال 100,2 درصد از محل آورده 
نقدی سهامداران نموده و این افزایش سرمایه در تاریخ 

1401,05,29 ثبت شده است.
مدیرعامل و عضو هیات مدیره شركت در قسمت دیگری 
از گزارش خود با تصریح اینکه این افزایش سرمایه تنها 
از مجل تجدید ارزیابي دارائي های ثابت مشهود و صرفا 

از طبقه زمین است تاكید كرد كه بدین ترتیب 4643 میلیارد ریال از محل مازاد تجدید ارزیابي 
دارایي ها، معادل 488 درصد به سرمایه این شركت اضافه خواهد شد كه این امر در زمان دریافت 
تسهیات، كفایت وثیقه دارایي های ثابت اعتبار شركت را برای دریافت تسهیات را افزایش مي دهد

سکاندار شركت دوده صنعتي پارس در بخش پایاني گزارش خود به ارائه آماری از عملکرد تولیدی 
و فروش مجموعه پرداخت و افزود: در سال جاری هر چند با قطعي برق و گاز ، افزایش قیمت مواد 
اولیه، رشد تمام هزینه های نهاده های تولید، دامپینگ رقبا، مشکات ناشي از تداوم تحریم ها و 
... مواجه بودیم ولي با همت مثال زدني پرسنل خدوم، هیات مدیره متعهد و سهامداران عمده كه 
همواره حامي برنامه های مدون مدیریتي بودند بنده توانستیم عملکردی قابل توجه را در تولید، 

فروش و سودآوری كسب كنیم. 

تصویب افزایش سرمایه 488 درصدی

استقبال خوب سهامداران، برگزاری مجمع در نهایت نظم و میزبانی شایسته کلیه ارکان 
شرکت از ذینفعان، گزارش مبسوط و جامع مهندس شهریاری پیرامون دلایل لزوم 
افزایش سرمایه، پاسخگویی مستند به سوالات سهامداران حاضر در مجمع و ناظر به 
صورت برخط، تقدیر ریاست مجمع از عملکرد مدبرانه مهندس شهریاری وتیم مدیریت 
و مجاهدت پرسنل سخت کوش »شدوص«، توضیحات تکمیلی جناب کاظم زاده معاون 
مالی مجموعه پیرامون ابهامات و سوالات سهامداران، برگزاری مجمع فوق العاده جهت 
انتخابات اعضای هیات مدیره و ابقای اعضای حقوقی برای 2 سال آتی و نهایت همکاری 
کارشناسان شرکت با اصحاب رسانه و تعامل ستودنی جناب سوری »مدیر روابط عمومی« 

با خبرنگاران جهت پوشش خبری از نکات خواندنی این مجمع بود.
هدف از انجام افزایش سرمایه 

اهداف شركت دوده صنعتي پارس )سهامي عام( از افزایش سرمایه موضوع این طرح توجیهي، بشرح 
زیر مي باشد:  

الف-اصاح ساختار مالي و بهبود نسبت مالکانه 
با توجه به اینکه افزایش سرمایه از محل تجدید ارزیابي 
دارایي های ثابت مشهود )صرفاً طبقه زمین( فاقد 
جریان ورودی وجه نقد به داخل شركت مي باشد، 
تاثیری در سود آوری و سرمایه در گردش شركت 
ندارد و صرفاً تغییرات در دارایي ثابت و سرمایه شركت 
ایجاد مي گردد و همچنین به دلیل استهاک پذیر 
نبودن زمین، مازاد تجدید ارزیابي مذكور مشمول 
استهاک نبوده و تاثیری بر نتایج عملیات شركت 
نخواهد داشت و صرفاً موجب اصاح ساختار مالي 

شركت مي گردد. 
ب- بدلیل وجود شرایط تورمي در اقتصاد كشور ارزش 
واقعي دارائیها با فاصله معناداری با ارزش دفتری آنان 
در دفاتر منعکس شده است در نتیجه، نسبتهای مالي 
شركت معنا دار نبوده و مبنای مناسبي جهت اتکاء 
استفاده كنندگان از صورتهای مالي را فراهم نمي آورد. 
لذا به منظور بهبود ساختار صورت وضعیت مالي شركت 
جهت حفظ و ارتقای سطح اعتبارات بانکي، راهکار 
ارزیابي دارایي  از محل مازاد تجدید  افزایش سرمایه 
انتخاب گردید. به این علت كه افزایش سرمایه فوق در 
شرایطي كه عما امکان تزریق نقدینگي به شركت وجود 
ندارد، مي تواند باعث اصاح ساختار مالي شركت گردد.

ج- از تاریخ 1398/04/06 به بعد در راستای اجرای مفاد ماده 14 قانون حداكثر استفاده از توان 
تولیدی و خدماتي كشور و حمایت از كالای ایراني و مصوب اردیبهشت ماه سال 1398 مجلس 
شورای اسامي و براساس اصاح ماده 10 آیین نامه اجرایي تبصره 1 ماده 149 اصاحي قانون 
مالیاتهای مستقیم )تصویب نامه مورخ 1398/10/22 هیات محترم مدیران و وزیران( و بخشنامه 
200/98/96 مورخ 1398/11/21 سازمان امور مالیاتي چنانچه ظرف مدت یکسال پس از تجدید 
ارزیابي تشریفات قانوني جهت انتقال مازاد تجدید ارزیابي )تجدید ارزیابي یک بار در هر پنج سال( به 
حساب سرمایه انجام شده باشد كه رعایت شرایط مذكور امکان استفاده از معافیت مالیاتي در فرآیند 

تجدید ارزیابي دارایي ها فراهم مي گردد.
د- اجرای تکالیف مجمع عمومي عادی سالیانه مورخ 1402/02/18

تجلی موفقیت در دوده صنعتی پارس با مهندس علی کدخدا شهریاری

مدیرعامل برجسته و صاحبنام»شدوص« در گزارش جامع خود به دلایل لزوم 
افزایش سرمایه کنونی از محل مازاد ناشی از تجدید ارزیابی دارائی های ثابت 
مشهود پرداخت و تاکید کرد بدین ترتیب سرمایه شرکت از مبلغ 95 میلیون 

ریال به 5.593.500 میلیون ریال افزایش پیدا خواهد کرد.
مهندس علی کدخدا شهریاری همچنین تصریح کرد که این افزایش سرمایه 
در اصلاح ساختار مالی ، بهبود نسبت مالکانه و افزایش حد اعتباری شرکت 
در جهت اخذ وام و تسهیلات متناسب با توان شرکت نقش کلیدی خواهد 
داشت و در پیشبرد برنامه های توسعه ای و آتی نیز کمک دهنده روند صعودی 

مجموعه خواهد بود.
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مجمع عمومي عادی سالیانه صاحبان سهام شركت قند نیشابور )سهامي عام( مورخ 
1402,10,03 در محل هتل تهران رویال برگزار گردید.

در این مجمع كه با حضور 63,87 درصد سهامداران حقیقي و حقوقي ، اعضاء هیات 
مدیره، نماینده سازمان بورس و اوراق بهادار، حسابرس و بازرس قانوني برگزار گردید، 
ریاست مجمع برعهده آقای حمید مظفری بود، كه جنابان سجاد حسني و ابوالفضل 
علي مراد در مقام نظار اول و دوم و آقای محمود شهراسبي به عنوان دبیر مجمع 

انتخاب گردیدند. 
درادامه با قرائت گزارش هیات مدیره به مجمع مربوط به اهم فعالیتهای صورت پذیرفته 
در طي سال مالي منتهي به 1402,06,31 و پس از استماع گزارش حسابرس و بازرس 
قانوني، مجمع نشینان با طنین صلوات خود ضمن  تصویب صورتهای مالي و تنفیذ 

معامات مشمول ماده 129 و با تقسیم سود 10 ریالي به كار خود پایان دادند.
بر اساس تصمیمات مجمع اعضای هیئت مدیره جدید به  شرح زیر به مدت 2 

سال انتخاب گردیدند.

تركیب  و  تاریخچه  تشریح  با  خود  گزارش  ابتدای  در  شهراسبي  محمود  دكتر 
قند  شركت  در  افزود:  شركت  سهامداران 
محصول  شامل  تولیدی  محصولات  نیشابور 
اصلي شركت ؛ شکر سفید حاصل از چغندر و 
محصولات جانبي چغندر مانند تفاله خشک 
،مالس و تفاله تر و دونم و همچنین خدمات 
تصفیه شکر خام مي باشندكه منطبق با آمار 
سال  در  شركت  تولیدی  محصولات  رسمي، 
مالي 1402) با جذب 131,079 تن چغندر( 

بوده است.
تبیین  ضمن  ادامه  در  »قنیشا«  مدیرعامل 
محصول  برای  دستوری  قیمت  تعیین  اینکه 

زیر كشت چغندر،  توسط دولت، كاهش سطح 
تمام  چشمگیر  رشد  چغندر،  قیمت  افزایش 
خرید  قیمت  رقباء،  دامپینگ  تولید،  نهادهای 
تاثیر  و  نقش  به  توجه  با  قند  چغندر  تضمیني 
تداوم   ، تولیدی  شکر  شده  تمام  بهای  در  آن 
بر  آن  تاثیر  و  آب  منابع  كمبود  و  خشکسالي 
سطح زیر كشت چغندر قند، مقررات مربوط به 
نیز نوسانات قیمت جهاني  واردات شکر خام و 
آن جزو بزرگترین چالش ها و معضات حاكم 
بر صنعت قند و شکر كشور عزیزمان مي باشند 
چغندر كشت  نیشابور  در  هرچند   : كرد  اضافه 
را  آن  دیگر  های  استان  از  باید  و  شود  نمي 
دریافت و خرید كنیم و به خاطر حضور كارخانه 
های متعدد قند همین موضوع هم باعث شده 
كه رقابت ناسالم شکل بگیرد ولي مفتخرم اعام 
در  دریافت چغندر  برتر  رتبه های  در  دارم كه 
اندیشیده  تمهیدات  با  حتي  و  هستیم  كشور 

شده و خرید به موقع توانسته ایم با قیمت كمتری چغندر مورد نیاز كارخانه را تامین 
كنیم. به گفته وی در سال مالي منتهي به شهریور سال 1402، 131 هزار تن جذب 
چغندر داشته ایم كه از این مقدار بالغ بر 120 هزار تن مصرف شده و حدود 10 هزار 

تن از این چغندرها در سیلوهاست.
مدیر سرد و گرم چشیده و مجرب صنعت كشورمان همچنین خاطرنشان كرد كه 
علیرغم تمام معضات و سختي های تحمیلي بر مجموعه، قند نیشابور در سال مالي 
مورد گزارش بدون توقف جدی به فعالیت تولیدی خود ادامه داده است و تاكنون 
پیش رفته و محصولات تولیدی از لحاظ كیفیت و مرغوبیت و استاندارهای سازمان 

غذا و دارو، دارای اعتبار و برند بالایي بوده و بقولي درجه یک هستند.
با اعام  نائب رئیس هیات مدیره شركت همچنین در فرازی دیگر از گزارش خود 
بر  زیادی  متغیرهای  و  ها  مولفه  اینکه  به  توجه  با  نیشابور  قند  كارخانه  در  اینکه 
محصول تاثیرگذار است كه هر كدام به نحوی در درآمد ها و هزینه ها نقش اساسي 
را ایفا مي كنند، افزود: عاوه بر سیاست های خاص دولت ها و سازمان های مربوطه 
، تاثیر گذاری تحریم ها و نوسانات ارزی نیز دو عامل بسیار حساس در نحوه عملکرد 
»قنیشا«طي این چند سال اخیر بوده است. به گفته وی از طرفي عدم تخصیص ارز 
به نهاده ها و شکر خام وارداتي  التهاب دو چنداني در این صنعت ایجاد مي كند 
كه توجه و تعریف هر كدام از این عوامل و هشیاری مدیران ارشد در اجرای برنامه 
ها و راهبردی نگریستن هیات مدیره به این موضوعات مي تواند سرفصلي نو در این 
صنعت باشد كه گذر از آن نیاز به ساختار و برنامه های منظم و مدوني دارد و بر 
همین اساس است كه بهترین برنامه ای كه بتوان از آن در پي حل این موضوعات 
استفاده كرد همان برنامه اقتضایي مي باشد 
و البته بازنگری سالانه استراتژی ها، به عنوان 
مدیران  برای  اساسي  ای  دغدغه  و  اولویت 

بایستي تلقي گردد.
قسمت  در  شركت  دیسیپلین  با  مدیرعامل 
دیگری از گزارش خود ضمن تصریح اینکه با 
توجه به رایزني ها و مذاكرات گسترده صورت 
پذیرفته با دست اندركاران دولتي و متولیان 
امر از جمله اداره راه و شهرسازی، شهرداری 
سازمان ثبت اسناد و... در حال اخذ دریافت 
سند تک برگي برای مایملک كارخانه هستیم 
و حتي پیرو توافقات انجام شده زمین هایي كه 
راهنمایي  و  پرورش  و  آموزش  وزارت  به  باید 
ما  های  زمین  از  گرفت  مي  تعلق  رانندگي  و 
نخواهد بود و در مرحله بعدی با تعیین تکلیف 
مابقي زمین ها و تعیین سطح مجموعه به دنبال 
افزوده  ارزش  افزایش  و  ذینفعان  ثروت  ارتقای 
های  پیگیری  با  افزود:  باشیم  مي  مجموعه 
كنتورهای  دریافت  دنبال  به  پذیرفته  صورت 
شده  مشخص  قطعات  برای  گاز  و  برق  و  آب 
افزوده دوچندان  ارزش  قطعات  این  تا  هستیم 

پیدا كنند.
دكتر شهراسبي كه از خوشنام و خوشفکرترین 
سرمایه  صاحبنام  مدیران  از  و  صنعت  مدیران 
گذاری بانک ملي مي باشد در بخش پایاني از 
رعایت  جهت  در  كه  كرد  تاكید  خود  گزارش 
صرفه صاح شركت و حفظ منافع سهامداران ، 
تمام تاش مجموعه بر این اصل در سال جاری 

دکتر محمود شهراسبی با تصریح اینکه تشویق و یاری کشاورزان به استفاده 
از روش های مدرن کاشت، داشت و آبیاری چغندر با تکیه بر روش های 
صرفه جویی در مصرف آب، ترویج و آموزش شیوه های مدرن تولید در 
جهت افزایش بهره وری، بهبود ماشین آلات و تجهیزات خط تولید به منظور 
افزایش کارآیی و کاهش هزینه ها، فروش محصولات شرکت حتی الامکان 
به مصرف کنندگان نهایی، ارتقای بهره وری و افزایش سودآوری از جمله 
اقدامات صورت پذیرفته در »قنیشا« طی سال مالی مورد گزارش در راستای 
افزایش  و  وری  بهره  رفتن  بالاتر  افزود:  است  بوده  ترسیمی  انداز  چشم 
راندمان از نکات قابل تقدیر مجموعه است، به گفته این مدیربا تجربه و مدبر 
تامین نهادهای کشاورزی مورد نیاز کشاورزان که توانست سود خوبی را برای 
شرکت حاصل سازد، تغییر کاربری گرفتن برای زمین های کشاورزی مدنظر، 
مشخص شدن مقدار و متراژ زمین های تعلق گرفته به شرکت و اعلام اینکه 
شکر تولیدی این شرکت در مقایسه با سایر رقبا در داخل کشور دارای 
وضعیت بسیار مطلوبی می باشد و جزء برندهای اول ایران از لحاظ کیفیت 
محصول شکر می باشد از دیگر دستاوردهای درخشان عملکردی مجموعه  

قند نیشابور در سال مالی منتهی به پایان شهریور سال 1402 بوده است..
افزایش 37 درصدی سود عملیاتی، رشد بهره وری و ارتقای راندمان کاری 
با توجه به تمهیدات اندیشیده شده مدیریت و اتخاذ راهبردهای اصولی، 
افزایش 68 درصدی درآمدهای غیرعملیاتی، افزایش 16 درصدی فروش 
شکر سفید و رشد 17 درصدی فروش محصولات فرعی، از جمله دیگر 

دستاوردها و موفقیت های حاصله در سال مالی مورد گزارش بوده است

دکترین محمود شهراسبی برای تعالی روزافزون قند نیشابور
افزایش بهره وری و ارتقای راندمان کاری
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با حاشیه  به قیمت چغندر و كارمزد منصفانه  به موقع و  با خرید  استوار است كه 
سود معقول در جهت تصفیه شکر، فعالیت خود را در قند نیشابور فزوني ببخشیم.

همچنین به گفته وی از سال های قبل برای مولدسازی دارایي ها اقداماتي انجام شده 
است و از این محل سود خوبي به دست خواهد آمد. به ویژه زمین هایي كه قرار است 

تغییر كاربری دهند.
نکات مطرح شده در مجمع

- در این سال، 131هزار تن چغندر جذب كردیم و تولید گرید A داشتیم و حجم 
فروش »قنیشا« 19,810 تن معادل مبلغ 3,573,315 میلیون بوده است.

به  رقم  این  امسال  و  كردیم  خریداری   1300 را  چغندر  كیلو  هر  گذشته،  سال   -
تامین مالي هستیم و  نیازمند  برای جذب چغندر  پیدا كرده است.  افزایش   2300
باید از بانک تامین مالي كنیم. تامین مالي از دو محل تسهیات و آورده سهامدار 

صورت مي گیرد.
- امسال تصفیه شکر خام نداشتیم. به دنبال افزایش قیمت تصفیه شکر خام هستیم

- برای جذب چغندر رقابت ناسالمي ایجاد شده است، اما با این حال در منطقه دوم 
و در كشور سوم هستیم. از غرب 10درصد زیر قیمت منطقه منطقه تامین كردیم.

- ورود به حوزه نهاده های كشاورزی باعث افزایش استانداردهای چغندر و افزایش 
عیار مي شود و از طرفي سود خوبي هم از این محل شناسایي شده است.

- با وجود بخشي از محصولات در انبار، سود و درآمد عملیاتي شركت بیشتر است.
- در سنوات گذشته به دلیل قیمت گذاری دستوری، سود كاهش یافته است.

-  در سال مالي مورد گزارش توقف خط نداشتیم و اورهال به دست خودمان انجام 
شد. دیگ های بخار تعمیر شدند؛ در حالي كه 4 تا 5 میلیارد تومان هزینه داشت. 
انجام امور در داخل واحد كمتر از 100 میلیون تومان هزینه داشت و اورهال كل 

خط به خوبي انجام شد.
- زمین های مورد بحث طي سه سال به نتیجه رسید. كمیسیون ماده 5 دریافت 
و قطعه بندی و قرارداد با شهرداری منعقد و به ما اباغ شده است. در تقسیم بندی 
قطعات سعي كردیم كه قطعات نبش میدان را برای واحدهای مسکوني و تجاری در 
نظر بگیریم. 315 قطعه سهم شركت شده است. از شنبه آینده، آماده سازی زمین ها 

شروع مي شود. 
- در طرح ملي مسکن، قرعه كشي ها انجام و به ما زمان داده شده است. اما باید به 
سرعت زمین ها آباد شوند. شركت موضوع را به سازمان ملي مسکن نیشابور واگذار 
كرده و در حال پیگیری است. به نظر مي رسد كه ما طلبکار هم هستیم. در حال 
تفکیک اسناد شركت و استاد دولتي هستیم. بحث زمین ها خاتمه پیدا كرده است 
تا تفکیک شود و باید نتیجه برسیم كه بسازیم با بفروشیم تا ارزش افزوده بالاتری 

داشته باشد.
نقشه   1402.9.22 است.  نگرفته  صورت  زمین  هکتار   23 ارزش گذاری  هنوز   -
تفکیکي دریافت شده  است. بعد از اتصال انشعابات، این زمین های مسکوني و تجاری 

ارزش گذاری مي شوند.
- پروژه آتش نشاني انجام و تست شده است.

گزارش مبسوط  نظم،  نهایت  در  برگزاری مجمع  و  ذینفعان  استقبال خوب 
انجام شده جهت تغییر کاربری  و جامع دکتر شهراسبی پیرامون اقدامات 
شرکت  سهامداران  دارائی  و  ثروت  افزایش  جهت  در  شرکت  های  زمین 
و  وری  بهره  رشد  عملیاتی،  سود  درصدی   37 افزایش  مجموعه،  خود  و 
ارتقای راندمان کاری با توجه به تمهیدات اندیشیده شده مدیریت و اتخاذ 
افزایش  غیرعملیاتی،  درآمدهای  درصدی  افزایش 68  اصولی،  راهبردهای 
16 درصدی فروش شکر سفید و رشد 17 درصدی فروش محصولات فرعی، 
به  توجه  با  کارخانه  توسط  شده  تصفیه  سفید  شکر  خدمات  ارائه  عدم 
اینکه سودی معقول برای مجموعه نداشت، ارتقای 13 درصدی درآمدهای 
عملیاتی، مطالبات شرکت از دولت به مبلغ 14.408 میلیون ریال از شرکت 
مادرتخصصی بازرگانی دولتی ایران می باشد که بابت خدمات تصفیه شکر 
خام در سال مالی 1400 و تحویل 81 تن گندم از کشت گندم سال جاری و 
تحویل به سیلوهای غله و بازرگانی حاصل شده است، تقدیر ویژه ریاست 
و  مدبر  مدیریت  ستودنی  عملکرد  از  عمده  سهاداران  نمایندگان  و  مجمع 
کاربلد و کارکنان متعهد و  متخصص مجموعه در جهت کسب کارنامه ای 
درخشان در عملکرد طی سال سخت اقتصادی مورد گزارش، تایید حسابهای 
و  توسط حسابرس  پاکدست شرکت  مالی  تیم  و  مالی  مجرب  مدیر  شفاف 
حقوقی  اعضای  تعیین  و  مدیره  هیات  انتخابات  برگزاری  قانونی،  بازرس 
سهامداران  سوالات  به  صادقانه  و  دقیق  پاسخگویی  آتی،  سال  دو  برای 

حاضر در مجمع و ناظر به صورت برخط، توضیحات تکمیلی سکاندار قنیشا 
پیرامون بندهای حسابرسی و نهایت تعامل و همکاری کلیه ارکان شرکت با 

خبرنگاران جهت پوشش خبری از نکات خواندنی این مجمع بود.
کردن  مدیریت  و  پوشش  جهت  مدیره  هیئت  های  حل  راه  و  اقدامات 

مخاطرات و استفاده از فرصتهای پیش رو: 
تاش مستمر برای افزایش راندمان تولید شکر با توجه به ظرفیت كارخانه با بالاترین 
كیفیت و افزایش بهره وری تولید و نیز مدیریت همزمان عملیات كارمزدی تصفیه 
شکر خام به منظور استفاده بهینه از ظرفیت های تولیدی، در صورت به صرفه بودن 
نرخ تصفیه با توجه به بهای تمام شده تصفیه شکر افزایش در نرخ عملیات یاد شده

برنامه های آتی 
- تعویض لوله های كالندریا آپارات های طباخي

- خرید و یا استفاده از امکانات موجود جهت تامین آب مورد نیاز كوره بخار چهار 
مشعل با توجه به افزایش ظرفیت آن

- تکمیل و تعویض شبکه فرسوده آبرساني كارخانه بخش اداری،بخش چغندر كاری 
و منازل سازماني با لوله های پلي اتیلن

- احداث پاركینگ جدید جهت تکمیل ظرفیت خودروهای پرسنل
- اجرای پروژه روشنایي بلوار اصلي از میدان امام رضا فیروزه به كارخانه

- افزایش تعداد دوربین های نظارتي در جهت ارتقاء افزایش ضریب ایمني مجموعه
مناطق  خدماتي  دفاتر  در  دودی  حریق  اعام  سیستم  و  دزدگیر  دوربین،  نصب   -

چغندر كاری سلطان آباد ، قلندرآباد و حکم آباد



| دی 1402|  | شــماره 157  بیمــه  و  اقتصــاد  ماهنامــه   | اقتصــادی کشــور  نشــریه  پرتیراژتریــن   14

مجمع عمومي عادی سالیانه صاحبان سهام شركت سرمایه گذاری مسکن تهران )سهامي عام( 
مورخ 1402,10,18 در محل مركز مطالعات بهره وری و منابع انساني سازمان مدیریت صنعتي 

سالن آمفي تئاتر تشکیل گردید. 
در این مجمع كه با حضور 53,3 درصد سهامداران حقیقي و حقوقي ، اعضاء هیات مدیره، 
نماینده سازمان بورس و اوراق بهادار، حسابرس و بازرس قانوني برگزار گردید، ریاست مجمع 
برعهده آقای دكتر محمدرضا جواهری بود، كه جنابان رمضان علي و  دكتر كوهستاني در مقام 

نظار اول و دوم و آقای امیرحسین توكل زاده به عنوان منشي مجمع انتخاب گردیدند.
درادامه با قرائت گزارش هیات مدیره به مجمع مربوط به اهم فعالیتهای صورت پذیرفته در طي 
سال مالي منتهي به 1402,06,31 و پس از استماع گزارش حسابرس و بازرس قانوني، مجمع 
نشینان با طنین صلوات خود ضمن  تصویب صورتهای مالي و تنفیذ معامات مشمول ماده 

129 به كار خود پایان دادند. 
آخرین اعضای هیئت مدیره درسال مالی مورد گزارش به شرح ذیل بوده است :

مهندس علي قرباني در ابتدای گزارش خود با تشریح تاریخچه و تركیب سهامداران شركت 
افزود: زمینه فعالیت این شركت، انبوه سازی، ساخت و ســاز واحدهای مســکوني، تجاری و 

اداری در قالب متنوع سازی 
لوكس،  ســاز  و  )ساخت 
متوسط و اقتصادی( در داخل 
و خارج از كشور و استراتژی 
توسعه  شامل  شركت  های 
مشــاركت،  خلق  و  بازار 
و  سرعت  در  سرآمدی 
با  ســازی  همگام  كیفیت، 
فناوری های نوین و ساخت 
و ساز سبز مي باشد. به گفته 
وی عمده ترین مشــتریان 

ســپرده  شــامل  شــركت 
انداز  پس  صندوق  گذاران 
بانک مسکن، سرمایه گذاران، 
خریداران انبوه و سایر اشخاص 

حقیقي و حقوقي هستند.
برجسته»ثتران«  مدیرعامل 
الزام به رعایت اصول ایمني در 
حین ساخت، تعهد به رعایت 
رعایت  سبز،  ساز  و  ساخت 
مسئولیت اجتماعي در ساخت 
ساخت،  در  نوآوری  ساز،  و 
فضای  ایجاد  با  تمایز  حفظ 
رقابتي سالم، مشتری مداری 
تعهد  رجوع،  ارباب  تکریم  و 
به ارائه خدمات در سریعترین 
زمان، تعهد به حفظ سود پایدار 
را  و ذینفعان  برای خریداران 

جزو استراتژی و چشم اندازهای این مجموعه برشمرد و اضافه نمود: طي سال های 1373 
تا 1402، یعني از آغاز فعالیت شركت تاكنون این مجموعه مفتخر بوده است كه بالغ بر یک 
میلیون و سیصد هزار متر مربع در قالب پروژه های مسکوني – تجاری و اداری را بهره برداری 

نموده و در اختیار عموم هموطنان قرار داده است.
به گفته وی این شــركت با سابقه درخشان خود در محدوده كشور عزیزمان ایران و در 
مرزهای بیرون از آن )مثل پروژه ســفارت ایــران در الجزایر(با حمایت بانک مسکن، گروه مالي 
بانک مسکن، هولدینگ بزرگ شركت گروه سرمایه گذاری مســکن و اســتفاده از نیروهای 
متخصص و كارآمد و همچنین بهره جستن از فناوری هــای روز دنیا، قــادر خواهد بود تا در 
ســالهای آتي، به نیازهای مشــتریان و ذینغعان خود به بهترین شکل پاسخي مناســب بدهد

مدیر توانمند صنعت مسکن در ادامه به ارائه توضیحاتي پیرامون پروژه های متعدد شركت 
منجمله پروژه 30 طبقه ای برج خدامي در ونک پرداخت و اعام كرد با رایزني و مذاكرات 

فشرده ای كه داشتیم بخش اعظم مشکات شركت در این حوزه حل شده است.
وی در مورد پروژه ایرانشهر »مركز شهر جدید اندیشه« نیز خاطرنشان كرد كه این پروژه با 
حدود 80 درصد پیشرفت در حال پي گیری مي باشد و تا شهریور سال آینده به صورت نهایي 

مورد بهره برداری قرار خواهد گرفت.
مدیرعامل »ثتران«در همین راستا از افتتاح پروژه كاسپین قطعه D ایرانشهر، توسط وزیر 
مسکن در تابستان امسال كه با استقبال فراواني روبرو گردید خبر داد و افزود: پروژه C ایرانشهر 
نیز با توجه به پیشرفت بیش از 97 درصدی به زودی به بهره برداری خواهد رسید . به گفته وی 
قطعه A شمالي ایرانشهر بالای 94 درصد پیشرفت داشته و قطعه B شمالي نیز با 94 درصدی 

پیشرفت فیزیکي به زودی و درتابستان پیش رو نهایي خواهد شد. 
در  كشورمان  موفق  مدیر 
گزارش  از  دیگر  فرازی 
ارائه  به  خود  مبسوط 
پروژه  پیرامون  توضیحاتي 
های اكباتان ، دماوند، الوند، 
سبان پرداخت و تاكید كرد 
پروژههای  پلن  این  در  كه 
درصد   50 با  شده  تعریف 
حال  در  فیزیکي  پیشرفت 

تداوم فعالیت هستیم.
شركت  مدیره  هیات  عضو 
همچنین اظهار كرد كه پروژه 
شهر آرا یزد با پیشرفت بیش 
بر  بالغ  كه  درصدی   60 از 
692 واحد تجاری، مسکوني 
و خدماتي را شامل مي شود 
از جمله پروژه هایي است كه 
رئوس  در  بازبیني  و  دقت  با 
آن در حال استمرار فعالیت 
شركت  مدیرعامل  هستیم. 
همچنین در مورد اهم پروژه 
های در دست اجرا شركت به 
پروژه مقدم تهران با زیربنای 
 304( متر   63,865 كل 
حدود  مساحت  با  واحد( 
و  كرد  اشاره  هکتاری   11,5
تاكید كرد كه با بهره برداری 
و فروش مناسب از پروژه هایي 

مهندسی علی قربانی برای توسعه همه جانبه شرکت
مسیر پرفروغ ثتران

مهندس علی قربانی خاطرنشان کرد که »ثتران« در تلاش اســت که در آینده به وضع نماد خود در بازار 
ســرمایه سامانی اساسی بدهد و از طرفی با تعریف پروژه های جدید نیز، همچنان در بازار مســکن، به 
روز بماند. به گفته وی پروژه های 175 واحدی بنفشــه 2 اندیشــه و 235 واحدی نگین دولت آباد که در 
ســال 1401 افتتاح شدند، گواهی بر جدیت مابرای تکمیل پروژه ها و تحویل به موقع به مشــتریانمان است. 
بنا به اعلام این مدیر با دیسیپلین، پروژه های در حال اجرای این شرکت شــامل ابر پروژه یک هزار و صد و 
هفتاد و دو واحدی ایرانشهر اندیشه است که به سرعت در حال تکمیل است))ابر پروژه ای که تمام نیازهای 
مســکونی، خدماتی و تجاری ســاکنین خود را به خوبی برطرف خواهد کرد و در کنار بهره گیری از معماری 
ایرانی اسلامی به کمک تجهیزات مدرن )چه در ساخت و چه در موارد مصرفی( توانسته است توجه منتقدان 
بسیاری را به خود جلب کند((. و همچنین آینده شرکت نیز با تعریف دو پروژه در دست اقدام تغییر مثبتی 
خواهد کرد، همکاری با شهرداری در یزد با ابر پروژه شــهرآرا و همچنین همکاری با سازمان نوسازی در 
منطقه 17 شهرداری تهران، در پروژه مسکونی، فرهنگی، خدماتی مقدم که در حال انجام مراحل اولیه اســت 
خبر آن در سطح ملی بازنشر پیدا خواهد کرد از جمله اهداف و اولویت های عملکردی مدیر سرد و گرم 
چشیده صنعت کشورمان و شرکت سرمایه گذاری مسکن تهران  می باشد که مسلما نویدبخش تعالی هرچه 

بیشتر مجموعه »ثتران« خواهد بود.
به گفته مدیر برجسته و صاحبنام صنعت کشورمان در سال 1401 نزدیک به 464 هزار متر مربع پروژه مدنظر 
»ثتران« بوده است که این رقم در سال 1402 به 535 هزار متر مربع رسیده است و عمده پروژه های شرکت 

در استانهای تهران – البرز و قزوین می باشد.



| دی 1402|  | شــماره 157  بیمــه  و  اقتصــاد  ماهنامــه   | اقتصــادی کشــور  نشــریه  پرتیراژتریــن   15

كه تعریف شده و در حال اجرا هستند در سال آتي از عملکرد موفق سودآوری و ارزش آفریني 
»ثتران« بیشتر خواهیم شنید.

استقبال خوب سهامداران از مجمع و میزبانی شایسته از ذینفعان شرکت توسط 
کلیه ارکان شرکت، خیرمقدم مدیر روابط عمومی به حضار و اعلام رسمیت جلسه، 
گزارش مبسوط مهندس قربانی پیرامون دستاوردها و اهم توفیقات شرکت طی 
سال مالی گذشته، اعلام ساخت سفارت ایران در الجزایر در سال 97 به عنوان 
اولین پروژه خارج کشور شرکت، اعلام بازدید مدیران ارشد بانک مسکن و توسعه 
تعاون در پروژه اداری خدامی، تصریح این مهم که بخش عمده ای از پرونده های 
حقوقی شرکت در سال مالی مورد گزارش با پیگیری مجدانه به نتایج خوبی منتج 
شده است، تقدیر و تشکر ویژه دکتر جواهری ))رئیس مجمع و مدیرعامل گروه 
مسکن(( پیرامون اهم اقدامات صورت پذیرفته توسط مدیریت مدبر و تیم مدیریت 
متخصص وی در پیشبرد عالیه پروژه خدامی، اعلام اینکه  ساختمان میرداماد بانک 
توسعه تعاون به نام شرکت سرمایه گذاری مسکن تهران سند خورده است، تبیین 
اینکه پروژه هایD  و B ایرانشهر بزرگترین پروژه های جاری شرکت هستند، طرح 
شکایت علیه بانیان  و مقصران زمین 100 هکتاری شهریار با رعایت دقیق صرفه 
و صلاح شرکت، تاکید مدیرعامل مبنی بر فعالیت جدی روابط عمومی شرکت در 
راستای برندسازی و ارتقای جایگاه شرکت در صنعت و بازار سرمایه، کسب تندیس 
های مختلف استانداردهای جهانی- مشتری مداری- کارآفرینی- پایداری کسب و 
کار و ... توسط »ثتران«، تایید حسابهای شفاف و کلین مدیر مالی متخصص و تیم 
پاکدست مالی توسط حسابرس و بازرس قانونی، ارائه توضیحات تکمیلی جناب 
توکل زاده پیرامون بندهای حسابرسی، پاسخگویی دقیق و مستند مدیران ارشد به 
کلیه سوالات سهامداران حاضر در مجمع و ناظر به صورت برخط، توضیحات مبسوط 
دکتر جواهری رئیس هلدینگ مسکن مبنی بر کار بزرگ و درخشان مدیریت این 
شرکت در حل و فصل پروژه خدامی پس از ده سال، انتخاب سازمان حسابرسی به 
عنوان بازرس و حسابرس برای سال مالی آتی، برگزاری مجمع فوق العاده جهت 
انطباق اساسنامه شرکت با اساسنامه مورد تایید سازمان بورس و اوراق بهادار 
و نهایت تعامل ستودنی و همکاری صمیمانه دکتر محمد شعیبی »مدیر کاردان و 
کاربلد روابط عمومی« با اصحاب رسانه جهت پوشش خبری از نکات خواندنی این 

مجمع بود.
نکات مطرح شده در مجمع

1- توافق كردیم كه با هزینه شركت، پروژه خدامي را تمام و به جای آن دفتر و ساختمان 
میرداماد را دریافت كنیم. سند به نام ما زده شده است. 69 میلیارد تومان ارزش دفتری است. 
به طور حتم از این محل آورده خوبي برای شركت به دست خواهد آمد. اگر این ملک را بفروشیم، 

عاوه بر پوشش زیان، سود خوبي هم خواهیم داشت. 
2- شركت پروژه هایي در دست دارد. جلسات متعددی در مورد تامین نقدینگي داشتیم و پروژه 

خدامي بسته مي شود.
3- برای پوشش هزینه های الجزایر، حسابي به مبلغ 169هزار یورو باز كرده بودیم. 300هزار 
هزینه مطالعات داریم كه در بند آماده و اقدامات برای وصول انجام شده است، اما انتقال پول به 

دلیل تحریم ها مشکل شده كه با وزارت امور خارجه در حال پیگیری هستیم.
4- پرونده شهریار مراحل دادسرا را طي كرده و در مرحله دادگاه است. امیدورایم كه اسفندماه 
رای صادر شود. اگر زمین باز گردد، باید پول را پس بدهیم. نسبت پول به ارزش زمین زیاد 

نیست و حدود 3 میلیارد تومان است. 
5- بعد از مطالعات بازار متوجه شدیم كه پروژه شهرآرای یزد مقرون به صرفه نیست و با شریک 
خود تصمیم به فروش گرفتیم. اسفندماه سال گذشته متری 32 میلیون تومان به فروش رفت، 

در حالي كه پیش بیني مي كردیم كمتر و متری 28 میلیون تومان به فروش برود. نرخ بازده 
دارایي 30درصد بود.

6- در 99 دفتر مركزی، تجدید ارزیابي و افزایش سرمایه داشتیم كه براساس ماده 14 انجام 
شد و هر 5 سال یکبار مي توانیم از این بند استفاده كنیم. اگر بخواهم قبل از 5 سال تجدید 
ارزیابي دهیم، مشمول پرداخت 25درصد مالیات مي شویم. اگر قانون به 3 سال تغییر پیدا كند 

و معافیت مالیاتي تعلق بگیرد، انجام مي دهیم.
7- تجدید اریابي مربوط به دفتر مركزی است و قصد فروش آن را نداریم. یک ساختمان در 

ضمانت بانک است كه قابلیت تجدید ارزیابي ندارد.
8- حدود 11هزار متر فروش داشتیم. به غیر از قیمت های تهاتری بقیه با 10 تا 20درصد بالاتر 

از قیمت منطقه و تا متری 35 میلیون تومان فروخته ایم.
9- پروژه خدامي را تا پایان سال تمام مي كنیم. هنوز به فروش نرفته، اما سود خوبي خواهد 

داشت.
10- مجمع در خصوص بررسي تجدید ارزیابي به شركت تکلیف كرد كه بررسي مجدد و 

كلي انجام دهد. 
پیام هیئت مدیره

هیئت مدیره و مدیریت شركت سرمایه گذاری مسکن تهران )سهامي عام( معتقد است كه 
امانت دار سهامداران محترم بوده و همواره تمام تاش خود را در جهت ایجاد ارزش افزوده 
برای كلیه ذینفعان خود به عمل آورده و با ارتقای بهره وری و استفاده از نیروهای متخصص 
و به كارگیری استراتژی های مناسب در جهت تحقق بخشیدن به این امر در این سال ها گام 

برداشته است.
امیدواریم در راه حفظ روند سودآوری و ایجاد بازدهي مناسب برای همه ذینفعان به همراه 
كمک، تاش و همدلي همه همکاران شركت سرمایه گذاری مسکن تهران موفق بوده و پاسخ 

گوی اعتماد سهامداران محترم باشیم.
مرور کلی بر وضعیت و تحولات صنعت ساختمان 

نگاهي به تاریخچه بازار مسکن در كشور نشان میدهد كه این بازار طي دهه های گذشته همواره 
با فراز و فرودهای فراواني در قیمت ها روبه رو بوده است؛  ابتدا چند سال د رونق سپری شده 
)افزایش قیمت ها و رونق در معامات همانند سال های 74، 75، 79، 80، 81، 84، 85، 86، 
90، 91، 96، 97، 98 و 99( و پس از آن دوره، ركودی بر بازار حکم فرما شده )ثبات و گاه 
كاهش قیمت ها و رخوت در انواع معامات همانند سال های 70، 71، 72، 73، 76، 77، 78، 
82، 83، 87، 88، 89، 92، 93، 94، 95 و 1400( و پس از طي چند فصل، مجدد بازار رنگ و 
بوی رونق به خود دیده و این چرخه طي سال های متمادی به همین منوال تکرار شده است.

با نگرشي دقیق تر، مي توان پي برد كه این نوسانات همواره از یک الگوی تکراری كه به صورت 
یک موج سینوسي است، پیروی مي كنند، از این رو، باور عمومي قوی مبني بر  حركت 
سیکلیک )چرخه ای( فازهای رونق و ركود در این بازار به وجود آمده است. از دید تحلیلگران 
و سرمایه گذاران بازار، اعتبار این الگوها از تکرار آنها در گذشته حاصل مي شود كه التهابات 
موجود در بازار را در دل خود منعکس كرده و مي تواند سرنخ هایي برای پیش بیني قیمت 

در آینده بدهد.
مرور کلی بر عملکرد شرکت 

1- اصاح تركیب سبد پروژه های شركت 
2- افزایش سهم پروژه های مشاركتي وپیمانکاری درسبد درآمدی شركت 

3- انجام تعهدات ساخت در پروژه های در دست اجرا 
4- تاش درجهت افزایش سهم بازار

)KM( 5- اقدام جهت پیاده سازی واستقرار كامل مدیریت دانش
6- تاش در جهت واگذاری اماني امور پیمانکاری و خرید مصالح به طور مستقل توسط شركت
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دانایان  گذاری  سرمایه  شركت   سهام  صاحبان  سالیانه  عادی  عمومي  مجمع 
)سهامي عام( مورخ 1402,10,10 در محل سالن همایش مجتمع آموزشي نیکوكاری 

رعد برگزار گردید.
در این مجمع كه با حضور 86,33 درصد سهامداران حقیقي و حقوقي ، اعضاء هیات 
مدیره، نماینده سازمان بورس و اوراق بهادار، حسابرس و بازرس قانوني برگزار گردید، 
ریاست مجمع برعهده آقای محمدرضا مدیری بود، كه آقای مسعود مددی و خانم  
فهیمه نجفي پور نوكنده در مقام نظار اول و دوم و آقای فرهود صابری سرابي به 

عنوان دبیر مجمع انتخاب گردیدند. 
فعالیتهای صورت  اهم  به  مربوط  مجمع  به  مدیره  هیات  گزارش  قرائت  با  درادامه 
گزارش  استماع  از  پس  و   1402,06,31 به  منتهي  مالي  سال  طي  در  پذیرفته 
تصویب  ضمن   خود  صلوات  طنین  با  نشینان  مجمع  قانوني،  بازرس  و  حسابرس 
صورتهای مالي و تنفیذ معامات مشمول ماده 129 و با تقسیم سود 218 ریالي به 

ازای هر سهم به كار خود پایان دادند.
بر اساس تصمیمات مجمع اعضای هیئت مدیره جدید به  شرح زیر به مدت 

2 سال انتخاب گردیدند.

تركیب  و  تاریخچه  تشریح  ضمن  خود  گزارش  ابتدای  در  صابری  فرهود  دكتر 
سهامداران شركت افزود: شركت سرمایه گذاری دانایان در حال حاضر از شركت های 
تابعه هلدینگ گروه مالي دانایان به شمار مي رود كه در حوزه های مختلفي همچون 

مسکن، پتروشیمي، اوره و فناوری كه حاشیه 
های  گذاری  سرمایه  دارند  مناسبي  سود 
ثروت  افزایش  باعث  كه  داده  انجام  هدفمند 

ذینفعان و ارتقاء برند شركت گردیده است.
دانایان  گذاری  سرمایه  شركت  مدیرعامل 
ی  مشاوره  مالي،  تامین  اینکه  اعام  ضمن 
خدمات  دارایي،  مدیریت  گذاری،  سرمایه 
سرمایه  و  عمر  ی  بیمه  خدمات  كارگزاری، 
خدماتي  از  بخشي  ارزی،  خدمات  و  گذاری 
دانایان  گروه  مالي  نهادهای  در  كه  هستند 
ارائه مي شوند اضافه كرد: گروه مالي دانایان 

بازارهای  در  فعالیت  توسعه  و  تمركز  هدف  با 
بخش  اقتصادی  فعالان  از  جمعي  توسط  مالي 
از  این شركت  نهاده شده است و  بنا  خصوصي 
نظارت  تحت  و  مالي  های  هلدینگ  مصادیق 
سازمان بورس و اوراق بهادار است. به گفته این 
مدیر جوان و خوشفکرموضوع فعالیت گروه مالي 
دانایان سرمایه گذاری در سهام، اداره و مدیریت 
بنگاه ها و نهادهای فعال در انواع بازارهای مالي 
)بازار پول، سرمایه و بیمه( بوده و هدف اصلي 
كامل  طیف  ارائه ی  ها  گذاری  سرمایه  این  از 
در  بتواند  تا  است  مالي  خدمات  از  متنوعي  و 

چهارچوب چشم انداز ترسیمي بتواند در كوتاه ترین زمان به افق تعیین شده پیش 
روی خود دست یابد.

به گفته این عضو هیات مدیره خوشنام، استفاده از ظرفیت های بازارهای مالي برای 
توسعه ی بخش واقعي اقتصاد، از مهم ترین اهداف این مجموعه مي باشد. 

دكتر صابری در ادامه پیرامون شركت های فرعي وابسته »ودانا« گفت: هم اكنون 8 
شركت فرعي داریم كه عبارتند از شركت سرمایه آب خاک توسعه )سهامي خاص)، 
شركت صنایع كشاورزی و كود زنجان )سهامي عام(، شركت پتروشیمي اردیبهشت 
)سهامي خاص(، شركت تولیدی آرد پارس باختر )با مسئولیت محدود(، شركت بیمه 
زندگي باران )سهامي عام(، شركت توسعه كسب و كار ونداد، شركت توسعه كسب و 

كار هیوا، شركت توسعه كسب و كارپارس سپنتا
سکاندار »ودانا« در فرازی دیگر از گزارش خود اعام داشت كه پیرو عملیاتي شدن 
رئوس سیاستگذاری های صورت گرفته شركت سرمایه گذاری دانایان در مقام یک 
هلدینگ پیشرو، دارای سبدی متنوع از شركت های مختلف مي باشد كه از عملیات 
بیمه گری و ساخت و ساز تا سرمایه گذاری و تولید اوره و آمونیاک را مشمول مي 

شود.
پیرامون  توضیحاتي  ارائه  به  همچنین  دانایان  گذاری  سرمایه  شركت  عامل  مدیر 
عملکرد و پتانسیل شركت های زیرمجموعه پرداخت و اظهار داشت كه شركت بیمه 
تصویب  را  افزایش سرمایه 100 درصدی  گردید  موفق  تازگي  به  نیز  باران  زندگي 
سازد تا بتواند استاندارد های قانوني را احراز كند. به گفته وی این شركت محصولات 

متفاوتي در مقایسه با سایر محصولات در بیمه زندگي به مشتریان ارائه مي دهد.
رئیس مجمع و ریاست هیات مدیره مجموعه نیز در این مجمع با اعام اینکه شركت 
اوره و آمونیاک اردیبهشت یک طرح كاما نوآور مي باشد كه با بهره بردن از تجربیات 
گرانبهای ساخت پتروشیمي زنجان در 30 هکتار شروع به ایجاد مقدمات خود كرده 
است تاكید كرد مسلما با تداوم فعالیت این شركت و سودخوبي كه برای ذینفعان 
ارمغان  كه  بود  خواهیم  شاهد  است  متصور 
برای  پایدار  و  با كیفیت  این شركت، سودی 

دانایان خواهد بود.
دكتر محمدرضا مدیری در خصوص مجموعه 
اقدامات بهبود و ارتقای نظام راهبری شركت 
نیز  پذیر  سرمایه  های  شركت  درخصوص 
خاطرنشان كرد كه تشکیل كمیته انتصابات، 
ریسک،  كمیته  گذاری،  سرمایه  كمیته 
مجموعه  در   ... و  ریسک  نامه  آیین  استقرار 
خاصي  دقت  و  سالاری  شایسته  با  دانایان 

مورد توجه مي باشد.
دكتر فرهود صابری در ادامه به این نکته اشاره 
كرد كه افزایش سرمایه شركت سرمایه گذاری 
مجدانه  و  باشد  مي  بررسي  حال  در  دانایان 
پیگیر هستیم كه هر چند زودتر مراحل نهایي 
به یک  این گروه سرمایه گذاری  تبدیل  شدن 

هلدینگ را به اتمام برسانیم.
مدیرعامل شركت در قسمت دیگری از گزارش 
خود اظهار داشت كه درخواست پذیرش سهام 
شركت  نزد  دانایان  گذاری  سرمایه  شركت 
مستندات  ارایه  با  و  شده  ثبت  ایران  فرابورس 
مربوطه و برگزاری جلسه پذیرش امیدواریم تا 

دکتر فرهود صابری با اعلام اینکه بهبود و ارتقای راهبردی شرکتی در خصوص 
به  تبدیل شرکت  اجرایی جهت  برنامه  شرکت های سرمایه پذیر، پیشبرد 
هلدینگ سرمایه گذاری، ارتقای وضعیت سرمایه گذاری های مدیریتی از جمله 
در شرکت های بیمه زندگی باران ، اوره و آمونیاک اردیبهشت و سایر شرکت 
های هدف گذاری شده از جمله اهداف عالیه شرکت است افزود: در تداوم روند 
سیاستگذاری شده طی سال مالی مورد گزارش سرمایه گذاری های خوبی در 
حوزه های مختلف همچون مسکن، پتروشیمی، اوره و فناوری صورت پذیرفته 

است.
مدیرعامل جوان و محقق شرکت سرمایه گذاری دانایان همچنین به برنامه های 
آتی این شرکت اشاره کرد و گفت: :متنوع سازی دارایی های مدیریتی موجود در 
سبد سرمایه گذاری ها و تحصیل سرمایه گذاری های مدیریتی ، ارتقای ساختار 
های نظارتی و حاکمیت شرکتی در شرکت های سرمایه پذیر به منظور ارتقا و 
بهبود عملیات آن ها ، انجام افزایش سرمایه به منظور بهبود و ارتقای ساختار 

سرمایه از برنامه های پیش روی این شرکت در آینده است.

رشد 27 درصدی سود عملیاتی سرمایه گذاری دانایان در سال سخت اقتصادی
اعتماد مشتریان اصلی ترین سرمایه دانایان
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پایان سال پذیرش شركت در فرابورس با نماد »ودانا« رقم بخورد.
تصریح ریاست هیات مدیره شركت مبتني بر اینکه با دقت و وسواس بسیار زیادی، 
تیم مدیریت سرمایه گذاری ها جهت توسعه حوزه عملکرد اقدامات و تصمیم های 
خود را پیش مي برد و ارائه توضیحات دكتر صابری پیرامون سرمایه گذاری ها و 
برنامه های انجام شده ادامه بخش گزارش عملکرد شركت به ذینفعان در مجمع بود.
بـه گفتـه دکتـر صابـری ، اعتمـاد مشـتریان اصـلی تریـن سـرمایه این 
مجموعـه می باشـد که برای اعـتلای این اعتمـاد تیم مدیریـت متخصص 

از هبـچ تلاش و کوشـشی دریـغ نکـرده و نخواهـد کرد
 دکتـر محمدرضـا مدیـری نیز کـه از مدیـران رزومـه دار و توانمنـد بازار 
سـرمایه و صنعـت کشـورمان و عضو هیـات مدیـره »ودانا«می باشـد نیز 
در ایـن مجمـع تاکیـد کـرد کـه مدیریـت مجموعه در راسـتای سـرمایه 
گـذاری در حـوزه نـرم افـزار و حوزه سـخت افـزار، تـوان و تلاش خود را 

تقسیـم کرده اسـت تـا بـه نتایج بهتـری دسـت یابد
مدیـر عامـل شـركت سـرمایه گذاری دانایـان در توضیحـاتي تکمیلي بـا اعام اینکه 
توافـقي بـا شـركت هـای پارک علـم و فناوری شـریف بـا موضـوع توسـعه ابزارهای 
پرداخـتي و لیزینـگ صـورت گرفته اسـت كه در آینـده این موضوعـات نیزعملیاتي 
خواهد شـد، پیرامون بورسي شـدن شـركت گفت: شـركت سـرمایه گـذاری دانایان 

تـا پایـان سـال در فرابـورس با نمـاد »ودانا« پذیـره نویسي خواهد شـد

وی در خصـوص افزایـش سـرمایه پیـش روی شـركت نیـز خاطرنشـان كـرد كـه 
افزایـش سـرمایه منـوط بـه پذیـرش شـركت در رتبـه بالاتر اسـت. به گفتـه وی در 
همیـن راسـتا 3 درخواسـت بـه فرابـورس انجام شـد كـه ایـراد فرابورس بـه دانایان 
مربـوط بـه لـزوم افزایش سـرمایه تركیـب دارایي ها بوده اسـت كه اعام داشـتیم با 

دلایـلي، حاكمیـت شـركتي را به سـمت سـرمایه گـذاری بردیم.
دكترصابـری در بخـش پایـاني گـزارش خـود بـه ارائـه توضیحـاتي پیرامـون رئوس 
برنامـه هـای آتي مدنظـر مدیریـت بـرای شـركت هـای زیرمجموعـه پرداخـت و 
تصریـح كـرد امـکان واگذاری شـركت آرد پـارس باختـر وجـود دارد و همچنین در 
شـركت سـرمایه آب خـاک توسـعه با فروش سـرمایه خود بـه عنوان بازوی سـرمایه 
گـذاری دانایـان امیدواریـم در پـروژه هـای سـاختماني جدیـد در آینـده نزدیـک 

حضـوری پررنـگ تـر داشـته باشیم.
غیر  سرمایه گذاری  به  شركت  سرمایه گذاری  پرتفوی  از  بخشي  است  ذكر  شایان 
كنترلي كه اغلب شامل سهام شركت های بورسي مي باشد اختصاص یافته و بخش 
مدیریتي صرف   – كنترلي  سهام  تحصیل  مسیر  در  شركت  مالي  منابع  از  دیگری 
گردیده كه اطاعات تفصیلي آن را مي توان در بخش شركت های تابعه و یا اطاعات 

مالي منتشر شده در تارنمای كدال مشاهده نمود.

بطـور كلي شـركت سـرمایه گذاری دانایـان بـه عنـوان یـک سـرمایه گذار حرفـه ای 
در  سـرمایه گذاری  بالقـوه  فرصت هـای  شناسـایي  بـه  نسـبت  تـا  مي كنـد  تاش 
شـركت ها اقـدام و بـا تحصیـل سـهام یـا تامیـن مـالي آنهـا منجر بـه ایجـاد ارزش 
افـزوده بـرای تمـامي گروه هـای ذینفعـان گـردد كـه در ایـن مسیـر تاكنـون منجر 
بـه تحصیـل عمـده سـهام شـركت هایي گردیده كـه در بخـش شـركت های تابع به 

آن ها اشـاره شـده اسـت
گـزارش جامع مدیرعامـل پیرامون اهم فعالیت های انجام شـده در سـال 
مـالی مورد گزارش، تشـریح برنامه هـای آتی »ودانا« توسـط دکتر فرهود 
صابـری، تاییـد حسـابهای شـفاف تیم مالی مجموعه توسـط حسـابرس و 
بـازرس قانـونی، ارائـه توضیحـات تکمیـلی ریاسـت مجمـع و مدیرعامل 
پیرامون بندهای حسـابرسی، انتخاب موسسـه حسـابرسی آتیه اندیشـه 
نمودگربـه عنوان حسـابرس و بـازرس اصلی و موسسـه هوشیـار ممیز به 
عنـوان بـازرس علی البـدل،  کاهـش 200 میلیـاردی بدهی هـا و افزایش 
چشـمگیر حجـم دارائی هـا، ارتقـاء نسـبت جـاری از 28 درصـد سـال 
گذشـته بـه 38.4 و افزایـش بـازده دارائی ها تا 38 درصد طی سـال مالی 
مـورد گـزارش، رشـد 27 درصـدی سـود عملیـاتی، پاسـخگویی دقیق و 
مسـتند به کلیه سـوالات سـهامداران حاضـر در مجمع و ناظـر به صورت 
برخـط، برگـزاری انتخابـات هیـات مدیـره و ابقـای اعضای حقـوقی برای 

2 سـال آتی، همـکاری کلیـه ارکان شـرکت بـا اصحـاب رسـانه و نهایت 
تعامـل سـرکار خانم نجـفی با خبرنـگاران جهت پوشـش خبـری از نکات 

خوانـدنی این مجمـع بود.
اهم اقدامات مرتبط با سال مالی منتهی به 1402.06.31

- ثبـت درخواسـت پذیـرش سـهام شـركت، نـزد شـركت فرابـورس ایـران و ارائـه 
مسـتندات مربوطـه و برگـزاری جلسـه پذیـرش

- بهبود و ارتقای نظام راهبری شركتي درخصوص شركت های سرمایه پذیر
- پیشبرد برنامه اجرایي جهت تبدیل شدن شركت به هلدینگ سرمایه گذاری

- ارتقـای وضعیـت سـرمایه گـذاری هـای مدیریـتي از جمله شـركت بیمـه زندگي 
بـاران، اوره و آمونیـاک اردیبهشـت و ..

برنامه های آتی
- متنـوع سـازی دارایي هـای مدیریـتي موجـود در سـبد سـرمایه گـذاری هـا و 

تحصیـل سـرمایه گـذاری هـای مدیریـتي
- ارتقـای سـاختارهای نظـارتي و حاكـم یـا شـركتي در شـركت های سـرمایه پذیر 

بـه منظـور ارتقا و بهبـود عملیـات آن ه
- انجام افزایش سرمایه به منظور بهبود و ارتقای ساختار سرمایه شركت
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تامین  العاده صاحبان سهام شركت سرمایه گذاری سیمان  فوق  عادی  مجمع عمومي 
)سهامي عام( مورخ 1402,10,04 درمحل سالن اجتماعات شركت بین المللي بازرسي كالای 

تجاری برگزار گردید.
در این مجمع كه با حضور 89,49 درصد سهامداران حقیقي و حقوقي ، اعضاء هیات مدیره، 
نماینده سازمان بورس و اوراق بهادار، حسابرس و بازرس قانوني برگزار گردید، ریاست مجمع 
برعهده آقای احسان احمدی بود، كه جنابان احمد احمدی و علي شهری در مقام نظار اول و 

دوم و آقای محمد حامد عطاری به عنوان دبیر مجمع انتخاب گردیدند. 
در ادامه و با قرائت گزارش توجیهي هیات مدیره مبني بر لزوم افزایش سرمایه توسط مدیرعامل 
محترم و پس از استماع گزارش حسابرس و بازرس قانوني، مجمع نشینان با طنین صلوات خود 

ضمن تصویب افزایش سرمایه شركت به تغییر بند اساسنامه مربوطه رای مثبت دادند.
مهندس هوشیاری در ابتدای گزارش خود با تشریح تاریخچه و تركیب سهامداران »سیتا« 
افزود: شركت سرمایه گذاری سیمان تامین یا هلدینگ سیمان تامین یک هلدینگ تخصصي 
سرمایه گذاری در صنعت سیمان )و صنایع وابسته(، عمران و حمل و نقل است كه با تکیه بر منابع 

خود و استفاده بهینه از آن، نقش رهبری در صنایع یاد شده را ایفا نموده است. 
به گفته این مدیر با تجربه بازار سرمایه، هلدینگ سیتا با دارا بودن 17 شركت و 29 خط تولید 
سیمان در كشور در جغرافیای بزرگ ایران اسامي توانسته است با اشتغال زایي برای بیش از 
ده هزار نفر هم در توسعه آباداني و پیشرفت كشور و هم در تولید ثروت از دل خاک، یکي از 

برترین مجموعه های تولیدی كشورمان مي باشد.
مهندس هوشیاری در فرازی دیگر از گزارش خود خاطرنشان كرد در راستای موضوع فعالیت 
شركت كه همانا مدیریت، راهبری، نظارت و پشتیباني واحدها و شركت های مرتبط با صنایع 
سیمان، عمران و حمل و نقل میباشد در طي دوره های مختلف تصمیم بر این گرفته شد كه با 
افزایش سرمایه جهت مشاركت در افزایش سرمایه شركتهای تابعه و سرمایه گذاری و مشاركت 

در شركت ها و موسسات تولیدی، تجاری، بازرگاني، 
خدماتي و نهادهای مالي داخلي ، نقش پرچمداری 
هلدینگ  كشوربرای  سیمان  صنعت  رهبری  و 

سیمان تامین حفظ شود .
ارزش سرمایه  ارتقاء  و  به گفته وی، حفظ 
سهامداران برای این هلدینگ یک اصل و 
در کنار آن شایسته سالاری در سرمایه های 
انسانی )انتخاب مدیران شایسته( مهمترین 

محور ارزش آفرینی این هلدینگ می باشد.
گزارش  از  دیگر  فرازی  در  هوشیاری  مهندس 
مبسوط خود ضمن اعام اینکه سیمان تامین در 

مقام بزرگترین هلدینگ سیمان كشور با مدیریت 30 
درصد از بازار مصرف یکي از اثرگذارترین هلدینگ 
های فعال در این حوزه مي باشد تاكید كرد شركت 
سرمایه  افزایش  با  تأمین  سیمان  گذاری  سرمایه 
گذاری كه در دوره های گذشته داشته، تمامي توان 
و تاش خود را در جهت توسعه سرمایه گذاری ها و 
تنوع بخشي پرتفوی شركت بکار بسته است. به گفته 
وی در این راستا با توجه به چشم انداز بازار سرمایه، 
تغییرات پرتفوی شركت قابل تأمل مي باشد كه عمده 
آن افزایش در سهام شركت های صنعت سیمان و 
صنایع مرتبط و همچنین حفظ و نگهداری سهام 
سرمایه گذاری های فعلي شركت با توجه به توان 

سودآوری شركت ها مي باشد.
همچنین  سیتا  مدیره  هیات  عضو  و  مدیرعامل 

ضمن تبیین اینکه آخرین افزایش سرمایه شركت، از مبلغ 2,701,000 میلیون ریال به 
مبلغ 11,000,000 میلیون ریال و از محل مطالبات حال شده سهامداران بوده كه به منظور 
اصاح ساختار مالي صورت گرفته است اضافه كرد:  نتایج حاصل از افزایش سرمایه مزبور كه 
طي تصمیمات مجمع عمومي فوق العاده مورخ 1399,01,18 تصویب گردید و در تاریخ 

1399,02,22 نزد مرجع ثبت شركت های به ثبت رسیده است.
مدیر متخصص و پاكدست صنعت بازار سرمایه كشورمان در ادامه تصریح كرد كه با توجه به 
اینکه شركت سرمایه گذاری سیمان تأمین بزرگترین هلدینگ سیماني كشور و هجدهمین 
هلدینگ سیماني جهان مي باشد در نظر دارد به منظور توسعه سهم خود از بازار سیمان در هر 
دو بخش داخلي و صادراتي سرمایه گذاری های خود را در این راستا گسترش بدهد. مدیرعامل 
»سیتا« همچنین ضمن اعام اینکه هلدینگ سرمایه گذاری سیمان تأمین در پرتفوی سرمایه 
گذاری خود شركت های بزرگ تولید كننده سیماني را دارا مي باشد كه مي تواند با توسعه و 
گسترش سرمایه گذاری های خود در این مجموعه ها اهداف یاد شده را محقق نماید تصریح 
نمود كه شركتهای فعال در صنعت سیمان سالانه رقم قابل توجهي را صرف هزینه های سرمایه 
ای در ماشین آلات و تاسیسات خود دارند تا بتوانند همواره كیفیت تولید محصول خود را در 

سطح قابل قبول بازار حفظ نمایند. 
عضو هیات مدیره هلدینگ همچنین تصریح كرد كه با توجه به موضوعات مطرح شده، هیات 
مدیره، شركت سرمایه گذاری سیمان تأمین به منظور حفظ منابع مالي، گسترش فعالیتهای 
شركت و عدم خروج نقدینگي ناشي از تسویه بدهي به سهامداران و همچنین ارتقاء سودآوری 
مصمم گردیده است كه افزایش سرمایه جدید خود را نهایي كند و مبلغ 5,000,000 میلیون 
ریال را از محل مطالبات و آورده نقدی سهامداران و مبلغ 6,000,000 میلیون ریال از محل 

سایر اندوخته ها )اندوخته سرمایه ای( به سرمایه خود افزایش دهد.
وی در بخش پایاني گزارش خود اظهار داشت كه منطبق با نظرات كارشناس اخذ شده دوره 
بازگشت سرمایه حدود 5 سال ، خالص ارزش فعلي 
2,378,499 و نرخ بازده داخلي 51 درصد و نرخ 

بازده 47 درصد پیش بیني شده است.
افزایش  با  »سیتا«  فعلي  سرمایه  ترتیب  بدین 
سرمایه 1100 میلیاردی )) معادل 100 درصد(( 
سرمایه شركت سیمان تامین از 1,1 به 2,2 هزار 
از  تومان  تومان رسید كه 600 میلیارد  میلیارد 
تامین مالي این شركت بورسي از محل اندوخته 
ها و 500 میلیارد تومان دیگر از محل مطالبات 
سهامداران و آورده نقدی برای اصاح ساختار مالي 
و تحصیل سرمایه گذاری های جدید اعمال مي 

شود.
حضور بزرگان و متولیان صنعت سیمان کشور 
نهایت نظم و  برگزاری مجمع در  در مجمع، 
میزبانی شایسته از ذینفعان توسط کلیه ارکان 
تولید  رونق  سال  در  اینکه  اعلام  مجموعه، 
تولید سالهای  توانسته است رکورد  »سیتا« 
مهندس  تصریح  بشکند،  را  خود  گذشته 
هوشیاری مبنی بر اینکه علیرغم کاهش کل 
و  گذشته  سال  در  کشور  سیمان  صادرات 
جاری اما سیمان تامین توانسته است افزایش 
صادرات داشته باشد، اعلام موکد مدیرعامل 
مبنی بر اینکه تحقق بخشیدن فروش خارجی 
تن صادرات  میلیون  به هدف 29  رسیدن  و 
اولویت ما می باشد که برای آن برنامه ریزی 

مهندس هوشیاری با ارائه آمار و ارقام عملکرد هلدینگ سیمان 
تامین در تولید- فروش و سودآوری طی بازه زمانی سه سال گذشته 
تصریح کرد که روند سودآوری شرکت طی سه سال گذشته در 
روندی صعودی، از حدود 1336 ریال در سال  1400 به ازای هر سهم 
به حدود دو برابر یعنی مبلغ  2589 ریال به ازای هر سهم در سال 
1402 رسیده است. مدیر صاحبنام صنعت و بازار سرمایه کشورمان 
همچنین ضمن اعلام اینکه افزایش فروش خارجی و صادرات به 
کشورهای هدف، اولویت های اصلی ما می باشد تاکید کرد کشورهای 
آفریقایی- آسیایی- حاشیه خلیج فارس – عراق- افغانستان از جمله 

اصلی ترین اهداف صادراتی مجموعه می باشند.
 1100 سرمایه  افزایش  اهداف  تامین،  سیمان  مدیرعامل  گفته  به 
انباشته و 500  از محل سود  میلیاردی کنونی که 600 میلیارد آن 
میلیارد ازمحل آورده نقدی و مطالبات حال شده تامین خواهد شد در 
پیشبرد اهداف عالیه مجموعه در ارتقای ارزش آفرینی و سودآوری 

»سیتا« نقشی خوش و اثرگذار خواهد داشت.
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افزایش سرمایه صد درصدی »سیتا«
هنر مدیریت کاربلد

تداوم روند رو به رشد هلدینگ سیمان تامین طی 3 سال اخیر
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خوبی هم کرده ایم، پاسخگویی دقیق مدیران ارشد مجموعه به سوالات سهامداران 
حاضر در مجمع و ناظر به صورت برخط، نهایت همکاری مدیریت فرهیخته روابط 
عمومی و تعامل ستودنی جناب حامد عطاری با اصحاب رسانه و خبرنگاران جهت 

پوشش خبری از نکات خواندنی این مجمع بود. 
اصلاح ساختار مالی 

شركت سرمایه گذاری سیمان تامین)سهامي عام( همواره وظیفه به حداكثر رساندن ثروت 
سهامداران شركت را به عنوان اصلي ترین هدف خود در نظر گرفته است و در راستای نیل به 
هدف مزبور و افزایش سودآوری شركت دو هدف سرمایه گذاری بهینه از یک سو و تامین منابع 
مالي سرمایه گذاری ها از سوی دیگر را تعقیب نموده است. دو مقوله سرمایه گذار یو تامین 
مالي همواره مي بایست به موازات هم انجام شود تا بهترین نتیجه حاصل شده و از هدر رفتن 

منابع جلوگیری نمود.
بنابراین هدف نهایي شركت سرمایه گذاری سیمان تامین )سهامي عام( از افزایش سرمایه 

موضوع این گزارش به شرح زیر است:
- جلوگیری از خروج وجه نقد
- اصاح ساختار مالي شركت

- افزایش قدرت اعتباری و وام گیری از سیستم بانک ها و شبکه كارگزاران بورس اوراق بهادار
- توسعه پرتفوی سرمایه گذاری

» سود حاصل از فروش سهام موجود در سبد سهام شركت در هر سال تا میزاني كه منجر به 
زیان انباشته نگردد به حساب اندوخته سرمایه ای منتقل و پس از رسیدن به نصف سرمایه 
ثبت شده شركت و اخذ مجوز از سازمان بورس بنا به پیشنهاد هیات مدیره و با تصمیم مجمع 
عمومي فوق العاده قابل تبدیل به سرمایه است. اندوخته سرمایه ای تا زمان ادامه فعالیت شركت 
غیر قابل تقسیم بوده و صرفا برای حفظ روند سوددهي شركت با پیشنهاد هیات مدیره و 
تصویب مجمع عمومي عادی هر سال مي توان حداكثر تا 20 درصد از مبلغي كه در همان سال 

به حساب اندوخته سرمایه ای منظور مي گردد بین صاحبان سهام تقسیم نمود.«
دستاوردهای شرکت

شركت سرمایه گذاری سیمان تامین یا هلدینگ سیمان تامین یک هلدینگ تخصصي 
سرمایه گذاری در صنعت سیمان )و صنایع وابسته(، عمران و حمل و نقل است كه با تکیه بر 
منابع خود و استفاده بهینه از آن، نقش رهبری در صنایع یاد شده را ایفا خواهد كرد. حفظ 
و ارتقا ارزش سرمایه سهامداران برای هلدینگ یک اصل و در كنار آن سرمایه های انساني 
)انتخاب مدیران شایسته( مهمترین محور ارزش آفریني هلدینگ است. موضوع فعالیت شركت 
مدیریت،راهبری، نظارت و پشتیباني واحدها و شركت های مرتبط با صنایع سیمان، عمران و 

حمل و نقل است.
صادرات

مدیریت و رهبری 30 درصد ظرفیت سیمان تولیدی كشور با ظرفیت 26 میلیون تني تولید 
سیمان و 2.7 میلیون تن صادرات سیمان و كلینکر معادل حدود 21 درصد از صادرات سیمان 

و كلینکر كل كشور
گزارش بازرس قانونی درباره گزارش توجیهی هیات مدیره درخصوص افزایش سرمایه 

به مجمع عمومی فوق العاده صاحبان سهام شرکت سرمایه گذاری سیمان تامین )سهامی عام(
در اجرای مفاد تبصره 2 ماده 161 اصلاحیه قانون تجارت مصوب سال 1347

1- گزارش توجیهي مورخ 18 مهر 1402 هیات مدیره شركت سرمایه گذاری سیمان 
تامین )سهامي عام( درخصوص افزایش سرمایه آن شركت از مبلغ 11,000 میلیارد ریال 
به مبلغ 22,000 میلیارد ریال ، مشتمل برصورت وضعیت مالي، صورت های سود و زیان و 
جریان های نقدی فرضي و یادداشت های همراه كه پیوست مي باشد، طبق استانداردهای 
حسابرسي«رسیدگي به اطاعات مالي آتي« مورد رسیدگي این سازمان قرار گرفته است. 

مسئولیت گزارش توجیهي مذبور و مفروضات مبنای تهیه آن با هیات مدیره شركت است. 
2- گزارش مزبور در اجرای تبصره 2 ماده 161 اصاحیه قانون تجارت و با هدف توجیه افزایش 
سرمایه شركت از محل اندوخته سرمایه ای و آورده نقدی از طریق سلب حق تقدم از سهامداران 
فعلي و فروش آن در بازار سرمایه و یا در صورت عدم امکان با اخذ مجوز از سازمان بورس و اوراق 

بهادار، از محل اندوخته سرمایه ای و مطالبات حال شده و آورده نقدی سهامداران به منظور 
جبران مخارج سرمایه ای انجام شده بابت خرید سهام شركت های سیمان و صنایع مرتبط و 
همچنین حفظ و نگهداری سرمایه گذاری های فعلي شركت، عدم خروج نقدینگي ناشي از 
تسویه بدهي به سهامداران و ارتقاء سودآوری شركت تهیه شده است. این گزارش توجیهي 
براساس مفروضاتي مشتمل بر مفروضات ذهني درباره رویدادهای آتي و اقدامات مدیریت تهیه 
شده است كه انتظار نمي رود لزوما به وقوع بپیوندد. در نتیجه به استفاده كنندگان توجه داده 
مي شود كه این گزارش توجیهي ممکن است برای هدف هایي جز هدف توصیف شده در 

بالا مناسب نباشد.
3- به گزارش توجیهي، با سلب حق تقدم از كلیه سهامداران تعداد 601,158,597 سهموم با 
نام یک هزار ریالي صادر و با قیمت برآورد فرضي هر سهم 8,317 ریال از طریق پذیره نویسي 
عمومي )جمعا معادل 5,000 میلیارد ریال( به فروش مي رسد و سپس از محل صرف سهام 
مبلغ 4,399 میلیارد ریال كه متعلق به سهامداران قبلي است، تعداد 4,398,841,403 سهام 
جایزه )با نام یک هزار ریالي( صادر و بین سهامداران قبلي توزیع مي گردد. با توجه به مراتب فوق 

تعداد سهام قابل فروش و صرف سهام در زمان اجرای برنامه افزایش سرمایه قطعیت مي یابد.
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مجمع عمومي عادی فوق العاده صاحبان سهام شركت كارخانجات پارس الکتریک )سهامي عام( 
مورخ 1402,09,29 در محل مجموعه فرهنگي و ورزشي تاش برگزار گردید.

در این مجمع كه با حضور بیش از  50,91 درصد سهامداران حقیقي و حقوقي ، اعضاء هیات 
مدیره، نماینده سازمان بورس و اوراق بهادار، حسابرس و بازرس قانوني برگزار گردید، ریاست 
مجمع برعهده آقای مهدی شاملي حاجي آبادی بود، كه جنابان  سید رضا طه و سید محمد 
علي امام زاده در مقام نظار اول و دوم و آقای مصطفي راعي عباس آبادی به عنوان دبیر مجمع 

انتخاب گردیدند.
در ادامه و با قرائت گزارش توجیهي هیات مدیره مبني بر لزوم افزایش سرمایه توسط مدیرعامل 
محترم و پس از استماع گزارش حسابرس و بازرس قانوني، مجمع نشینان با طنین صلوات خود 

ضمن تصویب افزایش سرمایه شركت به تغییر بند اساسنامه مربوطه رای مثبت دادند.
آخرین اعضای هیئت مدیره درسال مالی مورد گزارش به شرح ذیل بوده است :

دكتر مصطفي راعي در ابتدای گزارش خود با تشریح تاریخچه و تركیب سهامداران شركت 
»لپارس« افزود: شركت سرمایه گذاری صنایع عمومي تامین خاص، شركت خدمات ارتباطي 
رایتل و سازمان خصوصي سازی از بزرگترین سهامداران این شركت محسوب مي شوند. به گفته 

لوازم  وی شركت صنایع غذایي دامون، شركت 
خانگي پارس، بانک سپه، شركت سرمایه گذاری 
هامون صبا، شركت كشاورزی دامپروی مارد شیر 

نیز از دیگر سهامداران پارس الکتریک هستند.
مدیر عامل برجسته پارس الکتریک، همچنین 
اظهار داشت كه چشم انداز شركت كارخانجات 
با  همراه  متمایز  خدمات  ارائه  الکتریک  پارس 
بهترین كیفیت و تجلي یافتن به عنوان سازماني 
خاق، نوآور، كارآفرین، ارائه دهنده مناسب ترین 
قیمت و تبدیل شدن به برند ایران در این صنعت 
است. به گفته وی پیشتازی در صنعت الکترونیک 

كشور همراه با افزایش سهم تولید و حضور مداوم در 
بازار جهاني از دیگر چشم اندازهای شركت كارخانجات 

پارس الکتریک محسوب مي شود.
مدیر جوان و خوشفکر صنعت كشورمان در ادامه 
سود  گذشته  مالي  سال  در  اینکه  تصریح  ضمن 
مجموعه 44 میلیارد بوده است تاكید كرد طي بازه 6 
ماه سال مالي جدید مجموعه توانستیم به سود افزون 
بر 30 میلیاردی دست یابیم و پیش بیني مي كنیم 
كه با توجه به برنامه ریزی صورت پذیرفته بتوانیم تا 
آخر سال مالي سود خالص بالغ بر 164 میلیاردی 
برای سهامداران و ذینفعان ارمغان بیاوریم. به گفته 
وی در شش ماه اول امسال، بیشتر تولید تلویزیون 
های سایز كوچک 32 اینچ برای كمیته امداد صورت 
پذیرفت ولي در شش ماه سال دوم بخاطر تولید 
تلویزیون های بزرگ كه حاشیه سود بالاتری دارند و 
قراردادهای فروش آنها نیز منعقد شده است باعث مي 
شود شک نداشته باشیم فصلي نو درسودآوری برای 

پارس الکتریک رقم خواهد خورد.
دكتر راعي در ادامه پیرامون آخرین افزایش سرمایه شركت خاطرنشان كرد كه افزایش سرمایه 
قبلي شركت از مبلغ 150,000 میلیون ریال به مبلغ 300,000 میلیون ریال واز محل آورده 
نقدی و مطالبات سهامداران بوده كه به منظور اصاح ساختار سازماني صورت گرفته است 
و نتایج حاصل از افزایش سرمایه مزبور كه طي تصمیمات مجمع عمومي فوق العاده مورخ 
1378,04,09 تصویب شده و در تاریخ 1379,01,28 نزد مرجع ثبت شركت ها به ثبت 

رسیده است.
سکاندار پارس الکتریک در فرازی دیگر از گزارش خود پیرامون افزایش سرمایه جدید نیز اظهار 
داشت كه با توجه به اهداف تعیین شده و سیاستگذاری هماهنگ شده در بین هیات مدیره و 
سهامداران عمده مصمم گشتم كه افزایش سرمایه جدیدی را برای مجموعه كلید بزنم. بنا به 
اعام این عضو هیات مدیره با تصویب این افزایش سرمایه ، سرمایه شركت از مبلغ 300میلیارد 
ریال به مبلغ 2 هزارو 500 میلیارد ریال معادل 733 درصد در دو مرحله ، خواهد رسید كه در 
مرحله اول افزایش سرمایه از 300 میلیارد ریال به 1000 میلیارد ریال معادل 233 درصد از 

محل  مطالبات و آورده نقدی تصویب و انجام خواهد شد.
دكتر مصطفي راعي تاكید كرد كه تامین منابع جدید برای تامین سرمایه در گردش، كاهش 
هزینه های مالي، بهبود نسبت بدهي و افزایش  رقابت پذیری، تداوم سودآوری و ثبات نرخ شركت 

و افزایش اعتبار و رتبه اعتباری شركت از اهداف افزایش سرمایه »لپارس« به شمار مي رود.
مدیرعامل »لپارس« همچنین اعام كرد برای فروش محصولات عاوه بر پیگیری آمیخته 
های بازارهای اصلي، بازاریابي فرعي هم صورت پذیرفته و با بنکداران و فروشندگان و شبکه 
های فروش برای فروش محصولات شركت در نیمه دوم سال تمام هماهنگي ها اخذ شده 
این  تاكید كرد كه در  نیز  رئیس مجمع  است. 
مجموعه با توجه به حضور مدیری مدبر و جوان، 
حركت به جلو تداوم دارد و طبق قراردادها اكنون 
هدف گذاری برای تولید 20 هزار دستگاه 32 اینچ 
برای كمیته امداد اتمام یافته و در كنار آن پس 
از سالها ركورد تولید در »لپارس« شکسته شد. 
به گفته وی اكنون، بیشتر هدف تولید تلویزیون 
بالای 50 اینچ است كه قطعات آن هم تامین و 
مهیا شده است و با توجه به حاشیه سود بالای 
فروش این محصولات مطمئن هستیم كه روند 
الکتریک،  پارس  كارخانجات  شركت  سودآوری 

بهبود چشمگیری خواهد یافت.
به گفته وی تولید 20,569 دستگاه محصول در 6 ماه 
سال جاری در حالي كه این آمار برای 12 ماه سال 
گذشته تنها 12,069 دستگاه بوده است حاكي از آن 
است پارس الکتریک در سال نامگذاری شده توسط 
مقام معظم رهبری به نام سال رشد تولید و مهار تورم 

از شاگرد اول های این مهم بوده است.
معاون مالي مجموعه نیز در مجمع طي توضیحاتي 
و  تولید  تیراژ  بالارفتن  با  كه  كرد  خاطرنشان 
خریدهایي به موقع كه ناشي از دراختیار قراردادن 
منابع مالي توسط سهامدار عمده به شركت بوده 
ارزش  در  درخشاني  ای  كارنامه  توانستیم  است 
آفریني، فروش و سودآوری را كسب كنیم كه این 
روند صعودی با شیب بیشتر در سال جاری و آتي 

تداوم خواهد داشت.
به گفته دكتر ابوذر خسروی با توجه به هدفگذاری و 
سیاستگذاری صورت گرفته و البته راهبردهایي كه 

دکتر مصطفی راعی ضمن تصریح اینکه افزایش سرمایه کنونی در 
بهبود و اصلاح ساختار مالی ، ارتقای اعتبار شرکت در بازار سرمایه 
و اقبال فعالان بورس و افزایش نقدشوندگی سهام شرکت، افزایش 
پارس  برند  کنترل های کیفی محصولات شرکت و حفظ جایگاه 
الکتریک و به تبع آن کسب رضایتمندی مشتریان نقش اساسی 
خواهد داشت افزود: جلوگیری از افزایش هزینه های خدمات پس از 
فروش با توجه به برنامه افزایش تولید در سالهای آتی، کاهش هزینه 
های مالی و بهبود سرمایه در گردش و افزایش سودآوری شرکت، 
بهبود نسبت مالکانه و رقابت پذیری شرکت در صنعت و بازارسرمایه، 
تداوم سود آوری و ثبات نرخ رشد شرکت، اهرم کل شرکت و کاهش 
ریسک مالی صورت وضعیت مالی با نرخ های اقتصادی، افزایش رتبه 
اعتباری شرکت از دیگر اهداف افزایش سرمایه کنونی شرکت پارس 
الکتریک می باشد. به گفته این مدیر خوشنام و محقق، افزایش 
سرمایه در دو مرحله صورت خواهد پذیرفت که در مرحله اول مبلغ 
700 میلیارد ریال و در مرحله دوم نیز مبلغ 1.500 میلیارد ریال هر دو 
از محل مطالبات حال شده و آورده نقدی سهامداران به میزان سرمایه 

شرکت افزوده خواهد شد.
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برنامه ریزی مدون برای افزایش سهم بازار و رشد سودآوری
افزایش سرمایه 733 درصدی پارس الکتریک
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مورد نظر مدیریت ارشد با حمایت همه جانبه سهامداران عمده و هدایت هیات مدیره وجود 
داشته و دارد. طي روندی صعودی و رو به رشد سود شركت اصلي و سود واقعي سهم در سود 
1401 به نسبت سال 1400 افزایشي بوده و این روند در سال مالي 1402 نیز تداوم خواهد 
داشت بطوری كه شركت در طي 6 ماه گذشته از سال مالي جدید با كسب درآمد عملیاتي 
696,810 میلیاردی ، كسب سود عملیاتي 383,306 میلیارد و سود خالص 322,431 

میلیاردی آن هم در یک سال نشان داده كه بخوبي مسیر رشد و ترقي را پیدا كرده است.
دكتر مصطفي راعي نیز در بخش پایاني گزارش خود با تاكید بر اینکه هدف گذاری برای تحول 
در تیراژ تولید تلویزیونهای 32 تا 65 اینچ نیازمند سرمایه در گردش مناسبي مي باشد افزود: این 

افزایش سرمایه در كنار حمایت همه جانبه سهامداران تحقق خواهد یافت.
برگزاری مجمع در نهایت نظم و میزبانی شایسته از ذینفعان ، پخش یک کلیپ 
زیبا و جامع از تاریخچه و توان بالای تولیدی شرکت پارس الکتریک که به سمع 
و نظر سهامداران رسید، اعلام توانایی تولید انواع تلویزیون در ابعاد 32 تا 65 
اینچی در کارخانه،  تبیین تولید فراتر از پیش بینی های صورت پذیرفته و شکستن 
رکورد تولید شرکت، گزارش مبسوط دکتر مصطفی راعی پیرامون دلایل افزایش 
سرمایه و اثرات مثبتی که این مهم بر عملکرد مجموعه خواهد داشت، پاسخگویی 
دقیق به سوالات سهامداران و ذینفعان حاضر در مجمع و ناظر به صورت برخط، 
ارائه توضیحات تکمیلی توسط مدیران پاکدست و توانمند مجموعه پیرامون اهم 
دستاوردهای حاصله و برنامه های پیش رو، توضیحات مبسوط دکتر ابوذر خسروی 

)معاون مجرب مالی مجموعه( پیرامون عملکرد مالی مجموعه طی بازه زمانی گذشته 
سال جاری، اصلاح ماده اساسنامه مربوط به میزان سرمایه شرکت، تاکید بر اینکه 
شرکت پس از چندین سال توانسته است از سازمان حسابرسی گزارش مقبول 
دریافت کند که این خود گواهی به شفافیت کاری تیم مدیریت جدید می باشد ، 
نهایت تعامل جناب ابراهیمی عزیز )مدیر روابط عمومی فرهیخته( و همکاری کلیه 
ارکان شرکت با خبرنگاران جهت پوشش خبری و تصریح اینکه چشم انداز پارس 
الکتریک تولید 110 هزار دستگاه تلویزیون و افزایش سهم بازار به 5 درصد در سال 
1407 می باشد از نکات خواندنی این مجمع بود که حیفمان آمد به اسب قلم سپرده 

نشود.
گزارش بازرس قانونی درباره گزارش توجیهی هیات مدیره درخصوص افزایش سرمایه 

به مجمع عمومی فوق العاده صاحبان سهام شرکت کارخانجات پارس الکتریک )سهامی عام(
در اجرای مفاد تبصره 2 ماده 161 اصلاحیه قانون تجارت مصوب سال 1347

1- گزارش توجیهي مورخ 6 آذر 1402 هیات مدیره شركت كارخانجات پارس الکتریک 
)سهامي عام( درخصوص افزایش سرمایه آن شركت از مبلغ 300 میلیارد ریال به مبلغ 
2,500 میلیارد ریال ، مشتمل بر صورت های سود و زیان فرضي، وضعیت مالي فرضي، 
استاندارد  باشد، طبق  پیوست مي  یادداشتهای همراه كه  و  نقدی فرضي  جریان های 

حسابرسي«رسیدگي به اطاعات مالي آتي« مورد رسیدگي این سازمان قرار گرفته است. 
مسئولیت گزارش توجیهي مذبور و مفروضات مبنای تهیه آن با هیات مدیره شركت است. 
2- گزارش مزبور در اجرای تبصره 2 ماده 161 اصاحیه قانون تجارت و با هدف توجیه افزایش 
سرمایه شركت از طریق سلب حق تقدم از سهامداران فعلي و فروش آن در بازار سرمایه و یا 
در صورت امکان از طریق مذكور، از محل مطالبات حال شده و آورده نقدی سهامداران به 
تریب به مبالغ 1,155 میلیارد ریال و 1,045 میلیارد ریال )جمعا 2,200 میلیارد ریال( با هدف 
اصاح ساختار مالي و تامین سرمایه در گردش جهت تقویت توان تولیدی و خرید قطعات 
انواع تلویزیون)مواد اولیه( تهیه شده است. این گزارش توجیهي براساس مفروضاتي مشتمل 
بر مفروضات ذهني درباره رویدادهای آتي و اقدامات مدیریت تهیه شده است كه انتظار نمي 
رود لزوما به وقوع بپیوندد. در نتیجه به استفاده كنندگان توجه داده مي شود كه این گزارش 

توجیهي ممکن است برای هدف هایي جز هدف توصیف شده در بالا مناسب نباشد.
3- براساس رسیدگي به شواهد پشتوانه مفروضات، و با فرض تحقق مفروضات ذهني مندرج 
در گزارش توجیهي، این سازمان به مواردی برخورد نکرده است كه متقاعد شود مفروضات 
مزبور، مبنایي معقول برای تهیه گزارش توجیهي فراهم نمي كند. به عاوه به نظر این موسسه، 
گزارش توجیهي یاد شده ، براساس مفروضات به گونه ای مناسب تهیه و طبق استانداردهای 

حسابداری ارائه شده است.
4- تحقق افزایش سرمایه شركت منوط به كسب مجوزهای لازم از سازمان بورس و اوراق 
بهادار از جمله تاییدیه موضوع قانون افزایش سرمایه شركت های پذیرفته شده در بورس تهران 

یا فرابورس ایران از طریق صرف سهام با سلب حق تقدم مصوب 29 مرداد 1399 خواهد بود.
مبلغ افزایش سرمایه پیشنهادی و محل تأمین آن

با توج به برنامه ارائه شده، شركت كارخانجات پارس الکتریک )سهامي عام( در نظر دارد سرمایۀ 
خود را از مبلغ 300,000 میلیون ریال به مبلغ 2,200,000 میلیون ریال، از محل آورده نقدی 

و مطالبات حال شده سهامداران طي 2 مرحله به شرح زیر افزایش دهد. 
•  مرحله اول مبلغ 700 میلیارد ریال از محل مطالبات حال شده و آورده نقدی سهامداران، 
•  مرحله دوم مبلغ 1,500 میلیارد ریال از محل مطالبات حال شده و آورده نقدی سهامداران

سرمایه گذاری مورد نیاز و منابع تامین آن:
فرض  دو  با  نقدینگي شركت  های  و جریان  مالي  عملکرد  مالي،  ادامه وضعیت  در 
انجام افزایش سرمایه و عدم انجام افزایش سرمایه محاسبه و برآورد گردیده است. 
به عبارتي تامین به موقع منابع نقدی جهت تحقق مزان تولید و فروش بودجه شده 
همواره از جمله موضوعات اساسي مي باشد. لذا تامین به موقع منابع مالي از طریق 
اندوخته ها به سرمایه یک رویکرد اجتناب  انتقال  یا  افزایش آورده صاحبان سهام 
ناپذیر است چرا كه منطقي نیست در بازار، سطح تولید یا فروش تعدیل یا كاهش 
بازار  ویژگي  و  به شرایط  نظر  امعان  با  بایست  لذا صاحبان سهام همواره مي  یابد، 

خدمات و محصولات خود بهترین تصمیمات را اتخاذ نماید.
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مجمع عمومي عادی سالیانه صاحبان سهام شركت شکر )سهامي عام( مورخ 1402,10,17 در 
محل ساختمان صنفي كارخانه های قند و شکر ایران برگزار گردید.

در این مجمع كه با حضور 58,82 درصد سهامداران حقیقي و حقوقي ، اعضاء هیات مدیره، 
نماینده سازمان بورس و اوراق بهادار، حسابرس و بازرس قانوني برگزار گردید، ریاست مجمع 
برعهده آقای حمید مظفری بود، كه جنابان ابوالفضل علي مراد و  سجاد حسني در مقام نظار 

اول و دوم و آقای محمود شهراسبي به عنوان دبیر مجمع انتخاب گردیدند. 
درادامه با قرائت گزارش هیات مدیره به مجمع مربوط به اهم فعالیتهای صورت پذیرفته در طي 
سال مالي منتهي به 1402,06,31 و پس از استماع گزارش حسابرس و بازرس قانوني، مجمع 
نشینان با طنین صلوات خود ضمن  تصویب صورتهای مالي و تنفیذ معامات مشمول ماده 

129 به كار خود پایان دادند.
آخرین اعضای هیئت مدیره درسال مالی مورد گزارش به شرح ذیل بوده است :

گزارش  ابتدای  در  شهراسبي  محمود  دكتر 
سهامداران  تركیب  و  تاریخچه  تشریح  با  خود 
»قشکر«افزود: این مجموعه یکي از قدیمي ترین 
شركت های تولید شکر سفید از فرآوری چغندر 
قند و تصفیه در ایران است كه با حدود 6 دهه 
حضور در صنعت قند و شکر ایران توانسته است 
در كنار تحویل محصول با كیفیت به آحاد مردم، 

حمایتي درخور از كشاورزان داشته باشد.
مدیر رزومه دار و صاحبنام صنعت كشورمان در 
ادامه با تبیین اینکه به همراه تیم مدیریت خود 
از اواسط اردیبهشت كار را در مجموعه »قشکر« 
تحویل گرفته و ازهمان زمان با تدوین، تبیین و 

ترسیم برنامه های مدون مدیریتي توانستیم خوني 
تازه، به كالبد نیم جان شركت جاری سازیم اضافه 
كرد: متاسفانه در زماني كه در شركت حاضر شدیم 
متوجه شدیم كه از یک طرف هنوز اورهال و بازسازی 
ها تمام نشده و در جریان است و از سوی دیگر 
طلب كشاورزان نیز پرداخت نشده است كه همین 
موضوع باعث ایجاد حس  بدگماني و عدم اعتماد را به 
كشاورزان نسبت به مجموعه »قشکر« باعث شده بود

مدیر مورد وثوق مجموعه سرمایه گذاری بانک ملي 
در بخش دیگری از گزارش خود با اظهار اینکه وقتي 
پس از قبول مسئولیت، با تیم همکارانم شروع به آنالیز 
وضعیت موجود شركت شکر كردیم متاسفانه با این 
حقایق تلخ روبرو شدیم كه قطعات و خطوط، رسوب 
گیری نشده بود و اگر امسال شركت شکر به فعالیت 
نمي پرداخت به شهادت كارشناسان باید كارخانه 
تعطیل مي گردید. به گفته وی در دوران بهره وری 

با نامایماتي در خود مجموعه  هم روبرو بودیم و در حالي كه از اعتبار و وجه خود خرید مي 
كردیم تا چغندر برای تداوم فعالیت كارخانه تهیه كنیم، سیگنالهایي فرستاده مي گردید كه این 
شركت توان پرداخت مطالبات را ندارد و در حالي تعطیلي و ورشکستگي است ولي بحمداله 
این توطئه ها خنثي شد و توانستیم عاوه بر خوش اخاقي در پرداخت بیشترین وجه برای 

كشاورزان، چراغ فعالیت كارخانه را دوباره پرُ نور و روشن سازیم.
به گفته دكتر شهراسبي از سوی دیگر برای تداوم فعالیت مجموعه نیازمند بودیم كه عاوه بر 
تامین نقدینگي لازم برای پرداخت حقوق كارگران كه متاسفانه عقب افتاده بود برای تسویه 
بدهي و خرید محصولات جدید از صنفي كاران، به فوریت شروع به انعقاد قراردادهای جدید 
جهت خرید چغندر از كشاورزان شریف داشته باشیم كه بحمداله با حمایت سهامدار عمده و 
مجاهدت كلیه پرسنل اعم از معاونین متخصص و كاركنان پرتاش این مشکات حل شده و 

به سرانجام خوبي رسید.
مدیر سرد و گرم چشیده صنعت كه به پاكدستي و خوشفکری در بازار سرمایه- صنعت و گروه 
سرمایه گذاری توسعه ملي معروف و مشهور مي باشد در ادامه گزارش مبسوط خود ضمن 
اعام اینکه تمام قد از تیم فني شركت قند نیشابور و شکر كه در كنار هم توانستند در كوتاه 
زماني بعد از برنامه ریزی مدیریت، اورهال و بازسازی و نوسازی را به اتمام برسانند تشکری 
خالصانه و خاضعانه دارم تاكید كرد: علیرغم شانتاژهای بد و جو مسمومي كه علیه كارخانه ایجاد 
كرده بودند با پرداخت مطالبات ، تسویه بدهي ها و انعقاد قراردادهای جدید برای خرید كشت 
بهاره محصولات كشاورزان توانستیم 40 هزار تن 
چغندر جذب كارخانه كنیم كه به شهادت خیلي از 
متخصصان با توجه به وضع و احوال شركت شکر 

اتفاقي مبارک و موفق بود. 
سرپرست »قشکر« در فرازی دیگر از گزارش خود 
ضمن تقدیر ویژه از حمایت سهامداران عمده و 
مدیریت صنعتي بهشهر كه با قدرت و صابت از 
رئوس برنامه های تیم مدیریت در شركت شکر 
حمایت جدی داشتند تصریح كرد كه با رایزني 
و انجام جلسات متعدد با بانک ها از جمله بانک 
و  جدید  تسهیات  توانستیم  معدن  و  صنعت 
مناسبي اخذ كنیم تا مشکل نقدینگي در گردش 

رفع شود.
دكتر شهراسبي كه در یکي دو جین شركت غذایي 
و صنعت قند سبقه درخشان مدیریتي دارد پیرامون 
تولید با كیفیت محصول در مجموعه شکر افزود: با 
بهینه سازی فرآیندها و ارتقای چشمگیر محصولات 
تولیدی توانستیم محصولات خود را در درجه گرید 
A كه ممتازترین كیفیت را شامل مي شود قرار دهیم 
و همین موضوع باعث شد كه اعتبار و جایگاه برند این 
مجموعه بیش از پیش ارتقاء یابد. سرپرست شركت 
در قسمت دیگری از گزارش خود اظهار داشت كه هر 
چند امسال دوبار كوتاه به دلایل فني خط متوقف 
شد ولي با تاش شبانه روزی كاركنان و پرسنل 
توانستیم خط را مجدد فعال كرده و بدون زائداتي 
توانستیم طبق برنامه پیش برویم و نگذاریم خاطره 
منفي گذشته دوباره محقق شود كه باعث ضرر و 
زیان برای شركت و ذینفعان گردد. دكتر شهراسبي 

دکتر محمود شهراسبی، مدیر سرد و گرم چشیده صنعت که به 
پاکدستی و خوشفکری در بازار سرمایه- صنعت و گروه سرمایه 
گذاری توسعه ملی معروف و مشهور می باشد در گزارش مبسوط 
خود ضمن اعلام اینکه تمام قد از تیم فنی شرکت قند نیشابور و شکر 
که در کنار هم توانستند در کوتاه زمانی بعد از برنامه ریزی مدیریت، 
اورهال و بازسازی و نوسازی را به اتمام برسانند تشکری خالصانه و 
خاضعانه دارم تاکید کرد: علیرغم شانتاژهای بد و جو مسمومی که 
علیه کارخانه ایجاد کرده بودند با پرداخت مطالبات ، تسویه بدهی 
ها و انعقاد قراردادهای جدید برای خرید کشت بهاره محصولات 
کشاورزان توانستیم 40 هزار تن چغندر جذب کارخانه کنیم که به 
شهادت خیلی از متخصصان با توجه به وضع و احوال شرکت شکر 

اتفاقی مبارک و موفق بود. 
سرپرست »قشکر« در فرازی دیگر از گزارش خود ضمن تقدیر ویژه 
از حمایت سهامداران عمده و مدیریت صنعتی بهشهر که با قدرت 
و صلابت از رئوس برنامه های تیم مدیریت در شرکت شکر حمایت 
جدی داشتند تصریح کرد که با رایزنی و انجام جلسات متعدد با بانک 
ها از جمله بانک صنعت و معدن توانستیم تسهیلات جدید و مناسبی 

اخذ کنیم تا مشکل نقدینگی در گردش رفع شود.

راهبردهای موفق دکتر شهراسبی 
در ساحل سوددهی

از اورهال و افزایش بهره وری تا ارتقای راندمان تولید در شرکت شکر
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در همین راستا اعام داشت كه در همین بازه كوتاه 8 ماهه تا 70 درصد برنامه هایم در شركت 
عملیاتي شده برای تحقق 30 درصد باقي مانده نیز برنامه ریزی كرده ایم كه عمده آن تربیت و 
تعلیم نیروی كار ماهر است تا نیروی كار ماهر و پرسنل زبده، یارو یاور روزهای سخت شركت 

شکر باشند.
شایان ذكر است حمیدمظفری )نماینده شركت صنعتي بهشهر كه در مقام ریاست مجمع در 
جلسه حضور داشت( در پایان این مجمع با تقدیر ویژه از عملکرد درخشان دكتر شهراسبي و 
مدیران وی كه با تاش دوچندان و تمام قد باعث شدند كه شركت شکر كه بدهي زیاد به بانک 
ها و كشاورزان داشته و اوضاع خوبي برای تداوم فعالیت این شركت قدیمي متصور نبود از پیج 
خطرناک تعطیلي عبور كند تاكید كرد این مدیران بازارشناس و آشنا به رموز كار توانستند نقطه 

عطفي را در عملکرد شركتي رقم بزنند كه هیچ آینده روشني برای آن متصور نبود.
قابل توجه آنکه شركت شکر در سال مالي منتهي به 1401,06,31 با عملکردی ضعیف و زیان 
عملیاتي 544,722 میلیوني سال كاری خود را با زیان به پایان برده بود كه در فصل جدید 
حضور دكتر شهراسبي، علیرغم تمام نبود زیرساخت های اولیه و از دست رفتن اعتبار شركت 
»قشکر« این مدیران جدید توانستند با عملیاتي كردن رئوس سیاست های خود مرحله به 
مرحله شركت را به روندی رو به رشد رسانده ودر پایان سال شركتي را كه زیان شناسایي كرده 

بود با راهبردهای مدبرانه صورت پذیرفته به ساحل سوددهي برسانند.
استقبال خوب سهامداران و میزبانی شایسته از کلیه ذینفعان، حضور مدیران 
ارشد سرمایه گذاری صنعتی بهشهر و گروه توسعه ملی، گزارش جامع و مبسوط 

دکتر شهراسبی پیرامون وضعیتی که شرکت شکر در ابتدای سال در آن قرار 
داشت و جمله تمهیداتی که برای تداوم فعالیت شرکت در حوزه تولید و فروش و 
سودآوری اتخاذ شده است، تشکر دکتر شهراسبی از اعضای هیات مدیره شرکت 
علی الخصوص حمایت جناب حاجی سلطانی که با قدرت در کنار برنامه های کلان 
مدیریت برای تحقق این سیاست ها تلاش وصف ناپذیر داشتند، اعلام پرداخت 
مطالبات کشاورزان که از سال گذشته باقی مانده بود، ارتقای جایگاه برند شرکت 
پیش کلیه شرکا و ذینفعان در نتیجه پیاده سازی راهبردهای مدبرانه در جهت 
رشد بهره وری و افزایش راندمان تولید، رایزنی سرپرست کاردان شرکت در جهت 
اخذ تسهیلات با وجود بدحسابی شرکت در راستای تامین نقدینگی مورد نیاز و 
از کارباز نماندن چرخ تولید کارخانه، تاکید بر اینکه درصد افت سیلو کاهش پیدا 
کرده است، افزایش راندمان تولید در کشت های بهاره و پاییز بطوری که راندمان 
12.6 بهار سال گذشته با هنر مدیریت و مجاهدت پرسنل به رقم 13.50 در بهار 
امسال گردیده است، اعلام کاهش 15 درصدی هزینه های اداری، پاسخگویی 
شفاف و مستند به کلیه سوالات سهامداران حاضر در مجمع و ناظر به صورت 

برخط، تائید حسابهای شفاف و کلین جناب مسعود شمشیریان مدیرمالی مجرب 
مجموعه توسط حسابرس و بازرس قانونی ، توضیحات تکمیلی مرد شماره یک 
مالی شرکت پیرامون بندهای حسابرسی، بهبود فرآیندها در کنار بالارفتن بهره 
وری، تقدیر ویژه ریاست مجمع و نمایندگان سهامداران عمده از عملکرد جهادی 
دکتر شهراسبی در کسب موفقیت های چشمگیر در مجموعه  و نهایت تعامل 
و همکاری کلیه ارکان شرکت با اصحاب رسانه جهت پوشش خبری از نکات 

خواندنی این مجمع بود.
بازار فروش شرکت و جایگاه شرکت در صنعت

شکر به عنوان یک محصول استراتژیک در امنیت غذایي كشورها جایگاه مهمي دارد و تقریبا 
منبع حدود 7 درصد كالری عرضه شده در جهان است. به همین منظور در نقاط مختلف جهان 
و نسبت به شرایط آب و هوایي و امکانات طبیعي از دو محصول نیشکر و چغندر قند تولید مي 
شود. شركت در سال مالي ورد گزارش در بین شركت های فعال در این صنعت مقدار 9,233 
تن شکر از چغندر قند تولید و در مجموع مقدار 9,924 تن شکر به مبلغ 1,715 میلیارد ریال 

فروش نموده است.
تشریح اقدامات و نحوه اثربخشی هیات مدیره

اهم موارد ذكر شده و مورد بحث در جلسات هیات مدیره بشرح ذیل مي باشد:
1- تصمیم گیری و سیاست گذاری های كان در سطح شركت و كارخانه

2- كنترل و تایید قیمت و مقدار خریدها و فروش های هر ماه در طي سال مالي

3- كنترل كمیسیون معامات و مجوزات لازم جهت خریدهای با مبالغ بالا طبق آیین نامه 
معامات

4- نظارت و كنترل بر عملکرد ماهانه شركت و كارخانه
5- كنترل نقدینگي و مجوز جهت دریافت تسهیات در راستای آمادگي جهت تعمیرات و 

آماده سازی و خرید مواد اولیه 
6- نظارت و كنترل بر تولیدات و تعمیر كارخانه

اهداف بلندمدت شرکت در جهت حداقل سازی پیامدهای نامبرده و سایر پیامدهای موجود
مدیریت شركت بطور مستمر موارد مذكور را كنترل و براساس قوانین و مقررات و دستورالعمل 

ها و رعایت آن سعي در به حداقل رسادن آن را دارد
بعد اقتصادی

با توجه به اینکه قیمت گذاری مواد اولیه و محصول اصلي این صنعت بصورت دستوری و جذب 
مواد اولیه و محدود به زمان مي باشدلذا عملکرد اقتصادی شركت ستقیما متاثر از جذب مواد 
اولیه و فروش و قیمتهای مرتبط با آن است. در صورتیکه افزایش نرخ خرید مواد اولیه و فروش 
مطابقت داشته باشد و وادرات بي رویه در كشور نداشته باشیم عملکرد اقتصادی مطلوب خواهد 

بود این اتفاق در سنوات جاری موجب نوسان در عملکرد اقتصادی شده است.
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مجمع عمومي عادی فوق العاده صاحبان سهام شركت داروسازی سبحان انکولوژی 
)سهامي عام( مورخ 1402,10,07 در محل دانشگاه تهران، ساختمان جدید دانشکده 

داروسازی ، سالن رازی برگزار گردید.
در این مجمع كه با حضور بیش از  69,4 درصد سهامداران حقیقي و حقوقي ، اعضاء 
هیات مدیره، نماینده سازمان بورس و اوراق بهادار، حسابرس و بازرس قانوني برگزار 
گردید، ریاست مجمع برعهده آقای فرشید مرادی بود، كه جنابان سید مهدی ناصری 
و علي فاح پور در مقام نظار اول و دوم و آقای سید هادی خواجه كرام الدین به 

عنوان دبیر مجمع انتخاب گردیدند.
در ادامه و با قرائت گزارش توجیهي هیات مدیره مبني بر لزوم افزایش سرمایه توسط 
مدیرعامل محترم و پس از استماع گزارش حسابرس و بازرس قانوني، مجمع نشینان 
با طنین صلوات خود ضمن تصویب افزایش سرمایه شركت به تغییر بند اساسنامه 

مربوطه رای مثبت دادند.
آخرین اعضای هیئت مدیره درسال مالی مورد گزارش به شرح ذیل بوده است :

گزارش  ابتدای  در  محمدپور  حامد  دكتر 
خود با تشریح تاریخچه و تركیب سهامداران 
سبحان  داروسازی  شركت  گفت:  »دسانکو« 
انکولوژی با نگاه به آینده و با توسعه فناوری 
روز جهان، یکي از مدرن ¬¬ترین و پیشرفته 
ترین شركت های تولید داروهای ضد سرطان 
در خاورمیانه است كه با بهره گیری از فناوری 
 LSMW های روز جهان، با نظارت شركت
مي  عرصه  این  پیشگامان  از  یکي  كه  آلمان 

باشد، به سرانجام رسید.
سبحان  داروسازی  شركت  وی  گفته  به 
انکولوژی به عنوان پیشگام و نوآور در صنعت 

نوآورانه  های  حل  راه  ارائه  با  ایران  داروسازی 
برآورده  را  بیماران  نیازهای  تا  مي¬كوشد 
نموده و از امید آن ها برای بهبود سامت شان 
مراقبت كند و در همین راستا تاش مي كند با 
افزایش رو به رشد نمونه كارها و تقویت حضور 
بیماران  كه  كند  حاصل  اطمینان  المللي،  بین 
از  ای  گسترده  طیف  به  بیشتری  دسترسي 
داروهای حیاتي با قیمت مناسب داشته باشند. 
همچنین  شركت  جوان  و  خوشفکر  مدیرعامل 
از  استفاده  با  شركت  این  كه  كرد  خاطرنشان 
دانش علمي و فني متخصصان ایراني و با بهره 
رعایت  با  و  جهان  روز  های  فناوری  از  گیری 
كامل استانداردهای روز دنیا در تمامي خطوط 
تولید و فرآیند های حاكم در این سایت دارویي 

و با استفاده از آخرین فناوری های موجود از نظر طراحي و ماشین آلات به امر تولید 
محصولات در صنعت دارو مي پردازد.

داشت كه  اظهار  افزایش سرمایه شركت  آخرین  پیرامون  ادامه  در  دكتر محمدپور 
افزایش سرمایه قبلي شركت از مبلغ 1,311,000 میلیون ریال به مبلغ 1,611,000 
میلیون ریال واز محل آورده نقدی و مطالبات حال شده بوده كه به منظور اصاح 
ساختار سرمایه صورت گرفته است و نتایج حاصل از افزایش سرمایه مزبور كه طي 
تصمیمات مجمع عمومي فوق العاده مورخ 1401,08,30 تصویب شده و در تاریخ 

1402,04,24 نزد مرجع ثبت شركت ها به ثبت رسیده است.
این  گفت:  شركت  كنوني  سرمایه  افزایش  پیرامون  همچنین  »دسانکو«  سکاندار 
شركت به منظور حفظ و تامین سرمایه در گردش جهت خرید مواد اولیه و جانبي 
محصولات جمسیتابین و كربوپاتین كه از محصولات با حاشیه سود قابل ماحظه و 
وزن بالا در بودجه این شركت مي باشد اقدام به افزایش سرمایه از محل آورده نقدی 
و مطالبات حال شده سهامداران خواهد نمود كه در صورت عدم افزایش سرمایه این 
شركت جهت تامین نقدینگي بابت خرید مواد اولیه و جانبي محصولات مذكور دچار 
از دست دادن  8 درصد فروش شركت و عدم  باعث  این موضوع  مشکل شده كه 

تحقق بودجه خواهد شد.
مدیر موفق و محقق صنعت داروسازی كشور در پایان گزارش خود اعام داشت كه 
انکولوژی )سهامي عام( در  ارائه شده، شركت داروسازی سبحان  با توجه به برنامه 
نظر دارد سرمایه خود را از مبلغ 1,611,000 
میلیون   1,911,000 مبلغ  به  ریال  میلیون 
ریال »معادل 19 درصد«، از محل مطالبات 
حال شده سهامداران و آورده نقدی افزایش 

دهد.
مهم ترین نکات مطرح شده 

دستوری  نرخ گذاری  و  ارز  نرخ  تغییرات   -
حوزه  در  را  شركت  گریبان  بهداشت  وزارت 

داروهای خاص گرفته است.
داریم،  خوبي  محصولات  اینکه  علي رغم   -
آن  در  زیان دهي  مرز  تا  را  ما  نرخ گذاری 

محصول مي كشاند.
نرخ  افزایش  شركت ها  سایر  تناسب  به  اگر   -
سایر  بین  در  ما  جایگاه  مي كردیم،  دریافت 

شركت های همگروه متفاوت بود.
شده  ایجاد  تسهیات  و  وام  با  شركت  این   -
است؛ به همین دلیل از نظر هزینه های مالي و 

حاشیه سود با مشکل مواجه مي شویم.
- در خصوص طرح افزایش سرمایه گفته شد: 
افزایش سرمایه این است كه محصولاتي  علت 
كه خاص و لیدر بازار بوده و فروش خوبي دارند 
محصولات  این  سود  حاشیه  كنیم.  تامین  را 

به صورت ناخالص 60درصد است. 
- قابلیت تولید انبوه سبحان انکولوژی نسبت به 

رقبا در بازار از مزیت های شركت است.
- نباید محصولات خود را از بین ببریم و سهم 

دکتر حامد محمدپور با تصریح اینکه نیروی انسانی دانش آموخته و کارآزموده 
با  آن  تلفیق  و  پیشرفته  دانش¬های  از  گرفتن  بهره  با  انکولوژی،  سبحان 
توانمندی های مدیریتی و اجرایی و به کار بستن آخرین دستورالعمل¬های 
کیفی FDAوPIC/S استانداردهای بین المللی را در ارزیابی محصولات ساخته 
شده و همچنین در کنترل فرآیند، از خرید مواد اولیه تا انبارداری محصول نهایی 
به اجرا در می آورند افزود: از طریق همکاری با شرکت های معتبر دارویی جهان 
همچون، سانوفی فرانسه، روش و استراژن سوییس و سایر شرکت های مطرح 
دارویی جهان توانسته ایم داروهای تحت لیسانس با استانداردهای جهانی و 
قیمت مناسب را وارد بازار دارویی کشور کنیم. به گفته وی این شرکت با سال 
ها تجربه در زمینه تولید فرآورده های دارویی ضدسرطان موفق شده است 

گواهینامه های متعددی را دریافت نماید.
مدیر عامل جوان و فرهیخته شرکت پیرامون افزایش سرمایه شرکت کنونی 
مجموعه هم تاکید کرد که افزایش سرمایه 300 میلیاردی))از مبلغ 1.611.000 
میلیون به 1.911.000 میلیون(( از محل مطالبات حال شده سهامداران و آورده 
نقدی  بسیار حیاتی بوده و باعث می شود که »دسانکو« با تامین محصولاتی 
بازار بوده و فروش خوبی و حاشیه سود بالایی دارند در عملکرد  که خاص 

سودافرینی و ارزش گذاری خود در صنعت دارو نقشی پر رنگ تر ایفاء کند.
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داروسازی سبحان انکولوژی؛ پیشگام و نوآور در صنعت داروسازی ایران
تصویب افزایش سرمایه 19 درصدی »دسانکو«
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بازار را از دست بدهیم. قصد افزایش فروش محصولات شركت را داریم و این افزایش 
سرمایه به همین منظور است.

- میزان افزایش نرخ داروهای دسانکو قابل مقایسه با افزایش نرخ سایر داروها نیست
- در نهایت، افزایش سرمایه 300 میلیارد ریالي دسانکو معادل 19 درصد سرمایه 

اصلي به تصویب مجمع رسید.
میزبانی  تهران،  دانشگاه  داروسازی  دانشکده  محل  در  مجمع  برگزاری 
دکتر حامد  گزارش  نظم،  نهایت  در  برگزاری جلسه  و  ذینفعان  از  شایسته 
محمدپور پیرامون دلایل لزوم افزایش سرمایه و اثرات مثبتی که این مهم بر 
عملکرد »دسانکو«خواهد داشت، نهایت بزرگواری و لطف جناب سید هادی 
با  مالی شرکت«  الدین »عضو هیات مدیره و مرد شماره یک  خواجه کرام 
اصحاب رسانه، پاسخگویی دقیق به سوالات سهامداران و ذینفعان حاضر در 
مجمع و ناظر به صورت برخط، اصلاح ماده اساسنامه مربوط به میزان سرمایه 
گذاری  سرمایه  مدیرعامل  و  مجمع  »ریاست  مرادی  دکتر  تاکید   ، شرکت 
راهبردهایی  و  سیاستگذاری  به  سهامداران  راسخ  اعتماد  بر  مبنی  البرز« 
انکولوژی قراردارد  برای اعتلای جایگاه سبحان  که مدنظر دکتر محمدپور 

از  با خبرنگاران جهت پوشش خبری  ارکان شرکت  و تعامل ستودنی کلیه 
نکات خواندنی این مجمع بود که حیفمان آمد به اسب قلم سپرده نشود.

درخصوص  مدیره  هیات  توجیهی  گزارش  درباره  قانونی  بازرس  گزارش 
افزایش سرمایه 

سبحان  داروسازی  شرکت  سهام  صاحبان  العاده  فوق  عمومی  مجمع  به 
انکولوژی )سهامی عام(

در اجرای مفاد تبصره 2 ماده 161 اصلاحیه قانون تجارت مصوب سال 1347
داروسازی  شركت  مدیره  هیات   1402 شهریورماه   28 مورخ  توجیهي  گزارش   -1
سبحان انکولوژی )سهامي عام( درخصوص افزایش سرمایه آن شركت از مبلغ 1,611 
مالي فرضي كه  اطاعات  بر  ، مشتمل  ریال  میلیارد  به مبلغ 1,911  ریال  میلیارد 
پیوست مي باشد، طبق استاندارد حسابرسي«رسیدگي به اطاعات مالي آتي« مورد 
رسیدگي این موسسه قرار گرفته است. مسئولیت گزارش توجیهي مذبور و مفروضات 

مبنای تهیه آن با هیات مدیره شركت است. 
2- گزارش مزبور در اجرای تبصره 2 ماده 161 اصاحیه قانون تجارت و با هدف 

توجیه افزایش سرمایه شركت از محل حال شده و آورده نقدی سهامداران تهیه شده 
است. این گزارش توجیهي براساس مفروضاتي مشتمل بر مفروضات ذهني درباره 
رویدادهای آتي و اقدامات مدیریت تهیه شده است كه انتظار نمي رود لزوما به وقوع 
بپیوندد. در نتیجه به استفاده كنندگان توجه داده مي شود كه این گزارش توجیهي 

ممکن است برای هدف هایي جز هدف توصیف شده در بالا مناسب نباشد.
3- براساس رسیدگي به شواهد پشتوانه مفروضات و با فرض تحقق مفروضات مندرج 
د رگزارش توجیهي مذكور، این موسسه به مواردی برخورد نکرده است كه متقاعد 
شود مفروضات مزبور، مبنایي معقول برای تهیه گزارش توجیهي فراهم نمي كند. به 
عاوه به نظر این موسسه، گزارش توجیهي یاد شده ، براساس مفروضات به گونه ای 

مناسب تهیه و طبق استانداردهای حسابداری ارائه شده است.
4- حتي اگر رویدادهای پیش بیني شده طبق مفروضات ذهني توصیف شده در بالا 
رخ دهد، نتایج واقعي احتمالا متفاوت از پیش بیني ها خواهد بود، زیرا رویدادهای 
پیش بیني شده اغلب به گونه ای مورد انتظار رخ نمي دهد و تفاوت های حاصل 

مي تواند با اهمیت باشد.
5- شركت شمول اجرای قانون افزایش سرمایه شركتهای پذیرفته شده در بورس 

تهران یا فرابورس ایران از طریق صرف سهام با سلب حق تقدم نمي باشد.
مبلغ افزایش سرمایۀ پیشنهادی و محل تأمین آن

با توجه به برنامه ارائه شده، شركت داروسازی سبحان انکولوژی )سهامي عام( در نظر 
دارد سرمایه خود را از مبلغ 1,611,000 میلیون ریال به مبلغ 1,911,000 میلیون 

ریال، از محل مطالبات حال شده سهامداران و آورده نقدی افزایش دهد.
255,533 میلیون ریال از محل مطالبات حال شده

44,467 میلیون ریال از محل آورده نقدی سهامداران
برنامه های شرکت در صورت عملی نشدن افزایش سرمایه

وصول  دوره  كاهش  بر  ای  ویژه  تمركز  سرمایه  افزایش  برنامه  با  همزمان  شركت 
مطالبات نموده است كه این امر مي تواند با افزایش نقدینگي منجر به بازپرداخت 

تسهیات مالي و كاهش هزینه های مالي گردد.
در صورت عدم افزایش سرمایه، شركت باید به عنوان یک راهکار جایگزین اقدام به 
اخذ تسهیات مالي كرده و در نتیجه هزینه مالي آن نیز در هر دوره تا زمان تسویه 

افزایش مي یابد.
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مجمع عمومي عادی سالیانه صاحبان سهام شركت ایران ارقام )سهامي عام( مورخ 1402,10,30 
در محل ساختمان مؤسسه صندوق ذخیره فرهنگیان، سالن آمفی تئاتر، طبقه منفی یک 

تشکیل گردید. 
در این مجمع كه بیش از 34,18 درصد سهامداران حقیقي و حقوقي ، اعضاء هیات مدیره، 
نماینده سازمان بورس و اوراق بهادار، حسابرس و بازرس قانوني برگزار گردید، ریاست مجمع 
برعهده آقای حسن نوبهار بود، كه جنابان مجتبي عراقي و حسن محمودی در مقام نظار اول و 

دوم و آقای سید ابوالحسن پورحسیني تفت به عنوان دبیر مجمع انتخاب گردیدند.
درادامه با قرائت گزارش هیات مدیره به مجمع مربوط به اهم فعالیتهای صورت پذیرفته در طي 
سال مالي منتهي به 1402,06,31 و پس از استماع گزارش حسابرس و بازرس قانوني، مجمع 
نشینان با طنین صلوات خود ضمن  تصویب صورتهای مالي و تنفیذ معامات مشمول ماده 

129 به كار خود پایان دادند.
آخرین اعضای هیئت مدیره درسال مالي مورد گزارش به شرح ذیل بوده است :

دكتر سید ابوالحسن پورحسیني در ابتدای گزارش خود با تشریح تاریخچه و تركیب سهامداران 
شركت افزود: این شركت با حدود 60 سال سابقه كاری و داشتن نیروهای متخصص و متعهد 
خود، ارائه دهنده انواع خدمات نرم افزاری و سخت افزاری در حوزه دستگاه ATM، سوئیچ 
های بانکي، صندوق های فروشگاهي و ... مي باشد كه متاسفانه چند سال اخیر بیشتر در حوزه 
پشتیباني دستگاه های ATM مشغول به فعالیت بوده است كه تیم مدیریت جدید مصمم مي 
باشد با توجه به پتانسیل بالای مجموعه و برند خوشنام شركت، فعالیت های مجموعه را در 

حوزه های مختلف گسترش دهد.
مدیرعامل مدبر شركت همچنین با تبیین اینکه منطبق با استراتژی جدید هیات مدیره در سال 
مالي گذشته، اقدامات موثری صورت پذیرفت كه دستاوردهای خوبي نیز به همراه داشت افزود: 
از سال 93 تاكنون این مجموعه افزایش سرمایه نداشته است و اكنون سرمایه اولیه مرقام در 
برابر دیگر رقبا بسیار ناچیز مي باشد كه این امر مي طلبد برای افزایش سرمایه جدید اقدامات 

جدی صورت گیرد.
به گفته وی در حوزه عملیات و پشتیباني، تجهیزات شعب، بازرگاني »اخذ نمایندگي 4 شركت 
جدید« كسب مجوزها و ...  در سال مالي منتهي به پایان شهریور 1402 اقدامات بسیار خوبي 

انجام گرفته است. 
دكتر پورحسیني همچنین، كسب پروانه بهره برداری كارخانه برند، گواهینامه رتبه بندی شورای 
عالي انفورماتیک، كارت بازرگاني، پروانه تعمیر و خدمات پس از فروش موبایل و تبلت، پروانه 
تولید، فروش و تعمیر ماشین های اداری و رایانه، گواهي عضویت انجمن شركت های پرداخت 
الکترونیک، سازمان نظامي صنفي رایانه ای، مجوز نصب و بهره برداری از دكل های مخابراتي 

ارتباطي را از جمله مجوزهایي برشمرد كه مجموعه دریافت كرده است.
عضو شاخص هیات مدیره شركت درفرازی دیگر از گزارش خود با اعام اینکه شركت ایران 
ارقام سهم 14 درصدی از بازار را به خود اختصاص داده است افزود: با توجه به اینکه روند فروش 
و نصب ATM در مداری نزولي قرار دارد این امر مي طلبد كه در سیاستهای خود تجدیدنظر 
كنیم. مدیرعامل »مرقام« همچنین تاكید كرد: هر چند ما در یک سال گذشته با سهم 14 
درصدی توانستیم در بازار شدیدی رقابتي، سهم بازار داخلي خود را حفظ كنیم اما برای برون 
رفت از وضعیت شركت با استقرار تیم مدیریتي جدید به دنبال خروج از عرضه تک محصولي 
هستیم و با رایزني و متعاقبا عقد قرارداد همکاری با شركت های متعدد به دنبال معرفي 
محصولات جدیدی بوده و مي باشیم تا در سال مالي جدید با هدفگذاری انجام گرفته، به دنبال 

گرفتن سهم مناسب از بازار و فروش خوب با حاشیه سود مطمئن در این محصولات باشیم. 
سکاندار »مرقام« در ادامه؛ مدیریت و مانیتورینگ پایانه ها، كارت اعتباری مرقام، سوئیچ بانکي 

دکتر سیدابوالحسن پورحسینی با تصریح اینکه ایران ارقا م به عنوان یکی از پایه گذاران اصلی صنعت 
عرصه  در  فعالیت  دهه  از شش  بیش  با  ایران  در  پول  الکترونیکی  انتقال  و  نقل  و  الکترونیک  بانکداری 
اقتصادی کشور و با توجه به پیشتازی در تولید و عرضه محصولات سخت افزاری مطابق نیاز شبکه بانکی 
از سهم  و 14 درصد  برای مشتریان خود محسوب می گردد  این صنعت  در  اتکاء  قابل  ، شریکی  کشور 
بازار را به خود اختصاص داده است افزود: در سال مالی منتهی به 1402.06.31 اقدامات زیرساختی خوبی 
برای خروج از تک محصولی بودن، توسعه فعالیت ها وافزایش عملکرد مجموعه صورت پذیرفته است. به 
گفته مدیر خوشفکر و توانمند آی تی کشورمان تلاش برای بهبود 25 درصدی سود خالص در سال مالی 
1403، تثبیت مجدد جایگاه شرکت ایران ارقام به عنوان شرکت برتر حوزه انفورماتیک در ایران، اصلاح 
قیمت و افزایش بهای خدمات پشتیبانی جهت خروج از زیان عملکرد جاری، ایفای تعهدات قراردادی و 
رفع دعاوی حقوقی قراردادهای پیشین و جلوگیری از تحمیل هزینه های میلیاردی و معنوی، ساماندهی 
وضعیت کنونی شرکت با اصلاح ساختار مالی، پرسنلی و فرآیندهای سازمانی از جمله رویکردها و اهداف 

مدیریت ایران ارقام می باشد. 
اول، کشف  قرارداد همراه  از  از جریمه 15 درصدی  ATM، جلوگیری  از محل خرید  که صرفه جویی  کرد  »مرقام« همچنین خاطرنشان  سکاندار 

مطالبات لاوصول 10 ساله و رفع مغایرت های مالی ده ساله براساس تجزیه سنی جزو رئوس عملکردی مدیریت بوده است.
بازار در حوزه پشتیبانی تجهیزات، توسعه سبد  تعالی مرقام، توسعه  برای  راهبردهای کلان در سطح سازمان  اتخاذ  به گفته مدیرعامل مجموعه 
محصول، خروج از زیان، تغییر کسب و کار اصلی شرکت از طریق تولید و توسعه محصولات نرم افزار از مهم ترین رویکردهایی و راهبردها می باشند 

که برای آن برنامه ریزی خوبی صورت پذیرفته است.
به گفته وی در حوزه عملیات و پشتیبانی، تجهیزات شعب، بازرگانی »اخذ نمایندگی 4 شرکت جدید« کسب مجوزها و ...  در سال مالی منتهی به 

پایان شهریور 1402 نیز اقدامات بسیار خوبی انجام گرفته است. 

برنامه مدون دکتر سید ابوالحسن پورحسینی برای ایران ارقام 
فصلی نو در »مرقام«

نقشه راه جدید برای شرکت برتر حوزه انفورماتیک ایران با برندی قدیمی



| دی 1402|  | شــماره 157  بیمــه  و  اقتصــاد  ماهنامــه   | اقتصــادی کشــور  نشــریه  پرتیراژتریــن   27

ایران ارقام، نرم افزارهای امنیتي، پکیج های نرم افزاری را از جمله محصولات نرم افزاری معرفي 
كرد كه فروش آنها اولویت اصلي كاری مجموعه در طول سال جاری و سال آتي خواهد بود.

مدیرعامل در ادامه گزارش مبسوط خود عدم انسجام، همدلي و استعفای مکرر برخي از اعضاء 
هیات مدیره، خدشه دار شدن برند شركت بدلیل عدم ایفای بموقع تعهدات به فروشندگان، 
دلسردی و تحصن نیروی انساني و عدم انجام كامل و بموقع وظائف محوله، از دست دادن اعتماد 
مشتریان و به تبع واگذاری قراردادها به رقبا، نارضایتي مشتریان شركت بابت تاخیر در اجرای 
تعهدات قراردادها، مشمولیت ماده 141 قانون تجارت و خروج از تابلو اصلي به علت گذشت سه 
سال از مشمولیت قانون فوق ذكر را از جمله بحران هایي برشمرد كه مدیریت جدید با ورود 
در»مرقام« با آن مواجه گردید ولي بحمداله این تیم مدیریت جدید با اتحاد و اتخاذ رویکردهای 
نوین توانست طي یک بازه زماني یکساله عمده این مشکات را در بین مشتریان ، سهام داران، 

تامین كنندگان و پرسنل به بهترین نحو ساماندهي كند.  
دكتر ابوالحسن پورحسیني در همین راستا عدم پرداخت به موقع حقوق و سنوات پرسنل، 
عدم تسویه تسهیات دریافتي و صدور اجرائیه، وجود نیروی انساني مازاد، بدهي كان به 
سازمان های تامین اجتماعي و امور مالیاتي و صدور اجرائیه، عدم تعیین تکلیف مطالبات تامین 
كنندگان، عدم امکان رهگیری قطعات و امکان سو استفاده مالي از آنها، زیان خالص و بالابودن 
هزینه های سربار را نتیجه بحران های مالي و حذف بازرگاني خارجي، عدم امکان اخذ ضمانتنامه 

و به تبع آن حضور در مناقصات ، تک محصولي بودن و كوچک بودن سبد محصول، عدم 
مدیریت و كنترل وصول مطالبات و انباشته شدن آن، از دست دادن اعتماد مشتریان و واگذاری 
قراردادها به رقبا را بحران های بازرگاني اعام كرد كه شركت دچار آن بوده است كه به گفته 

وی با همدلي و حمایت همه جانبه كلیه اركان توانستیم بر عمده ای از مشکات فائق آییم.
سکاندار »مرقام« مشکات حقوقي و مالي در قرارداد همراه اول و آلیاسیس، مشکات حقوقي و 
مالي مربوط به صنایع آموزشي، مشکات حقوقي، فني و مالي در قرارداد پست بانک، مشکات 
حقوقي و مالي در قرارداد GRG ، مشکات حقوقي و مالي در قرارداد بانک تجارت و وجود 
بحران و بیش از 25 پرونده حقوقي دیگر را نیز جزو بحران های حقوقي و تحمیلي بر ایران ارقام 
در ابتدای سال مالي گزارش برشمرد و تاكید كرد كه بیش از 172 میلیارد بدهي و همچنین 
90 میلیارد جرائم مالي باعث شده بود كه تدام فعالیت و استمرار عملکرد در ایران ارقام با جدی 

ترین چالش خود روبرو گردد.
وی با تصریح اینکه برای گذر از این مشکات و معضات با حمایت همه جانبه سهامداران عمده 
و رهنمودهای هیات مدیره و البته مجاهدت پرسنل تمهیدات خوبي اتخاذ شده كه تاش برای 
بهبود 25 درصدی سود خالص در سال مالي 1403، تثبیت مجدد جایگاه شركت ایران ارقام به 
عنوان شركت برتر حوزه انفورماتیک در ایران، اصاح قیمت و افزایش بهای خدمات پشتیباني 
جهت خروج از زیان عملکرد جاری، ایفای تعهدات قراردادی و رفع دعاوی حقوقي قراردادهای 
پیشین و جلوگیری از تحمیل هزینه های میلیاردی و معنوی، ساماندهي وضعیت كنوني 

شركت با اصاح ساختار مالي، پرسنلي و فرآیندهای سازماني از آن جمله هستند.
مدیر ارشد شركت در بخش دیگری از گزارش خود پیرامون سایر اقدامات مالي شركت در 

سال 1402 نیز اعام داشت كه صرفه جویي از محل خرید ATM، جلوگیری از جریمه 15 
درصدی از قرارداد همراه اول، كشف مطالبات لاوصول 10 ساله و رفع مغایرت های مالي ده 

ساله براساس تجزیه سني از جمله بارزترین علکردها در سال مالي مورد گزارش بوده است.
وی در بخش پایاني گزارش خود توضیحاتي پیرامون اهم اقدامات عملیاتي و حقوقي دیگر 
»مرقام« پرداخت و اظهار داشت كه مکاتبه با دولت با عنوان توافق برای تعیین رقم تسعیر ارز، 
مکاتبه با سازمان ها برای حل و فصل مناقشات و تسهیل روابط، نشست و مکاتبات با شركت 
GRG جهت توافق جدید جزو مهم ترین آنها بوده اند. به گفته وی اتخاذ راهبردهای كان 
در سطح سازمان، توسعه بازار در حوزه پشتیباني تجهیزات، توسعه سبد محصول، خروج از 
زیان، تغییر كسب و كار اصلي شركت از طریق تولید، توسعه محصولات نرم افزار از مهم ترین 

رویکردها و راهبردهای تیم مدیریت جدید برای تعالي »مرقام« مي باشند.
ابراهیم رسام»معاون مالي« نیز در این مجمع پیرامون عملکرد مالي ایران ارقام در بازه زماني 
یکساله تا 1402,06,31 خاطرنشان كردكه ارتقاء سود عملیاتي از مبلغ 1,70,333 میلیارد در 
سال مالي گذشته به مبلغ 1,830,433 میلیارد در سال مالي مورد گزارش كه نشان دهنده 
رشد سود عملیاتي مي باشد و به كسب مبلغ 1,810,423میلیارد سود خالص ، آن هم در 
شرایط سختي كه چالش و معضات حاكم بر مرقام بسیار بود باعث شد كه در كنار پیاده سازی 

و تکمیل زیرساخت ها برای فردای روشن »مرقام« سود نیز برای مجموعه شناسایي گردید.

برگزاری مجمع در نوبت دوم و در محل صندوق ذخیره فرهنگیان، پخش یک 
کلیپ زیبا از تاریخچه و توانمندی های بالای شرکت ایران ارقام که به سمع و نظر 
سهامداران رسید، نمایش کالاهای جدیدی که ایران ارقام دنبال تولید آن بوده و 
بازاریابی خوبی هم برای آن انجام داده است، تبیین این نکته توسط مدیرعامل 
محترم که خدمات دهی و پشتیبانی که ایران ارقام از محصولات خود ارائه می دهد 
جزو مزیت ها و ویژگی های ارزشمند این مجموعه می باشد، تشریح اهم اقدامات 
صورت پذیرفته برای تداوم فعالیت مجموعه ایران ارقام، کاهش بندهای گزارش 
حسابرسی، عقد دوباره قرارداد با بسیاری از بانکها که به خاطر عدم ایفای تعهدات 
در سال های قبل توسط ایران ارقام مایل به ادامه همکاری نبودند، تاکید مدیرعامل 
بر اینکه با شرکت هایی جهت تولید پوز و صندوق فروشگاهی قرارداد نهایی کرده 
ایم که به زودی آنها به مرحله تولید خواهند رسید، تبیین اصلاح مدیریت ، ساختار 
هزینه با هدف افزایش بهره وری، پاسخگویی مستند و صادقانه به کلیه سوالات 
سهامداران حاضر در مجمع و ناظر به صورت برخط، تقدیر ریاست مجمع ))جناب 
حسن نوبهار(( و نمایندگان سهامداران عمده از جمله راهبردها و سیاست های 
مدیرعامل جوان و جهادی شرکت، توضیحات تکمیلی جناب ابراهیم رسام )معاون 
مالی مجرب شرکت( پیرامون بندهای حسابرسی، تقدیر سهامداران از ترکیب جدید 
هیات مدیره ایران ارقام که جمعی از مدیران کاربلد و کاردان می باشد و نهایت 
همکاری و تعامل ستودنی مدیریت محترم روابط عمومی و دیگر ارکان شرکت با 

اصحاب رسانه جهت بازنشر گزارش از نکات خواندنی این مجمع بود. 
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مجمع عمومي عادی سالیانه صاحبان سهام شركت ماشین سازی اراک )سهامي عام( مورخ 
1402,10,21 در محل هتل بزرگ ارم برگزار گردید.

در این مجمع كه با حضور 52,99 درصد سهامداران حقیقي و حقوقي ، اعضاء هیات مدیره، 
نماینده سازمان بورس و اوراق بهادار، حسابرس و بازرس قانوني برگزار گردید، ریاست مجمع 
برعهده آقای علیرضا فتحي نیا بود، كه جنابان اسمعیل فرهادی مقدم  و مجتبي عراقي در مقام 

نظار اول و دوم و آقای حمید قاسمي به عنوان دبیر مجمع انتخاب گردیدند. 
درادامه با قرائت گزارش هیات مدیره به مجمع مربوط به اهم فعالیتهای صورت پذیرفته در طي 
سال مالي منتهي به 1402,06,31 و پس از استماع گزارش حسابرس و بازرس قانوني، مجمع 
نشینان با طنین صلوات خود ضمن  تصویب صورتهای مالي و تنفیذ معامات مشمول ماده 129 

و با تقسیم سود 20 ریال به كار خود پایان دادند.
بر اساس تصمیمات مجمع اعضای هیئت مدیره جدید به  شرح زیر به مدت 2 سال 

انتخاب گردیدند.

مهندس رضا سرائي در ابتدای گزارش خود با تشریح تاریخچه و تركیب سهامداران شركت 
»فاراک« افزود: در حال حاضر این مجتمع بزرگ 
صنعتي تحت مالکلیت موسسه صندوق ذخیره 
فرهنگیان، اولین و بزرگترین واحد صنعتي كشور 
است كه با بیش از نیم قرن سابقه درخشان در عرصه 
توسعه صنعتي و زیر بنایي كشور و با قابلیتهای علمي 
و بهره مندی از حدود 2000 نیروی متخصص و كار 
آزموده، تجهیزات و امکانات پیشرفته در قالب پنج 
گروه تولیدی مختلف، سه شركت تابعه مستقل، دو 
گروه پشتیباني و دانشگاه جامع علمي و كاربردی 
توانایي انجام پروژه های بزرگ ملي و بین المللي را 
دارا مي باشد و با تولید 77 نوع محصول متنوع در 
حوزه های كسب و كار صنایع؛ نفت، گاز، پالایش و 

پتروشیمي ، صنایع معدني و فولاد، تاسیسات حرارتي و 
دیگ های بخار، ریخته گری آلیاژی و آهنگری، نیروگاه 
ها و انرژی های تجدید پذیر، پل سازه های فلزی و 

تاسیسات بندری فعالیت مي نماید.
به گفته وی زیر ساخت های این شركت به گونه ای 
است كه همه فعالیت های مرتبط با جریان محصـول 
از تولید مواد اولیه تا تحویل محصـول نهایي را در بر مي 
گیرد و این ویژگي باعث ایجاد انعطاف پذیری منحصـر 
به فرد و استراتژیکي در تامین نیازهای صنعتي كشـور 
شده است بطوری كه اولین های صنعت سنگین ایران 
در تاریخ ماشین سازی اراک رقم خورده و به عنوان 

صنعتِ صنعت ساز همواره پیشتاز مي باشد. 
ادامه  در  شركت  صاحبنام  و  توانمند  مدیرعامل 
خاطرنشان كرد كه ماشین سازی اراک تنها مجموعه 
صنعتي كشور است كه حیطه گسترده ای از فعالیت 

های مختلف تولیدی و اجرای طرح های صنعتي را به خود اختصاص داده و دارای سازماني 
متشـکل از گروه های تولیدی و بخشهای اجرایي مختلف است و هم اكنون واحدهای تولیدی 
شركت در قالب پنج گروه تولیدی: گروه تولیدی ساخت تجهیزات- گروه تولیدی متالورژی - گروه 
تولیدی دیگ های بخار- گروه تولیدی پل و سازه های فلزی- گروه تولیدی ماشین و مونتاژ و 
بخش معاونت امور پروژه ها جهت اجرای پروژههای خاص به روش EPC با عنوان پیمانکاری 
عمومي و چند شركت مستقل به نام های : شركت مهندسي و ساختمان ماشین سازی اراک، 
شركت پایساز، شركت كنسرسیوم نفت و گاز آكام، شركت راک پاد، شركت مدیریت توسعه 

فنآوری صنایع كانسار سازماندهي گردیده است.
مدیرعامل در ادامه با تصریح اینکه كمبود نقدینگي، بي ثباتي بازار و مشکات تامین مواد و 
قطعات، تاخیر پرداخت طلب پیمانکاران، گستردگي عملیات مهندسي و تامین مواد ساخت و 
نصب پروژه ها، مشکات ناشي از تحریم ، تاخیر در تامین مواد اولیه، كمپین سراسری كارگری 
، تاخیر در دوران بهره برداری از پروژه ها و كمبود نیروی مهندسي در پروژه های خاص را مهم 
ترین چالش های فاراک برشمرد و تاكید كرد این موارد باعث شده در پروژه ها، پیشبرد طرح ها و 
مدیریت برنامه ها با مشکات بزرگي مواجه شود كه با تمهیدات اندیشیده شده و توان دوچندان 
و لطف خداوند توانستیم بر بخش عمده ای از این چالش ها و معضات فائق آییم و برای اولین 

بار ساخت بسیاری از محصولات را در كشور رقم بزنیم. 
مهندس رضا سرائي همچنین اظهار داشت كه »فاراک« طي سالها تاش و تجربه توانسته با 
بهنگام سازی خطوط تولید و احداث كارگاه های بزرگ ماشینکاری و فلزكاری سنگین و كارگاه 
های توسعه آهنگری و ریخته گری و بهینه سازی این خطوط و برخورداری از آخرین و امکانات 
سخت افزاری و نرم افزاری و نیروی متخصص و دانش فني بالا با توجه به نیازها و شرایط حاكم بر 
بازار در راستای تامین نیازهای مشتریان گام بردارد و 
با اتکا به تجارب و مزیتهای رقابتي مثل ماشین آلات 
و فرآیندهای تولیدی متنوع و منعطف بودن خطوط 
تولید به عنوان یکي از شركتهای صنایع زیربنایي 
و استراتژیک كشور محسوب گردیده و پروژه های 
بسیاری را كه طراحي و تکنولوژی ساخت آنها جدید 
بوده و غالباً برای اولین بار در كشور به اجرا در مي 

آیند با موفقیت به پایان برساند. 
عضو هیات مدیره شركت در فرازی دیگر از گزارش 
خود تولید شیر 42 اینچ دروازه ای كاس 600، 
مکانیکي)100  بیل  هیدرولیکي  چکش  ساخت 
درصدی ساخت ایران(، طرح انتقال نفت خام كوره 
به جاسک، ساخت تجهیزات انحصاری پروژه های 
متانول پتروشیمي های دنا و سیراف برای نخستین 
بار در كشور، تولید بزرگترین دیگ های بخار و آبگرم 
در ایران و خاورمیانه، نصب موفقیت آمیز نخستین 
راكتور فوق سنگین در عسلویه برای اولین بار ، تست 
و راه اندازی موفقیت آفیر پل های شناور، ساخت و 
نصب قوسي كکور در مازندران و ... را از جمله دیگر 
دستاوردهای مجموعه در سال مالي مورد گزارش 
 Auto Thermal برشمرد و افزود:راكتور با نام
از  یکي   Reactor Secondary Reform
تجهیزات انحصاری لایسنسور پروژه های متانول مي 
باشد كه برای دومین بار در كشور توسط متخصصان 
شركت مادر تخصصي و دانش بنیان ماشین سازی 
قرارداد  انعقاد  است،  و ساخته شده  اراک طراحي 

اینکه در سال مالی مورد گزارش  با تصریح  مهندس رضا سرائی 
علاوه بر ارتقای 33 درصدی درآمدهای عملیاتی، رشد 70 درصد 
سود عملیاتی و افزایش 68 درصدی سود خالص به نسبت سال قبل 
توانستیم با رایزنی ها و مذاکرات فشرده و معرفی توانمندی و پتانسیل 
بالای مجموعه در انعقاد قراردادها شاهد یک رشد 111 درصدی باشیم 
افزود: با باور به توان متخصصان داخلی و حمایت از نهضت بومی 
سازی و خودکفایی منطبق با استانداردهای جهانی و انعقاد قرارداد در 
بسیاری از پروژه های صنایع نفت- گاز- پتروشیمی، معدنی و صنعتی، 
... موفق شدیم فصلی جدید را در حجم قراردادها و  راهسازی و 
سفارشات قطعی برای ماشین سازی اراک با حمایت همه جانبه هیات 
مدیره و مجاهدت پرسنل سخت کوش رقم بزنیم که اثرات مثبت مالی 
این پروژه ها و قراردادها در سال مالی آتی، بانی سودآوری شیرین و 
ارزش افرینی توامان برای ذینفعان خواهد بود و مفتخرم اعلام دارم 
این مسیر موفقیت را پرقدرت با کمک تیم مدیریت و کارکنان خود 

ادامه خواهیم داد

ش
خو

سر
قه 

دی
ص

ماشین سازی اراک تجلی حصول افتخار ملی
صنعتِ صنعت ساز

از ارتقای درآمدهای عملیاتی و افزایش سود خالص تا رشد 111 درصدی عقد قراردادها
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ساخت بیش از 20 تجهیزات دیگر برای پتروشیمي سیراف به ارزش تقریبي 64 میلیون یورو 
، انعقاد قرارداد طراحي - ساخت- حمل - نصب و تحویل تجهیزات نیروگاه كارون و نصب 
موفقیت آمیز نخستین راكتور فوق سنگین ساخته شدن فاراک در عسلویه برای اولین بار در 
تاریخ صنعت پتروشیمي  از دیگر توفیقات »فاراک« در سال مالي منتهي به 1402,06,31 

بوده است. 
به گفته وی تاش وافر برای بهینه سازی و شناسایي فرصتها، رایزني و جلسات متعدد با 
مسئولین و بازارهای میداني، ارائه تسهیات لازم جهت تسهیل امور، حفظ روند سودآوری 
شركت با انعقاد و اجرای قراردادهای بزرگ و تداوم بخش، توجه جدی به آموزش نیروهای 
ماهر با نگاه ویژه به دانشکده علمي كاربردی و هنرستان های مربوط به توجه به سودآوری برای 
سهامداران خود سودآوری قابل قبول برای فرهنگیان و وكای ذینفعان اصلي پیگیری جدی 
وصول مطالبات و تعیین تکلیف بسیاری از آنها افزایش كارآیي، اعام ساختار شركت در راستای 
چابک سازی حوزه گسترده در مناقصات و تسریع مالي ایجاد واحد سرمایه گذاری استفاده 
بهینه از امکانات موجود متنوع سازی ابزارهای مالي پایدار ایجاد واحد ارزیابي توسعه فعالیت های 
اقتصادی، حفظ استقال پایدار و تداوم ساخت تجهیزات مورد نیاز صنایع پتروشیمي از جمله 
دستاوردهای دیگر و درخشان شركت ماشین سازی اراک در سال مالي مورد گزارش بوده است.

عضوهیات مدیره شركت در همین راستا گفت: درصد افزایش قرارداد های شركت نشان مي 
دهد كه در سال جاری نسبت به سال گذشته رشد 111 درصدی داشته است و توانسته ایم در 
سایه رایزني و مذاكرات فشرده با بسیاری از شركت های پتروشیمي، معدني، راه سازی – گازی 
و نفتي- صنعتي و ... قراردادهای بسیار خوبي را منعقد سازیم كه بركات آن از لحاظ سودآوری 

در سال مالي آتي بخوبي قابل رصد خواهد بود.
مدیرعامل با تجربه و برجسته شركت ماشین سازی اراک در بخش پایاني گزارش مبسوط 
خود به تشریح رئوس برنامه های آتي مجموعه پرداخت و در مورد اهداف و برنامه های هیات 
مدیره برای سال مالي آینده گفت: بالا بردن سهم پروژه های EPC شركت، تبدیل شدن 
به طراح و سازنده انحصاری تجهیزات متانول پتروشیمي ها، توسعه سبد محصولات جدید 
شامل تجهیزات فولاد و معدن مشعل ها چکش های هیدرولیکي- پل های شناور- عملگرها 
یا اكچویترهای شیرآلات- دیگهای آبگرم جدید، سرمایه گذاری در راستای ارتقاء خطوط و 
ماشین آلات تولیدی شركت برای انجام پروژه های ساخت تجهیزات دارای تکنولوژی بالا نظیر 
تجهیزات متانول و ...، افزایش بهره وری و استفاده حداكثری از ظرفیتهای تولیدی شركت از 
برنامه های آتي »فاراک« مي باشد كه بدون شک با حمایت همه جانبه سهامداران، هدایت 

هیات مدیره و مجاهدت كلیه پرسنل سخت كوش به این اهداف دست خواهیم یازید.
مهمترین نکات مطرح شده 

- شركت به دنبال عرضه اولیه دو زیرمجموعه خود در بورس بوده كه یکي از آنها شركت پایساز 
است و امیدواریم در سال  مالي جدید عرضه آن در فرابورس اتفاق افتد.

- در سال مالي مورد گزارش نصب برج های پتروشیمي مهر پترو كیمیا شروع شده است.
- انعقاد قرارداد عملیات اجرایي زیرسازی محور چمخاله-رودسر از اقدامات انجام شده در فاراک 

است.

- در سال مالي مورد گزارش قراردادهای پروژه مهندسي تأمین مواد، ساخت، حمل، نصب، 
تست و تحویل تجهیزات نیروگاه كارون، پروژه ساخت، حمل و نصب 8 دستگاه مخزن كروی 
پتروشیمي مهر پتروكیمیا، پروژه فروش 28 تجهیز پتروشیمي مهر خلیج فارس، فروش پنج 
دستگاه شیر سرچاهي شركت ملي حفاری ایران و فروش 17180 عدد فلنج در سایزهای 

مختلف با شركت پترو پارس منعقد شده است.
- بالا بردن سهم پروژه های EPC شركت و تبدیل شدن به طراح و سازنده انحصاری تجهیزات 

متانول پتروشیمي ها از اهداف آتي شركت است.
- یکي از برنامه های شركت برای سال مالي آینده توسعه سبد محصولات جدید است كه 
شامل تجهیزات فولاد و معدن، مشعل ها، چکش های هیدرولیکي، پل های شناور، عملگرها یا 

اكچویترهای شیرآلات و دیگ های آبگرم جدید مي شود.
- سرمایه گذاری در راستای ارتقاء خطوط و ماشین آلات تولیدی شركت برای انجام پروژه های 

ساخت تجهیزات دارای تکنولوژی بالا مانند تجهیزات متانول و ... در دستور كار فاراک است.
حضور بسیاری از بزرگان صنعت کشور در مجمع از جمله جنابان علیرضا فتحی نیا، 
ابوالفتح ابراهیمی، عباس نعیمی و ...، استقبال خوب سهامداران و برگزاری مجمع در 
نهایت نظم و اعلام رسمیت جلسه، خیرمقدم استاد طیبی »رئیس روابط عمومی« 
به ذینفعان و سهامداران و خبرنگاران حاضر در مجمع، پخش یک تله فیلم زیبا از 
توانمندی و پتانسیل بالای »فاراک« که بخوبی در آن اهم اقدامات انجام شده و برنامه 
های آتی به سمع و نظر سهامداران رسید، اعلام داشتن بیش از 95 هزار سهامدار، 
تصریح مهمترین اقدامات مجموعه »فاراک« از جمله اشتغال زایی- خودکفایی- 

باورمداری- بومی سازی، بی نیاز کردن کشور از واردات و سپردن کارهای بزرگ 
به توان متخصصان داخلی منطبق با استانداردهای جهانی، ساخت و ارسال و 
تجهیز اولین خط ریخته گری شرکت صنایع معدنی چادرملو، برنامه ریزی صورت 
گرفته برای ساخت تجهیزات سنگین معدنی مورد نیاز کشور، انتخاب شرکت به 
عنوان واحد صنعتی نمونه کشور، ارتقای بهره وری و بالازدن راندمان کاری، انعقاد 
قراردادهای چشمگیر با اکثر صنایع جهت تامین نیازهای آنها با رسالت داخلی سازی 
تجهیزات مورد نیاز صنایع کشور توسط ماشین سازی اراک،تایید حسابهای شفاف 
و کلین جناب آقای قاسمی معاون مالی مجرب و مرد شماره یک مالی شرکت توسط 
حسابرس و بازرس قانونی، پاسخگویی مستند به سوالات سهامداران حاضر در 
مجمع و ناظر به صورت برخط، توضیحات تکمیلی مدیران ارشد مجموعه پیرامون 
بندهای حسابرسی، تشویق سهامداران پس از قرائت گزارش مدیرعامل و نهایت 
همکاری و تعامل مدیریت فرهیخته روابط عمومی با اصحاب رسانه و خبرنگاران 

جهت پوشش خبری از نکات خواندنی این مجمع بود.
بازار فـروش شرکـت و جایـگاه شرکـت در صنعـت 

شركت در دوره مالي مورد گزارش در بین شركت های فعال در این صنعت و همچنین در بین 
شركت های بورسي این صنعت به ترتیب با حجم فروش 9,620,866 كیلوگرم معادل مبلغ 

25,080,573 میلیون ریال فروش قرار دارد.
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و صنعت غدیر  توسعه سرمایه  عادی سالیانه صاحبان سهام شركت  مجمع عمومي 
)سهامي عام( مورخ 1402,10,27 در محل خیابان شهید بهشتي حد فاصل سهروردی 

و میدان تختي جنب بانک كشاورزی شماره 220 برگزار گردید.
در این مجمع كه با حضور 97,38 درصد سهامداران حقیقي و حقوقي ، اعضاء هیات 
مدیره، نماینده سازمان بورس و اوراق بهادار، حسابرس و بازرس قانوني برگزار گردید، 
ریاست مجمع برعهده آقای عباس فرهادیه بود، كه جنابان  احسان حاجي حسن معمار 
و امیرسلیماني در مقام نظار اول و دوم و آقای محمد رضا سلیمیان به عنوان دبیر 

مجمع انتخاب گردیدند. 
درادامه با قرائت گزارش هیات مدیره به مجمع مربوط به اهم فعالیتهای صورت پذیرفته 
در طي سال مالي منتهي به 1402,06,31 و پس از استماع گزارش حسابرس و بازرس 
قانوني، مجمع نشینان با طنین صلوات خود ضمن  تصویب صورتهای مالي و تنفیذ 

معامات مشمول ماده 129 و با تقسیم سود 1,190 ریال به كار خود پایان دادند.
بر اساس تصمیمات مجمع اعضای هیئت مدیره جدید به  شرح زیر به مدت 

2 سال انتخاب گردیدند.

مهندس سلیمیان  در ابتدای گزارش خود با 
تشریح تاریخچه و تركیب سهامداران شركت 
»سغدیر«افزود: در بیستمین سالگرد تاسیس 
این هلدینگ، این مجموعه توانسته است در 
صادرات  و  فروش  توزیع-  تحویل-  تولید- 
تخصصي  هلدینگ  یک  مقام  در  سیمان 
در  اثرگذار  و  جدی  آفریني  نقش  تولیدی، 
توسعه كشور و آباداني میهن اسامي باشد. به 
گفته وی هلدینگ سیمان غدیر با دارا بودن 

نام  و صاحب  برتر  16 شركت شامل 6 شركت 
با  كشور  مختلف  نواحي  در  سیمان،  در صنعت 
دسترسي به مبادی صادراتي، 10 درصد تولید و 
15 درصد صادرات سیمان و كلینکر كشور را در 

اختیار خود دارد.
مدیرعامل با دیسیپلین و توانمند شركت ضمن 
تبیین این نکته كه در سال نامگذاری شده توسط 
مقام معظم رهبری به نام جهش تولید مفتخرم 
اعام دارم علیرغم تمام معضات و چالش های 
مرتبط با صنعت سیمان منجمله قطعي های برق 
و گاز، دامپینگ و نرخ شکني رقبا، تداوم تحریم 
صادرات،  به  مربوط  مشکات  المللي،  بین  های 
افزایش قیمت تمام نهاده های تولید، مازادعرضه 
و ... توانستیم با اتخاذ راهبردهای مدبرانه و پیاده 
سازی سیاستهای صحیح، عملکردی موفق را در 
سال مالي منتهي به 1402,06,31 كسب كنیم 

و با تولید تا میزان هفت میلیون و پانصد و نوزده هزار تن در شركت های زیرمجموعه 
یعني در سیمان كردستان، سپاهان، شرق، سفید شرق منددشتي، دشتستان سهم 10 

درصدی از سیمان كشور را به خود اختصاص دهیم.
تولید كلینکر  به ظرفیت  اینکه  درصد صادرات  ارائه  با  مهندس سلیمیان در دامه 
هلدینگ های سیماني حاكي از آن است كه »سغدیر« با 24 درصد در رتبه اول بین 
هلدینگ های سیماني قرار دارد تاكید كرد: در هلدینگ سیمان غدیر به عنوان یکي 
متفاوت  29 مقصد  با مقاصد صادراتي  بزرگترین هلدینگ های سیماني كشور  از 
صادراتي در اقصي نقاط جهان ایجاد كرده ایم كه تنوع جغرافیایي و تعدد مشتریان در 

قاره های مختلف باعث بالارفتن قدرت تحقق اهداف صادراتي مجموعه شده است. 
غدیر)هلدینگ  صنعت  و  سرمایه  توسعه  شركت  مدیره  هیئت  عضو  و  مدیرعامل 
سیمان غدیر( در قسمت دیگری از گزارش مبسوط خود با اشاره به ظرفیت تأمین 
سیمان پروژه های ملي توسط این هلدینگ اظهار داشت: در پروژه های بزرگ ملي 
مانند آزادراه اصفهان-شیراز، ایران مال، پارس جنوبي و عسلویه، قطار شهری مشهد 
و ... تأمین كننده سیمان بخش اعظم یا تمام پروژه  ها با هلدینگ سیمان غدیر بوده 
است و این هلدینگ آمادگي تأمین بخش اعظم سیمان موردنیاز نهضت ملي مسکن 

را با توجه به پتانسیل خود دارد. 
مدیرعامل هلدینگ سیمان غدیر همچنین با اشاره به پیشگام بودن هلدینگ سیمان 
اشتغال مستقیم و 15هزار فرصت  نفر  از حدود 3هزار  اشتغال زایي  غدیر در حوزه 
اشتغال غیرمستقیم ایجاب شده در هلدینگ سیمان خبر داد و اضافه كرد: توسعه 
ناوگان حمل و نقل جزو اولویت های مجموعه 
مي باشد كه با توسعه این ناوگان مطمئنا به 
تعداد افرادی كه با این مجموعه همکاری مي 

كنند افزوده خواهد شد.
رقم  به  اشاره  با  ادامه  در  سلیمیان  مهندس 
هلدینگ  سودآوری  چشمگیر  رشد  خوردن 
سیمان غدیر در سال رشد تولید، مهار تورم 
یادآور شد: سودآوری هلدینگ سیمان غدیر 
از جنس افزایش قیمت دلار نبوده و افزایش 
حدود  مبلغ  به  سود  افزایش  به  منتج  تولید 
27 هزار میلیارد ریال شده است كه این امر ما 
را از سایر صنایع و رقبا متمایز مي كند و این 
موفقیت در حالي حاصل شد كه به حاشیه سود 

خالص 40درصدی دست یافتیم. 
مدیر رزومه دار و صاحبنام كشورمان همچنین 
و  استراتژیک  ذخیره  مطلوب  سطح  درباره 
كه:  نیز خاطرنشان كرد  این شركت  تاب آوری 
مقام  تاكید  مورد  كه  تاب آوری  حوزه ی  در 
است،  بوده  نیز  رهبری)مدظله العالي(  معظم 
اقدامات مؤثری انجام شده كه باعث شده حتي 
درصورت بروز مشکات پیش بیني نشده  تولید، 
باشیم،  داشته  تولید  امکان  روز  مدت 122  به 
درحالیکه این عدد در صنعت بطور متوسط 71 
روز است  كه این امر نشان دهنده سطح مطلوب 
ذخیره استراتژیک و تاب آوری هلدینگ سیمان 

غدیر حتي در شرایط سخت تولید است.

مهندس محمدرضا سلیمیان با تصریح اینکه در کنار بازدهی 93 
درصدی توانستیم درآمدهای عملیاتی شرکت را از مبلغ 44.959.209 
میلیارد در سال مالی منتهی به 1401.06.31 به مبلغ 67.722.319  
میلیارد در سال مالی منتهی به 1402.06.31 افزایش دهیم و با ارتقاء 
سود عملیاتی از مبلغ 15.490.987 میلیارد در سال مالی گذشته به 
مبلغ  28.281.087 میلیارد، با کسب مبلغ 26.984.669 میلیارد سود 
خالص ، ضمن افزایش 65 درصدی سود خالص عملکردی درخشان در 
ارزش آفرینی را در کنار بازدهی بسیار مناسب برای سهامداران خود 

در سال مالی مورد گزارش به ارمغان بیاوریم.
مدیرعامل »سغدیر« همچنین خاطرنشان کرد که با ایجاب هم افزایی 
و انسجام بین مجموعه های خود که بالغ بر سه هزار نفر شاغل به طور 
مستقیم دارند توانستیم با افزایش تولید در سال نامگذاری شده به 
این شعار توسط مقام معظم رهبری، تجلی بخش یک مجموعه پیشرو 

تولیدی با سودی با کیفیت باشیم.
به گفته این مدیر جهادی و صاحبنام ثبت رکورد تولید 7.5میلیون تن 
کلینکر در هلدینگ سیمان غدیر خود بهترین گواه برای تأمین همه 

سیمان موردنیاز نهضت ملی مسکن توسط این مجموعه می باشد.
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از کسب بالاترین بازدهی تا افزایش 56 درصدی سود خالص
سیمان غدیر در تراز بین المللی

مهندس سلیمیان در هلدینگ سیمان غدیر تجلی بخش حضور مدیری جهادی
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محمدرضـا سـلیمیان در ادامـه بـا تاکیـد بـر اینکـه فعالیـت هلدینـگ 
سیمـان غدیـر در تراز جهـانی می باشـد و در میان تمـامی هلدینگ های 
سیمـانی کشـور، بالاتریـن راندمـان تولیـد متعلق بـه هلدینـگ سیمان 
غدیـر بـا بیش از 93درصد اسـت که این رقـم در خاورمیانـه بی نظیر و در 
جهـان کم نظیـر اسـت گفت: مصمم بـه ارتقای بـازدهی و راندمـان در کل 

مجموعـه هسـتیم وبـرای آن برنامه ریـزی منسـجمی داریم
وی همچنیـن تصریـح كـرد همچنیـن در بحت برندسـازی و تبلیغات هـم حضوری 
پـر رنـگ تر خواهیم داشـت تا بتوانیم سـهم بیشـتری از بـازار داخل و خارج كشـور 

را بـه خود تخصیـص دهیم
سـکاندار »سـغدیر« در بخـش پایـاني گـزارش خود با اشـاره به اینکه عرضـه اولیه و 
بورسي شـدن سیمان منددشـتي نیز از اولویت های ما مي باشـد افزود: برای سـال 
مـالي آتي نوسـازی و اورهـال در شـركت هـای زیرمجموعـه را بـا جدیـت حمایـت 
خواهیـم كـرد تـا بـا ایـن كار شـاهد بالارفتـن بهـره وری و راندمـان كاری بیـش از 

پیش شـركت هـا باشیم
بـه گفتـه وی توسـعه افـقي هلدینـگ با هـدف افزایش سـهم بازار، توسـعه نـاوگان، 
تاسیـس شـركت بزرگ مقیاس و هوشـمند، سـرمایه گذاری در نیـروگاه خورشیدی، 
پـروژه احـداث بـگ هـاوس با هدف كاهـش مصـرف آب و كاهش آلاینـدگي، عرضه 
اولیـه شـركت سیمـان سـفید شـرق و برنامه ریـزی بـرای عرضـه اولیه شـركت های 

منـد دشـتي سـنگ شـرق از برنامه هـای آتي این مجموعه اسـت.

نکات مطرح شده در مجمع
- افزایش ظرفیت تولید و رشد سهم بازار و افزایش درآمدهای عملیاتي در كنار كنترل 
كه  است  باعث شده  هلدینگ  در شركت های  تولید  تام شده  بهای  بر  موثر  عوامل 
شركت از زیان در سال 1397 خارج شده و موفق به تقسیم سود بین سهامداران در 
سه سال مالي اخیر گردد. همچنین در طول 5 سال اخیر، حاشیه سود خالص شركت 
به صورت مستمر افزایش یافته به گونه ای كه در سال مالي اخیر، حاشیه سود خالص 

40 درصدی كسب گردیده است.
- مدیرعامل هلدینگ سیمان غدیر نیز به كسب رتبه اول در میان شركت های سیماني 
و همچنین رشد 65 درصدی سود خالص این هلدینگ در سال مالي گذشته اشاره كرد

- ذخیره 122 روزه كلینکر برای مجموعه وجود دارد تا در صورت مشکل گاز و برق، 
مشکلي در بازار ایجاد نشود.

- جهش تولید نشان مي دهد كه میزان تولید كلینکر از سال 96 معادل 37درصد رشد 
داشته است.

- سود خالص تلفیق شركت 40درصد رشد را نشان مي دهد.
داریم.  كار  دستور  در  را  مشهد  زغال  شركت  و  شرق  سفید  سیمان  اولیه  عرضه   -

استراتژی غدیر، عرضه شركت های زیرمجموعه در بورس است.
- سیمان مند دشتي برای عرضه اولیه در حال تهیه امیدنامه است.

این  مدیران  جمع  در  غدیر  سرمایه گذاری  گروه  مدیرعامل  عبوری  مهدی  دكتر   -
هلدینگ با اشاره به راندمان 93درصدی و كسب سود خالص 25200میلیارد ریالي 
در سال مالي گذشته در هلدینگ سیمان، بر تداوم روند افزایش تولید و بهبود كیفیت 
محصولات تاكید و از تاش مدیران و پرسنل آن، كه با وجود مشکات، توانسته اند 

ركورد جدیدی در زمینه تولید سیمان ثبت كنند، تشکر كرد.
خوب  استقبال  تابعه،  های  شرکت  و  غدیر  هلدینگ  ارشد  مدیران  حضور 
سهامداران و برگزاری مجمع در نهایت نظم، گزارش جامع و مبسوط مهندس 
مورد  مالی  در سال  مجموعه  توفیقات  و  دستاوردها  اهم  پیرامون  سلیمیان 
مدیریت  سازمان   IMI بندی  رتبه  در  شرکت  جایگاه  ارتقاء  اعلام  گزارش، 
صنعتی )100 شرکت برتر(، تصریح اینکه درشرکت های تابعه امسال حدود 
بر  مبنی  مجمع  ریاست  اعلام  است،  شده  تقسیم  حاصله  سود  درصد   70
اینکه »سغدیر« مصمم به افزایش سرمایه از محل تجدید ارزیابی می باشد، 
تایید حسابهای شفاف و کلین تیم پاکدست مالیه مجموعه توسط حسابرس 
توسط  حسابرسی  بندهای  پیرامون  تکمیلی  توضیحات  قانونی،  بازرس  و 
مدیران ارشد منجمله مهندس سلیمیان)مدیرعامل( و جناب معتمدی )مرد 
شماره یک مالی مجموعه(، اعلام گسترش مقاصد صادراتی از 16 کشور در 
سال 1397 به 29 کشور در سال 1402، افزایش میزان موجودی استراتژیک 
در سال  تن  هزار  به 2700  مالی گذشته  در سال  تن  هزار  از 1985  کلینکر 
مالی مورد گزارش، رسیدن به عدد 93.1 درصد نسبت تولید کلینکر واقعی 

به ظرفیت اسمی که نشان دهنده عملکرد »سغدیر« در تراز بین المللی می 
باشد، سهم 1.5 درصدی هلدینگ از کل صادرات کشور و فروش خارجی 966 
هزار تنی در سال مالی مورد گزارش، تخصیص سه میلیارد و پانصد میلیون 
جهت ابقا مسئولیت اجتماعی برای سال مالی آتی، برگزاری انتخابات هیات 
مدیره و ابقای اعضای حقوقی برای 2 سال آتی، برگزاری مجمع فوق العاده 
و  بورس  سازمان  تایید  مورد  اساسنامه  با  شرکت  اساسنامه  انطباق  جهت 
اوراق بهادار، تقسیم 90 درصد سود خالص حاصله هلدینگ بین سهامداران، 
نهایت تعامل مدیریت فرهیخته و کارشناسان ارشد شرکت با اصحاب رسانه 
و همکاری صمیمانه جناب انوش ترابی با خبرنگاران جهت پوشش خبری از 

نکات خواندنی این مجمع بود.
برنامه های آتي

1- توسعه افقي هلدینگ با هدف افزایش سهم بازار
2- توسعه ناوگان و تاسیس شركت بزرگ مقیاس هوشمند

3- سرمایه گذاری در نیروگاه خوردشیدی
4- پروژه احداث بگ هاوس با هدف كاهش مصرف آب و كاهش آلایندگي

5- عرضه اولیه شركت سیمان سفید شرق و برنامه ریزی برای عرضه  اولیه شركت های 
منددشتي و زغال سنگ شرق
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مجمـع عمـومي عـادی سـالیانه صاحبـان سـهام شـركت سـرمایه گـذاری معیـار 
صنعـت پارس )سـهامي عام( مـورخ 1402,10,24 در محل سـالن آمفـي تئاتر هتل 

سـیمرغ سـالن آییـن برگـزار گردید
در ایـن مجمـع كـه با حضـور 71,99 درصـد سـهامداران حقیقي و حقـوقي ، اعضاء 
هیـات مدیـره، نماینـده سـازمان بـورس و اوراق بهادار، حسـابرس و بـازرس قانوني 
برگـزار گردیـد، ریاسـت مجمـع برعهـده آقای عبـاس باباگل زاده كشـتلي بـود، كه 
جنابـان علیرضـا محمـودی مهربانـي و عمـار یعقوبـي زاده ونیني در مقـام نظار اول 
و دوم و آقـای سـید علیرضـا عظیمـي پور بـه عنوان دبیـر مجمع انتخـاب گردیدند.

درادامـه بـا قرائـت گـزارش هیـات مدیـره بـه مجمـع مربـوط بـه اهـم فعالیتهـای 
صـورت پذیرفتـه در طي سـال مـالي منتـهي بـه 1402,06,31 و پـس از اسـتماع 
گـزارش حسـابرس و بـازرس قانـوني، مجمـع نشینان بـا طنین صلوات خـود ضمن  
تصویـب صورتهـای مـالي و تنفیـذ معـامات مشـمول مـاده 129 و با تقسیم سـود 

110 ریـال بـه كار خـود پایـان دادند
آخرین اعضای هیئت مدیره درسال مالی مورد گزارش به شرح ذیل بوده است :

دكتـر سیـد علیرضا عظیـمي پـور در ابتدای 
و  تاریخچـه  تشـریح  ضمـن  خـود  گـزارش 
تركیـب سـهامداران شـركت افـزود: شـركت 
سـرمایه  صنعـت  در  پـارس  صنعـت  معیـار 
بـا  منطبـق  و  داشـته  فعالیـت  گـذاری 
ماموریـت خـود مي كوشـد بـا بهـره گیـری 
از تمـام پتانسیـل خـود و تجـارت ارزشـمند 
مدیرانـش بـا سـرمایه گـذاری در بخش های 
بکارگیـری  بـا  خدمـات  و  معـدن  صنعـت، 
سـرمایه انسـاني شایسـته، از طریـق ایجـاد 
و بهبـود سـبد سـرمایه گـذاری هـا، ضمـن 

هـای  دارائي  مسـتمر،  نقـدی  سـود  پرداخـت 
سـهامداران را حفـظ وارتقـاء دهـد.

معیـار  نمـاد  بـازدهي  میـزان  وی  گفتـه  بـه 
درصـد  و   %55 بـورس  شـاخص  براسـاس 
نقدشـوندگي 78% مي باشـد كـه ایـن نشـان 
دهنـده از پتانسیـل بـالایي مي باشـد كـه برای 
افزایـش ثـروت ذینفعـان در مجموعـه وجـود 

دارد.
سـکاندار شـركت در ادامـه خاطرنشـان كـرد: 
بـا توجـه بـه اینکـه میانگیـن سـرمایه اسـمي 
شـركت هـای سـرمایه گـذاری فعـال در بورس 
مبلـغ 105,355,960 میلیـون ریال مي باشـد، 
بـه  بایسـت  مي  معیـار  اسـمي  سـرمایه  لـذا 
حداقـل تـراز شـركت هـای هـم گروه خـود در 

صنعـت طي سـال هـای آینـده و به سـرعت ارتقـاء پیدا نمایـد كه بـرای تحقق این 
مهـم، لـزوم طي كـردن مراحـل افزایـش سـرمایه بسیـار حیـاتي مي باشـد

مدیرعامـل فرهیختـه مجموعـه در ادامـه ضمـن اعام اینکـه در سـال مـالي مـورد 
گـزارش اقدامـات بسیـار خـوبي جهـت اعـتای شـركت صـورت پذیرفته اسـت كه 
تغییـر سـهامداران عمـده، خریـد بلـوک 4,5 درصـدی شـركت مادكـوش، تصویـب 
افزایـش سـرمایه شـركت و افزایـش سـرمایه شـركت از 5 بـه 30 میلیـارد، انجـام 
پذیـره نویـسي و حـق تقـدم هـا، برگـزاری مجمـع عـادی بـه طـور فـوق العـاده 
در مهرمـاه جهـت انتخـاب اعضـای هیـات مدیـره و انطبـاق اساسـنامه شـركت بـا 
اساسـنامه مـورد تاییـد سـازمان بـورس، تکمیـل بیانیـه ثبت افزایـش سـرمایه و ... 

از آن جملـه بـوده انـد
بـه گفتـه وی پـس از اسـتقرار سـهامداران جدیـد در سـال مـالي مـورد گـزارش 
میـزان سـرمایه »معیـار« از 5 میلیـارد تومان بـه 30 میلیارد تومـان افزایش یافت و 
همراسـتا بـا برنامـه های تدوین شـده در نظر داریـم در مرحله دوم افزایش سـرمایه 
كـه در دسـتور كار قـرار دارد سـرمایه شـركت را تـا 120 میلیارد تومـان كه معادل 
400 درصـد افزایش سـرمایه اسـت ارتقـاء دهیم. بنا بـه اعام این مدیـر موفق، این 
افزایـش سـرمایه هـا در پیشـبرد اهـداف عالیـه مجموعـه و ارتقـای ثـروت و دارائي 

ذینفعـان نقشي اسـاسي خواهد داشـت
دكتـر عظیـمي پـور درفرازی دیگـر از گزارش خود بـا تصریح اینکه افزایش سـرمایه 
ای كـه در سـال مالي گذشـته و در بهمـن ماه كلید خورد در عملیات كاری شـركت 
دخیـل نبـود تاكیـد كـرد: از آنجـا كـه تامیـن ایـن سـرمایه بـه خاطـر تعـطیات و 
فـروش حـق تقدم طولاني شـد ایـن موضوع 
قالـب  در  موقـع  بـه  نتوانسـت  مـلي  شـارژ 
عملکـرد  و  باشـد  مـا  اختیـار  در  صنایـع 
سـودآفریني شـركت در سـال مـالي منتـهي 
بـه 1402,06,31 بـا توجه به همان سـرمایه 

قبـلي شـركت محقق شـده اسـت
بـه گفتـه نایب رئیـس هیات مدیـره، بررسي 
اقام صـورت وضعیـت مـالي نشـان مي دهد 
كـه در سـال مـالي منتـهي بـه 31 شـهریور 
مـاه 1402 سـرفصل سـرمایه گـذاری هـای 
بـه مبلـغ 167,627 میلیـارد  كوتـاه مـدت 
افزایـش چشـمگیر سـرفصل  ریـال رسیـده و 
پرداختـني هـای بلندمـدت نسـبت بـه سـال 
قبـل، مربـوط بـه خریـد بلـوک 4,55 درصدی 
 3 بـدهي  ایجـاد  و  مادكـوش  شـركت  سـهام 
سـاله بـوده اسـت. دكترعظیـمي پورهمچنیـن 
اعام كـرد كـه بـا توجـه بـه برنامـه افزایـش 
سـرمایه شـركت و ثبـت مرحلـه اول افزایـش 
 31 بـه  منتـهي  مـالي  سـال  در  سـرمایه، 
شـهریور 1402 میـزان حـق مالکانـه از رشـد 
چشـمگیری برخـوردار بـوده و كفایـت منابـع 
لازم بـرای توسـعه فعالیـت هـا بهبـود یافتـه 
اسـت و همچنین رشـد سـود خالص نسـبت به 
سـنوات قبـل قابل توجـه بوده و ناشي از رشـد 
درآمدهای شـركت مي باشـد كه از محل سـود 

دکتر سید علیرضا عظیمی پور با اشاره به اینکه امسال نسبت به سال 
گذشته شاهد افزایش 3 برابری سود و درآمد عملیاتی بوده ایم ، افزود: 
از برنامه های شرکت افزایش دارایی از محل افزایش بدهی است که در 
همین راستا بدهی سال گذشته شرکت که حدود 26 میلیارد تومان 

بوده که این رقم امسال 460میلیارد تومان برآورد شده است.
بنا به اعلام سکاندار »معیار« از برنامه های در دست اقدام شرکت 
افزایش سرمایه، ساماندهی شرکت های تابعه، افزایش حقوق مالکانه 

از طریق  مدیریت بدهی و تملک و تاسیس شرکت های جدید است.
تشریح  ضمن  همچنین  »معیار«  صاحبنام  و  موفق  عامل   مدیر 
ترازنامه شرکت، گفت: نسبت آنی شرکت نشان می دهد که مطالبات 

سهامداران را می توانیم با نسبت بیش از 20 درصد پاسخ گو باشیم.
به گفته دکتر عظیمی پور میزان بازدهی نماد معیار براساس شاخص 
بورس 55% و درصد نقدشوندگی 78% می باشد که این نشان دهنده 
در  ذینفعان  ثروت  افزایش  برای  که  باشد  می  بالایی  پتانسیل  از 

مجموعه وجود دارد. 

کارآمد در سرمایه گذاری و سرآمد در سودآوری
در مسیر پرشتاب توسعه

سرمایه گذاری معیار صنعت با مدیریت کاردان هر روز موفق تر از دیروز 
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تقسیمي شـركتهای سـرمایه پذیر، فروش سـهام و سـود سـرمایه گذاری های كوتاه 
مـدت حاصـل شـده اسـت

نایـب رئیـس هیـات مدیـره شـركت در فـرازی دیگـر از گـزارش مبسـوط خـود بـه 
تشـریح سـرمایه گذاری در شـركت های فرعي و اصلي پرداخت و اعام داشـت كه 
افـزون بـر 27 میلیـارد و 700 میلیـون سـود سـهام و 10 میلیـارد و 900 میلیون از 
فـروش سـهام و 2,5 میلیـارد ذخیـره ارزش پرتفـوی در نظـر گرفتـه شـده كـه این 
مـوارد، مجمـوع درآمـد عملیاتي 41 میلیـارد و 100 میلیوني را ارمغان آورده اسـت.

بـه گفتـه سـکاندار »معیار« از برنامه های در دسـت اقدام شـركت افزایش سـرمایه، 
سـاماندهي شـركت های تابعـه، افزایـش حقـوق مالکانـه از طریـق  مدیریـت بدهي و 

تملـک و تاسیس شـركت های جدید اسـت
نایـب رئیـس هیـات مدیـره و مدیرعامـل شـركت در بخـش پایـاني گـزارش خـود 
پیرامـون دلایـل لزوم افزایش سـرمایه معیار اعام داشـت كه از دلایـل مهم افزایش 
سـرمایه شـركت مي تـوان بـه نیـاز به منابـع جدید مالي جهـت توسـعه فعالیت ها و 
تحقـق اهـداف، ارتقـاء سـرمایه  اندک شـركت نسـبت به سـایر شـركت ها و رسیدن 

بـه تـراز شـركت های قابـل پذیـرش در تابلـو فرابورس اشـاره كرد
ــورت  ــه بص ــرد مجموع ــل از عملک ــع مدیرعام ــزارش جام ــه گ ارائ
ــروه،  ــای گ ــت ه ــریح فعالی ــت تش ــد جه ــورت اسلای ــه ص ــع و ب جام
اســتقبال شایســته ارکان شــرکت از کلیــه ذینفعــان و اصحــاب رســانه، 

ــازار ســرمایه کشــورمان در مجمــع و در  ــه ب ــا تجرب ــران ب حضــور مدی
ــره، تشــریح سیاســت هــا و راهبردهــای  کســوت اعضــای هیــات مدی
صــورت گرفتــه در معیــار جهــت اعــتلا و تعــالی مجموعــه، تاکیــد بــر 
ســرمایه گــذاری معیــاردر توســعه محصــولات معــدنی و تامیــن مــالی 
شــرکت مذکــور و خریــد 4.5 درصــد ســهام شــرکت مادکــوش، تاییــد 
ــط  ــرکت توس ــرب ش ــالی مج ــاون م ــن مع ــفاف و کلی ــابهای ش حس
ــای  ــون بنده ــلی پیرام ــات تکمی ــونی، توضیح ــازرس قان ــابرس و ب حس
حســابرسی توســط مدیــران ارشــد شــرکت، تشــریح اقدامــات انجــام 
ــوالات  ــه س ــق ب ــخگویی دقی ــع، پاس ــف مجم ــوص تکالی ــده در خص ش
ــت  ــط و نهای ــورت برخ ــه ص ــر ب ــع و ناظ ــر در مجم ــهامداران حاض س
ــگاران  ــا خبرن ــای مهنــدس یعقــوبی ب ــه آق تعامــل و همــکاری صمیمان

ــود. ــع ب ــن مجم ــدنی ای ــکات خوان ــری از ن ــش خب ــت پوش جه
پیام هیات مدیره

در سـال مـالي 1402 حسـب حمایـت سـهامداران ارجمنـد، مجوز افزایش سـرمایه 

دومرحلـه ای از سـازمان بـورس و اوراق بهـادار اخـذ و در مجمـع فوق العـاده مورخ 
1401,10,26، بـا افزایـش سـرمایه از مبلـغ 50 بـه 1,500 میلیـارد ریـال موافقـت 
بعمـل آمـد. مایـه مباهات اسـت كه در حـالي گزارش عملکرد این سـال مـالي ارائه 
مي گـردد كـه مرحلـه اول افزایـش سـرمایه از مبلـغ 50 بـه 300 میلیـارد ریال در 
تاریـخ 1402,05,16 در اداره ثبـت شـركت هـا و موسسـات غیرتجـاری تهـران بـا 

موفقیـت به ثبـت رسید
همچنیـن بـا توجـه به مکاتبـات اخیر بـا اداره نظارت بر انتشـار و ثبـت اوراق بهادار 
سـرمایه ای سـازمان بـورس و اوراق بهادار، اجـرای مرحله دوم افزایش سـرمایه نیز، 
در دسـت اقـدام قـرار گرفته اسـت؛ لـذا مسیر پیشـرفت و اعتای شـركت در جهت 

دسـتیابي بـه اهـداف و وفقیت ها در حال هموارسـازی مي باشـد
در حـال حاضـر، شـركت از طریـق افزایـش سـرمایه و تاش دارد، در جهـت ایجـاد 
سـود مناسـب و پایـدار بـرای سـهامداران محتـرم اقدامات موثـر را به انجام رسـاند

شـایان ذكـر اسـت؛ با اجـرای مرحلـه دوم افزایش سـرمایه و تزریق منابـع حاصل از 
آن، تحقـق سـند راهبردی شـركت سـرعت خواهد گرفت

استراتژی ها و برنامه های شرکت برای سال مالی آتی
مطابق سـند اسـتراتژیک مصوب شـركت سـرمایه گـذاری معیار صنعـت پارس طي 
صـورت جلسـه هیـات مدیـره مـورخ 1402,07,01 برنامه هـای آتي شـركت در دو 

بخـش كوتـاه مـدت و بلندمـدت بـه تصویب هیـات مدیره رسیده اسـت

لازم بـه ذكـر اسـت كـه عاوه بر سـند فوق الذكـر، برنامه هـای كوتاه مـدت به طور 
كامـل در كمیتـه سـرمایه گذاری بررسي مي شـوند و سـپس تحت عنـوان مصوبات 
یـا پیشـنهادها كمیتـه در اختیـار بخـش سـرمایه گذاری و یـا هیات مدیره شـركت 
قـرار مي گیرنـد. همچنیـن شـرایط پذیـرش در تابلـوی فرابورس در حـال بررسي و 

مراحـل اجـرای آن آغاز گردیده اسـت
برنامه های شرکت به شرح زیر است:

1- تبدیل شركت به گروه مال
2- پذیرش در فرابورس

3- اجـــرای مرحلـــه دوم افزایـــش ســـرمایه از 300 میلیـــارد ریـــال بـــه 1,500 
ـــال ـــارد ری میلی

4- تهیـــه گـــزارش توجیـــهي افزایـــش ســـرمایه از 1,500 میلیـــارد ریـــال بـــه 
5,000 میلیـــارد ریـــال

ـــذاری  ـــای موجـــود و ایجـــاد ســـرمایه گ ـــذاری ه ـــش ســـرمایه گ 5- توســـعه و افزای
ـــد ـــای جدی ه
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مدیرعامل شركت كویرتایر گفت: درسال مالي گذشته، بالغ بر 4 میلیون 264 هزار حلقه انواع تایر رادیال سواری به وزن 
35 هزارتن در این كارخانه تولید و روانه بازار شده است.

مهندس زینلي با بیان اینکه در حال حاضربیش از 44 سایز و طرح مختلف از رینگ 13 تا 20 دراین كارخانه تولید مي 
شوداظهاركرد: از این تعداد، 6 سایز برای نخستین بار درسال جاری تولید شده است.

وی با اشاره به نیاز تایرهای SUV دركشور و توجه همیشگي كویر تایر به بي نیازی كشور در خصوص واردات این 
نوع تایرها بیان كرد: حدود 30 درصد از نظرحلقه ای و 40 درصد از نظر وزني سبد تولید خود به این سایزها اختصاص 

یافته و تولید این سایزها نسبت به سال مالي گذشته 55 درصد افزایش یافته است .
مدیرعامل شركت كویرتایر تصریح كرد: با تاش و پشتکار و همکاری های همه جانبه پرسنل سخت كوش كویر تایر 

موفق شدیم تایر سایزR17 70/285 مخصوص ماشین های برقي را تولید كنیم كه در كشور بي نظیر است.
وی اظهاركرد: همچنین تولید تایر سایز R17 70/285 ویژه خودروهای آفرود Offroad نیز برای اولین بار در كشور 

در شركت كویرتایر محقق شد كه با تولید آن، كویرتایر به جرگه تولیدكنندگان تایرهای آفرود در جهان پیوست.
مدیرعامل شركت كویرتایر بیان كرد: با تاش متخصصان این واحد صنعتي، طرح توسعه 14هزار تني تولید تایرهای 
SUV ,SUV  ویژه خودروهای شاسي بلند در شهریور ماه امسال به بهره برداری رسید كه ظرفیت اسمي تولیدكارخانه 

با 50 درصد افزایش از 31 هزارتن به 45 هزارتن در سال رسید.
 مهندس زینلی ابراز امیدواری کرد به حول قوه الهی و با برنامه ریزی های انجام شده و تلاش و پشتکار 
همکاران، در سال مالی آینده نیز کویر تایر علاوه بر افزایش و تحقق تولید ، شاهد رونمایی از محصولات 

جدید درصنعت تایر کشور خواهیم بود
سال مالي در شركت كویرتایر از 1دی ماه آغاز و تا 30 آذرماه سال آینده پایان مي پذیرد.

در سال مالی 1402-1401 محقق شد 
تولید4 میلیون حلقه انواع تایر سواری رادیال در کویرتایر

شركت كویرتایر برگزیده مقالات در شانزدهمین همایش وهفتمین نمایشگاه ملي لاستیک ایران شد. 
 )Inclinometer( مقاله ارائه شده از سوی دكتر مجید هادی با عنوان طراحي و ساخت سنسور زاویه سنج
برای كاربرد درصنعت تایر برگزیده تمام مقالات شانزدهمین همایش و هفتمین نمایشگاه ملي لاستیک ایران شد.

شانزدهمین همایش ملي صنایع لاستیک همزمان با هفتمین نمایشگاه بین المللي زنجیره ارزش صنایع لاستیک در 
روزهای 19 تا 21 دی ماه 1402 با هدف فراهم ساختن محیطي برای انتشار دستاوردهای علمي و نو و نیز ایجاد 

فرصت مناسب برای پژوهشگران و مهندسان حوزه صنعت لاستیک در هتل بین المللي المپیک تهران برگزار شد.
در مراسم اختتامیه شانزدهمین همایش ملي صنایع لاستیک كه با حضور مسئولان كشور و صنعت تایر برگزار شد 
لوح تقدیر برگزیده تمام مقالات این همایش به آقای دكتر مجید هادی كارشناس اداره نت شركت كویرتایر اهدا شد

در این مقاله، یک رویکرد كم  هزینه برای سنجش زاویه ارائه شده است كه توانایي انجام عملکردهای موردنیاز یک 
سنسور زاویه  سنج را دارد. 

استفاده از ژیروسکوپ به همراه برد آردوینو و استفاده از مدار مبدل دیجیتال به خروجي جریان آنالوگ استاندارد، 
اصلي ترین مزیت این طرح  پیشنهادی است. باتوجه  به هزینه پایین و فراهم بودن قطعات سنسور پیشنهادی، این 

سنسور مي تواند جایگزیني برای برخي سنسورهای زاویه  سنج گران  قیمت موجود در بازار باشد.
این مقاله در بین تمامي مقالات )122 مقاله پوستر و 54 مقاله سخنراني( ارسالي به شانزدهمین همایش و هفتمین 

نمایشگاه زنجیره ارزش صنایع لاستیک بر اساس ارزیابي هیئت داوران به عنوان مقاله برتر انتخاب گردید.

کویرتایر؛ برگزیده مقالات در شانزدهمین همایش ملی لاستیک ایران

درشرایطي كه صنعت تایر ایران درگیر تامین بازار برای خودروهای پر تیراژ داخلي و البته قدیمي است، كویرتایر با 
بومي سازی دانش  فني به پرچمدار تولید تکنولوژی در این صنعت تبدیل شده است.

تایرساز بیرجندی كه این روزها همگام با بزرگان صنعت تایر در دنیا حركت مي كند؛ برای اولین  بار در كشور توانسته است 
تایرهای پنچررو یا همان ران فلت و تایر ویژه خودروهای برقي و آفرودی را با دانش فني كاما ایراني تولید و روانه بازاركند

حركت بزرگي كه شانزدهیمن همایش و هفتمین نمایشگاه صنعت تایر ایران را تحت  شعاع خود قرارداد و این رویداد را 
به فراتر از دورهمي سالانه اهالي این صنعت تبدیل كرد تا برای اولین بار در تاریخ تایرسازی كشور شاهد توسعه واقعي 

این صنعت باشیم.
سیدعلي ضیاتبار، مدیر اداره تحقیقات و تکنولوژی كویرتایر پرمشغله ترین فرد حاضر در هفتمین نمایشگاه بین المللي 

زنجیره ارزش صنایع لاستیک بود.
فرد تاثیرگذار صنعت تایر در سال 1401 و فناور برتر استان خراسان جنوبي در این رویداد سالانه، مدیران ارشد صنعت 
تایر و مدیران واحد تکنولوژی دیگر شركت های تایرسازی را به غرفه كویرتایر كشانده بود تا از چند و چون پیشرفت،آن هم 

بدون كمک شركت های بزرگ خارجي آگاه شوند.
ضیاتبار در گفت وگو با روزنامه »دنیای خودرو« از حركت روبه رشد این صنعت در كشور گفت و اینکه كویرتایر به رغم  آنکه 
این تکنولوژی برای اولین  بار ازسوی پیرلي ایتالیا مطرح شد و شركت های پیشرو دیگر به جمع دارندگان این تکنولوژی 
پیوستند، توانسته است بدون نیاز به كمک خارجي ها این فناوری را در ایران بومي سازی كرده و یکي از خاص ترین گروه 

محصول های این صنعت را با دانش جوانان ایراني تولید كند.

غوغای تکنولوژی در کویرتایر
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كویرتایر مرزهای تکنلوژی بومي را جابه جا كرد تا جایي كه نخستین تایر آفرودی تولید ایران را به سفارش گروه بهمن برای 
پیکاپ G9 تولید كرد.

ضیاتبار ویژگي های این تایر را پاس كردن استیج دو SWR، چنگ زني بالا در مسیرهای شني، سنگاخي و ناهمواری ها بیان 
كرد و افزود: منجید این محصول به دلیل تغییر در ساختار تایر و طراحي ویژه از مقاومت بالایي برخوردار است.

ضمن اینکه بخشي از دیواره تایر همراه با گل تایر، كار چنگ زني را انجام مي دهد و به همین دلیل در مسیرهای شني و ماسه ای 
تا 20درصد عملکرد بهتری دارد. تایر آفرود كویر به دلیل استفاده از آمیزه خاص خود در مسیرهای سنگاخي دچار پاره گي 

نشده و مقاومت بالایي در مسیرهای خارج جاده دارد.
صنعت تایر ایران به سرعت در حال افزایش ظرفیت تولید است. ظرفیت تولیدی كه بالا رفتن باعث اشباع بازار از تایر و رقابت 

سخت تایرسازان در بازارداخلي خواهد شد.
حال باید دید دیگر تولیدكنندگان تایر نیز به فکر دستیابي به تکنولوژی و تولید محصولات باكیفیت در گروه محصول های جدید 
خواهند بود یا خیر؟ آیا در بازار رقابتي سال های آینده كه خبری از تفاوت قیمت تایر پرایدی بین بازار و نرخ كارخانه نخواهد بود، 
تایرسازان داخلي امکان صادرات محصولات روز دنیا را به خارج از مرزها خواهند داشت یا شركت های دانش بنیاني مانند كویرتایر 

به تنهایي قرار است نام برند ایراني را در بازارهای جهاني نمایندگي كنند؟

تولید تایرهای برقي پیچیدگي های خاص خود را دارد. شتاب صفر تا صد 2.5تا 3.5برابری این خودروها نسبت به خودروهای درون سوز، 
مقاومت غلتشي، مقاومت سایشي و چنگ زني و ترمزگیری به مراتب بهتری را مي طلبد.

پارامترهایي كه تنها با یک تغییر كوچک در آمیزه تایر دست یافتني نیست. ضیاتبار در این باره گفت: تایر ویژه خودروهای برقي باید استاندارد 
مورد درخواست این خودروها را پاس كند كه البته به مراتب سختگیرانه تر از استیجSWR 2 است. ا

از طرفي تولید آن؛ قالب پخت، ساختار و آمیزه متفاوت و همچنین طراحي گل )پترن ( خاص خود را مي طلبد. در تمام این موارد كویرتایر با 
دانش بومي تایر را به سفارش خودروسازان داخلي تولید كرده و روند تحقیق و توسعه این محصول از چند سال قبل در كویر آغاز شده است

به گفته او در این گروه محصول تکنولوژی متحول و كویر برای اولین بار در ایران موفق شده است چنین محصولي را با دانش بومي تولید كند. 
حتي مقاومت غلتشي این تایر به 8رسیده، در حالي كه تا پیش از این تایرهای ایراني مقاومت غلتشي كمتر از 9 را در این سایز در كارنامه 

خود نداشته اند. درحال حاضر دو سایز 55R16/205 و 50R17/205 آماده تولید انبوه بوده و چهار سایز دیگر نیز در دست طراحي است.
ضیاتبار با اشاره به استفاده از مواد اولیه جدید در تولید این تایرها هزینه تولیدشان را 15درصد بالاتر از دیگر محصولات دانست و گفت: 

به زودی با دریافت استاندارد خاص ویژه لیبلینگ صادرات این نوع تایرها ی كویر به دیگر كشورها آغاز مي شود.

نخستین آفرودی ایران در کویر تولید شد

تایر برقی اما واقعی و کاملا ایرانی

تندیس پنجمین جشنواره حمایت از تولید ملي )حاتم( با موضوع ترویج فرهنگ »ارزش آفریني مولد در تولید ناخالص ملي« به شركت كویرتایر 
اهدا شد.

پنجمین همایش و جشنواره ملي حاتم )حمایت از تولید ملي( با حضور سکینه سادات پاد، دستیار رئیس جمهور در پیگیری حقوق و آزادی های 
اجتماعي؛ محسن كوشش تبار، معاون هماهنگي امور اقتصاد و توسعه منطقه ای وزیر كشور؛ آرش نجفي، رئیس كمیسیون انرژی اتاق بازرگاني 

ایران و تني چند از مسئولان عالي رتبه كشور و صاحبان مشاغل و كسب و كار در مركز همایش های صداوسیما برگزار شد.
در این مراسم تندیس پنجمین جشنواره حمایت از تولید ملي)حاتم( به مدیرعامل شركت كویرتایر اعطا شد كه به نیابت از سوی ایشان، مهندس 

قرباني گل پرور مدیر اداره فروش و بازاریابي شركت كویرتایر آن را دریافت كرد.
هدف از برگزاری پنجمین همایش و جشنواره ملي حاتم )حمایت از تولید ملي( نگاه بسیط به موضوع ترویج فرهنگ »ارزش آفریني مولد در 

تولید ناخالص ملي« به عنوان راهبرد اصلي عبور از ابرچالش های توسعه اقتصادی كشور بود.
كویرتایر در راستای ایجاد ارزش افزوده،تولید ثروت،كارآفریني، سرمایه گذاری و اشتغال مولد،حركت به سمت تولید دانش بنیان را در دستور كار 

خود قرار داده است. 
كویرتایر توانسته است با بهره گیری از توان شركت های دانش بنیان و همکاری با دانشگاه های معتبر كشور، با استقرار نظام مدیریت و تکنولوژی 
و ایجاد تحول در نظام نوآوری، موفقیت های متعددی  همچون تولید محصولات جدید و دانش بنیان، اجرای طرح های دانش بنیان در راستای 

كاهش مصرف انرژی، بومي سازی از طریق مهندسي معکوس قطعات و تجهیزات تکنولوژیک و دانش بنیان را كسب نماید .

اهدای تندیس جشنواره حاتم به کویرتایر

به گفته ضیاتبار، كویر تایر برای تولید تایرهای پنچررو سراغ تکنولوژی ابداعي پیرلي ایتالیا رفته 
است، یعني تولید تایری با دیواره یا همان سایدوال مقاوم كه در صورت پنچری و وارد شدن شوک 
به تایر، مقاومت بالایي از خود نشان مي دهد و راننده مي تواند تا 80كیلومتر را با سرعت 80كیلومتر 

در ساعت بپیماید.
او در تشریح فرآیند تولید این تایر گفت: در تولید این تایر از یک آمیزه خاص كه مخلوط ویژه ای 
از پلیمرهاست، استفاده شده، البته تمام مراحل طراحي و تولید آن نیز توسط متخصصان داخلي 

صورت گرفته است.

480 کیلومتر پیمایش با تایر »ران فلت« کویر
این تایر هنگام پنچری فشار وزني بالایي را تحمل مي كند و در تست های میداني به جای 
یک ساعت، شش ونیم ساعت حركت در حالت پنچری را با موفقیت پشت سرگذاشته است، 
یعني 480كیلومتر پیمایش در حالت پنچری! لاستیک های ران فلت هم زمان با پیشرفت 
صنعت خودرو دنیا به یکي از تایرهای پرمصرف در بازار خودروهای ویژه تبدیل خواهند شد

از  این دسته  اصلي  مشتریان  تایركوتاه  فاق  با  لوكس  این خودروهای  از  پیش  اگرچه 
خود  محصولات  در  ران فلت  تایرهای  از  هم  چیني ها  به تدریج  اما  بودند  محصولات 
استفاده خواهند كرد. آن طور كه مدیر اداره تحقیقات و تکنولوژی كویرتایر مي گوید این 
نوع تایر به سفارش یکي از خودروسازان داخلي تولید شده است و به میزان یک سیزدهم 

وزن بیشتری نسبت به نمونه های عادی دارد.
بر  تاكید  با  وی  مي كند.  تغییر  سایز  هر  نسبت  به  تایرها  این  تمام شده  هزینه  البته 
اینکه هرچه فاق تایر كوتاه تر باشد تولید آن نیز راحت تر است، این نوید را به مالکان 
خودروهای لوكس اروپایي داد كه به زودی مي توانند با یک سوم و حتي یک چهارم قیمت 

نمونه های خارجي، تایر خودرویشان را از كویر خریداری كنند.
نیز  ویژه حمل شخصیت ها  لوكس در خودروهای  بر سدان های  تایرها عاوه  نوع  این 

كاربرد دارد و مي توان با تکنولوژی بومي آن را به تمامي سایزها تعمیم داد.
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مجمع عمومي عادی سالیانه صاحبان سهام شركت بین المللي محصولات پارس )سهامي عام( 
مورخ 1402,10,26 در محل اتاق بازرگاني و صنایع و معادن كشاورزی ایران برگزار گردید.

در این مجمع كه با حضور 73,43 درصد سهامداران حقیقي و حقوقي ، اعضاء هیات مدیره، 
نماینده سازمان بورس و اوراق بهادار، حسابرس و بازرس قانوني برگزار گردید، ریاست مجمع 
برعهده آقای  نیک پوی قاسملو بود، كه جنابان سید مصطفي الوانکار و محمدرضا حیدری كرد 

زنگنه در مقام نظار اول و دوم و آقای حسن بغدادی به عنوان دبیر مجمع انتخاب گردیدند. 
درادامه با قرائت گزارش هیات مدیره به مجمع مربوط به اهم فعالیتهای صورت پذیرفته در طي 
سال مالي منتهي به 1402,06,31 و پس از استماع گزارش حسابرس و بازرس قانوني، مجمع 
نشینان با طنین صلوات خود ضمن  تصویب صورتهای مالي و تنفیذ معامات مشمول ماده 

129 با تقسیم سود 48 ریالي به ازای هر سهم به كار خود پایان دادند.
آخرین اعضای هیئت مدیره درسال مالی مورد گزارش به شرح ذیل بوده است :

مهندس حسن بغدادی در ابتدای گزارش جامع خود ضمن تشریح تاریخچه و تركیب 
سهامداران »شپارس« افزود: شركت در صنعت مواد شوینده فعالیت مي كند و جزء هفت 

شركت برتر تولیدكننده انواع پودر لباسشویي مي باشد .
مهندس بغدادی در ادامه میزان سهم بازار شركت 
از بازار داخلي را برای شپارس 45,014 تن معادل 
8,6 درصد در سال مالي گذشته اعام كرد و اضافه 
نمود: روند افزایش سهم بازار داخل شركت حاكي 
از آن است كه در شرایط سخت سال مالي منتهي 
به پایان شهریور 1402 این مجموعه توانسته سهم 
افزونتر از بازار مصرف داخل میهن عزیزمان را به 
خود اختصاص دهد به گفته وی این شركت در 
مالي گذشته همچنین مقدار 5,777 تن  سال 

صادرات داشته است. 
اینکه  تصریح  با  همچنین  مجموعه  مدیرعامل 

فن آوری مورد استفاده در كلیه بخش های كارخانه 
در مقایسه با رقبای داخلي از دستگاه های مدرن تر 
با صرفه جویي انرژی بیشتر و اتوماسیون بالاتری 
برخوردار مي باشد اضافه كرد: در سطح جهاني نیز 
این كارخانه به دلیل استفاده از آخرین تکنولوژی 
موجود در تولید پودر لباسشویي، سدیم سیلیکات و 
سولفورنیک اسید از وضعیت مطلوب و قابل قبولي 

برخوردار است.
زبده  مدیراني  داشتن  با  این مجموعه   : افزود  وی 
و با دانش بالا،همچنین با برنامه ریزی و نظارت بر 
زیرمجموعه های خود توانسته است در مبحث جهش 
تولید و ارتقاء سودآوری خود طي سال مالي مورد 

گزارش، كارنامه ای درخشان حاصل كند.
عضو هیات مدیره »شپارس« در قسمت دیگری از 

گزارش خود افزایش دو برابری قیمت مواد اولیه، كاهش فروش اعتباری، تامین نقدینگي مورد 
نیاز، كاهش قدرت خرید مردم، تداوم تحریم ها و معضات مربوط به تامین قطعات و صادرات 
محصول، دامپینگ توسط رقبا، سخت تر شدن دسترسي به منابع بانکي و تسهیات به علت 
مشکات متعدد و ... را از مهمترین چالش های مرتبط با شركت برشمرد و افزود: مفتخرم اعام 
دارم كه با تمام این چالش و معضات توانستیم روند رو به رشد شركت را استمرار ببخشیم و با 
افزایش فروش، رشد سهم بازار و ارتقای سودآوری عملکردی موفق و درخشان را برای ذینفعان 

به ارمغان بیاوریم.
دكتر نیکپور قاسمي نیز در این مجمع ضمن تصریح اینکه این مجموعه توانسته است علیرغم 
چالش های بسیار و معضات فراوان تحمیلي بر شركت های تولیدی در حوزه صادرات و 
بهداشت، عملکردی موفق را حاصل كند كه مهمترین آنها رشد 28 درصدی فروش داخلي 
و افزایش 18 درصدی جمع فروش تناژی مي باشد افزود: طي روندی صعودی این شركت 
توانسته است در كنار افزایش سهم بازار داخلي، سود عملیاتي و خالص خود را چند صد درصد 

افزایش دهد.
این مدیر رزومه دار و مشهور بازار سرمایه كشورمان در ادامه با اعام اینکه در سال مالي مورد 
گزارش »شپارس« افزایش تولید را منطبق با شعار سال تحقق بخشید و توانست با سیاست 
گذاری صحیح در امر ارتقاء درآمدها، فروش و سود عملیاتي و خالص كارنامه ای خوب را برای 
سهامداران و ذینفعان رقم بزند تاكید كرد عدم تناسب بین افزایش تمام نهادهای تولید و مواد 
اولیه و تورم با نرخ مصوب افزایش قیمت محصولات یکي از معضات پر رنگي مي باشد كه مي 
طلبد برای آن توسط دولتمردان و مسئولان چاره ای اندیشیده شود تا تناسبي موجه در مورد 

حاشیه سود معقول محصولات تولیدی ایجاب گردد.
مهندس بغدادی مدیر عامل ))شپارس (( در بخش 
پایاني گزارش خود ضمن تبیین دقیق چالش ها 
و معضات متعدد مرتبط با شركت در سال مالي 
مورد گزارش تاكید كرد در سایه پیاده سازی و 
عملیاتي شدن رئوس برنامه ها و راهبردهایي كه 
مد نظرمان بود و البته با همراهي همه جانبه هیات 
مدیره و حمایت تمام قد سهامداران و مجاهدت 
كلیه پرسنل خدوم مجموعه موفق شدیم ضمن 
ارتقا سهم بازار داخلي ، افزایش فروش و سود خوبي 

را برای ذینفعان ارمغان بیاوریم .

نکات مهم مطرح شده :
- تحریم های بانکي و حمل ونقل، مشکات داخلي از 
قبیل رشد بي سابقه نرخ ارز و به تبع آن بالا رفتن 
هزینه نگهداری و تعمیرات، قیمت تمام شده مواد 
اولیه داخلي و وارداتي به میزان بیش از دو برابر به 
كاهش فروش اعتباری از طرف تامین كنندگان منجر 

شده است. 
- كاهش توان خرید مشتریان، مشکات ارزی در 
صادرات، ورود رقبای جدید و اعمال محدودیت های 

كرونا از ریسک های عمده هستند. 
- در فرودین ماه 15درصد رشد داشتیم كه پس از 

سه ماه اثر خود را نشان داد.
- دسترسي به منابع بانکي سخت شده و این موضوع 

منجر به كاهش نقدینگي شده است. 

مهندس حسن بغدادی در مجمع سالانه خاطرنشان کرد که با افزایش 
درآمدهای عملیاتی شرکت از مبلغ 9.549.938 میلیارد سال مالی 
مالی  در سال  مبلغ 14.756.397میلیارد  به  به 1401.6.31  منتهی 
منتهی به 1402.06.31 که حاکی از یک رشد 54 درصدی می باشد 
و ارتقاء سود عملیاتی مجموعه از مبلغ  429.332 میلیارد سال مالی 
گذشته به مبلغ 1.336.835 میلیاردی سال مالی مورد گزارش که 
نشان دهنده رشد حدود 210 درصدی سود عملیاتی می باشد موفق 
شدیم که با کسب مبلغ 528.151 میلیارد سود خالص ) رشد اعجاب 
انگیز حدود 500 درصدی(، عملکردی درخشان در سودآوری را برای 
ارمغان  به  گزارش  مورد  مالی  سال  در  »شپارس«خود  سهامداران 

بیاوریم. 
به گفته این مدیرعامل پاکدست و متبحر، افزایش تولید در کنار رشد 
18 درصدی تناژ فروش باعث گردید که شپارس ضمن کسب سهم 
بیشتر از بازار داخلی در مداری صعودی و روندی رو به رشد بتواند 

عملکردی درخشان در بازدهی و سودآوری نیز حاصل کند.

نی
سی

رح
امی

رو 
س

خ

تداوم روند صعودی شپارس
40 درصد افزایش فروش در کنار رشد 209 درصدی سود عملیاتی برای شرکت بین المللی محصولات پارس
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- اختاف نرخ نیمایي و بازار آزاد یکي از بزرگ ترین مشکات شركت بوده و اختاف آن به 
35درصد رسیده است. 

- تمایل زیادی به تامین مالي از بازار سرمایه داشتیم، اما به دلیل بالا رفتن هزینه كه بالای 
36درصد است، تامین مالي از بانک ها مقرون به صرفه تر )حدود 29درصد( است. 

- بیشتر مواد اولیه مصرفي از دولت تامین مي شود كه افزایش 40درصدی داشته، اما اجازه 
افزایش قیمت محصول نهایي را نمي دهد. 

- در ابتدا قرار بود افزایش سرمایه از تجدید ارزیابي باشد، اما برای تسریع از سود انباشته انجام 
مي شود. حدود 25 روز دیگر مجمع افزایش سرمایه را برگزار مي كنیم و سپس در مرحله دوم 

تجدید ارزیابي مي كنیم.
-برای حفظ نقدینگي و به دلیل زمانبر بودن افزایش سرمایه از محل تجدید ارزیابي، افزایش 
سرمایه از محل سود انباشته را اجرا مي كنیم. افزایش سرمایه از محل تجدید ارزیابي را به آینده 

موكول كرده ایم.
برگزاری مجمع در اتاق بازرگانی ایران، استقبال خوب سهامداران و برگزاری مجمع در 
نهایت نظم، میزبانی شایسته از کلیه ذینفعان توسط ارکان شرکت، گزارش مدیرعامل 
مدبر شرکت پیرامون دستاوردهای مجموعه در سال مالی مورد گزارش، اعلام تداوم 
روند صعودی 8 ساله شرکت در سودآفرینی ، افزایش تولید و افزایش سهم بازار 
داخلی، رشد حدود 210 درصدی سود عملیاتی و افزایش بیش از 450 درصدی سود 
خالص، افزایش 55 درصدی درآمدها، ارتقاء فروش داخلی از 45 هزار به 57 هزار تن، 

رشد 28 درصدی جمع فروش، افزایش 18 درصدی تناژ فروش در سال مالی مورد 
گزارش نسبت به سال قبل، تقدیر ویژه مهندس بغدادی از همراهی هیات مدیره در 
پیاده سازی رئوس برنامه هیات مدیره و حمایت تمام قد سهامداران عمده از سیاست 
گذاری های کلان مدیریت، تایید حسابهای شفاف و کلین مدیر مالی مجرب شپارس 
توسط حسابرس و بازرس قانونی، توضیحات تکمیلی جناب حسن کریمیان مرد 
شماره یک مالی شرکت پیرامون بندهای حسابرسی، پاسخگویی صادقانه و مستند 
به تمام سوالات سهامداران حاضر در مجمع و ناظر به صورت برخط، تصریح مدیریت 
مبنی بر اینکه مصمم به افزایش سرمایه هستم، انتخاب موسسه حسابرسی ارقام نگر 
آریا به عنوان حسابرس اصلی و موسسه حسابرسی کوشا منش به عنوان حسابرس 
و بازرس علی البدل، نهایت تعامل مدیریت فرهیخته و کارشناسان کاردان مجموعه 
با اصحاب رسانه و خبرنگاران جهت پوشش خبری از نکات خواندنی این مجمع بود.

پیام هیات مدیره
شركت بین المللي محصولات پارس با بیش از 60 سال سابقه و برخورداری از واحدهای 
195/000 تني تولید انواع پودرهای لباسشویي، 71/000 تني تولید سدیم سلیکات و 27/000 
تني تولید سولفونیک اسید و 15/000 تني سدیم لوریل اثر سولفات یکي  از قطب های 

صنعت شوینده در بازار داخلي و صادراتي به شمار مي رود. آمار فروش این شركت در سال 
مالي گذشته نشان دهنده رشد و بالندگي و تحقق اهداف تعیین شده مي باشد. با كسب حد 
نصاب فروش14,756میلیارد ریال، برای هشتمین سال متوالي مسیر رشد فروش را با رشد 
54 درصدی نسبت به سال مالي قبل ادامه دادیم. همچنین از لحاظ تناژ فروش نیز افزایش به 
میزان 18 درصد را داشته ایم. لازم است یادآوری نماییم كه در طول 8 سال گذشته رشد خرید 
مصرف كنندگان در بازار محصولات شوینده بسیار محدود بوده و رشد فروش شركت نشان 

دهنده موفقیت سیاست های فروش، بازاریابي و كسب سهم از رقبا مي باشد.
هزینه مالي در سال مالي 1402 – 1401 نسبت به فروش 5% است كه با توجه به رشد فروش 
شركت هزینه های مالي نشان مي دهد كه وصول مطالبات و پرداخت اقساط با نظم بسیار 

خوبي مدیریت شده است.
درخصوص چشم انداز آتي و چالش های پیشرو باید عنوان نماییم كه وضعیت خاص كشور 
به لحاظ شدت تحریم های بانکي و حمل و نقل و مشکات داخلي از قبیل رشد بي سابقه 
قیمت ارز و به تبع آن بالا رفتن هزینه نگهداری و تعمیرات دستگاه ها و قیمت تمام شده مواد 
اولیه داخلي و وارداتي به میزان بیش از 2 برابر، كاهش فروش اعتباری از طرف تامین كنندگان 
اعم از داخلي و خارجي و همچنین با توجه به سیاستهای جدید بانک ها و نیاز شدید به ورود 
نقدینگي جدید برای تامین سرمایه در گردش از جمله دغدغه های اصلي مدیران شركت مي 
باشد. در زمینه صادرات با توجه به افزایش قیمت ارز، امیدواریم بتوانیم به اهداف صادراتي مورد 

نظر در سال جاری دست یابیم. 

ریسک های عمده:
-  عدم رشد كافي در توان خرید مشتریان بخصوص در سطح خرده فروشي

-  در حوزه صادرات عدم تبعیت نرخ ارز از اختاف نرخ تورم داخلي و نرخ تورم كشورهای 
مقصد

صادرات كه موجب تقویت رقبای خارجي و جذاب تر شدن قیمت های آنها مي گردد و بعلت 
شیوع ویروس كرونا بعضي اوقات صادرات ممنوع مي گردد.

-  ورود رقبای جدید خارجي و بیشتر شدن فشار عرضه در حالیکه در سمت تقاضا رشد كافي 
اتفاق نیافتد.

- اعمال محدودیت های ناشي از ویروس كرونا.
برنامه های آینده شرکت

-  تنوع تولیدات به لحاظ نام های تجاری، نوع بسته بندی و كیفیت محصولات در بازارهای 
داخلي و صادراتي

-  افزایش حجم فروش داخلي و صادرات در مقایسه با سال مالي گذشته
-  افزایش فروش در زمینه محصولات میاني نظیر سولفونیک اسید و سدیم سیلیکات.

-  افزایش فروش تگزاپون.
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وقتي در بهمن ماه سال 1397 مهندس سید قاسمي شهری قبول مسئولیت مدیرعامل شهید تندگویان را عهده دار گردید 
این شركت با حدود 60 درصد ظرفیت به تولید مي پرداخت ولي حضور پربركت مهندس قاسمي شهری دركسوت ناخدایي 

مجموعه باعث شد كه این شركت گام های بزرگي را برای رسیدن به قله های افتخار خود یکي پس از دیگری طي كند.
مهندس قاسمي شهری در آخرین مصاحبه ای كه با اصحاب رسانه داشت پیرامون این موضوع با اشاره به انحصاری بودن 
محصول تولیدی پتروشیمي شهید تندگویان در منطقه خاورمیانه اظهار داشت: ابتدای سال 98 ظرفیت تولید این شركت حدود 
61 درصد بود و متاسفانه هم زمان شرایط تحریمي بیشتر مي شد و هم شركت های خارجي ما را رها مي كردند، اما با مجاهدت 
كلیه عوامل در این مجموعه سترگ توانستیم با اتکا به نیروهای جوان خودمان به جایي برسیم كه امروز با وجود مشکات بسیار 
و تحریم های همه جانبه، تولید را به بالای 83 درصد ظرفیت برسانیم و مفتخرم اعام دارم كه این روند ادامه دارد و مي خواهیم 

به تولید 100 درصد ظرفیت و با بهینه سازی حتي به بالای 100 درصد هم برسیم.
وی با بیان اینکه امروز پیچیده ترین كاتالیست ما یعني كاتالیست پالادیوم در داخل كشور تولید مي شود، یادآور شد: از ابتدای 
سال 1400 كه »رفع موانع تولید« نام گذاری شد، نشست های هفتگي ما هم آغاز شد و تا امروز نزدیک به 200  جلسه تشکیل 
شده و در این جلسات ضمن بررسي مشکات و موانع تولید با تاش دوچندان كلیه پرسنل و هدایت هیات مدیره موفق شدیم 
ضمن رفع گلوگاه های تولید، در امر ارزش آفریني و رشد سودآوری برای ذینفعان اقدامات بسیار خوبي را رقم بزنیم بطوری كه 
هم اکنون، پتروشیمی تندگویان از پرچمداران صنعت پتروشیمی کشور می باشد که با اهتمام جدی به امر داخلی 
سازی و بومی سازی تجهیزات و کاتالیست ها، بهره بردن از توان شرکت های دانش بنیان، بومی سازی تکنولوژی، 
ارتقای کیفیت محصولات و افزایش سودآوری با کیفیت از پتروشیمی هایی باشد که در دروکردن جوایز متعدد 
منجمله شرکت برتر صنعتی، کسب تندیس چهاردهمین جایزه ملی مدیریت مالی، قرار گرفتن در بین شرکت 
های منتخب IMI و ... نقش خوش یک شرکت پیشرو را در صنعت پتروشیمی به عنوان پیشران اقتصادی کشور 

عزیزمان ایفا  نماید.
شایان ذكر است در تداوم روند صعودی و رو به رشد »شگویا« ، این مجموعه به عنوان بزرگترین زنجیره ارزش پلي اتیلن 
ترفتات صنعت پتروشیمي كه سکانداری خود را دست با كفایت مهندس سید رضا قاسمي شهری مي بینید دوره 9 ماهه 
منتهي به آذر سال جاری را با سود خالص 227 توماني به ازای هر سهم پشت سر گذاشت كه 134 درصد بیشتر از دوره مشابه 

سال گذشته مي باشد. 
همچنین درآمدهای عملیاتي شركت در این بازه با رشد 30 درصدی نسبت به دوره مشابه سال گذشته به بیش از 21 همت 

رسیده و حاشیه سود ناخالص نیز از حوالي 18 درصد در نه ماهه سال قبل به 32 درصد در این دوره رسیده است. 
مبلغ فروش شركت نیز در دو فصل بهار و تابستان به ترتیب برابر با 8053 و 6638 میلیارد تومان بوده كه در پاییز به حدود 

6791 میلیارد تومان رسیده است كه این ارقام نشان گر استمرار روند صعودی شركت در سوداوری مي باشد
بدون شک حضور مدیران و معاونین کاردان و کاربلد در بدنه مدیریت شرکت و البته حضور روابط عمومی کوشا و 
پرتلاش با مدیریت ارزنده خود که بخوبی، اخبار و رویدادهای »شگویا« را به سمع و نظر سهامداران و ذینفع می 
رساند یکی از بهترین چیدمان های مدیریتی در پتروشیمی ها می باشد که به گواه دوست و دشمن توانسته اند 

پتروشیمی تندگویان را در نقش یک لیدر و پرچمدار در صنعت پتروشیمی کشورمان مطرح سازند.

پتروشیـــمي شـــهید تندگویـــان بـــه عنـــوان بزرگتریـــن زنجیـــره ارزش پـــلي 
ـــلي  ـــزه م ـــن دوره جای ـــران در چهاردهمی ـــمي ای ـــت پتروشی ـــتات صنع ـــن ترف اتیل

ـــد ـــداد ش ـــن روی ـــس ای ـــب تندی ـــه كس ـــق ب ـــران موف ـــالي ای ـــت م مدیری
ایـــن رویـــداد بـــا هـــدف بهبـــود بســـتر و ارتقـــای ســـطح مدیریـــت مـــالي 
ــور  ــا حضـ ــخ 25 دی 1402 و بـ ــازمان ها در تاریـ ــركت ها و سـ ــادی شـ و اقتصـ
ـــه داری  ـــس خزان ـــه، ریی ـــه بودج ـــازمان برنام ـــس س ـــاد و دارایي، ریی ـــر اقتص وزی
ـــه  ـــئولان بلندپای ـــران و مس ـــعي از مدی ـــزی، جم ـــک مرك ـــان بان ـــور، معاون كل كش
كشـــوری، مؤسســـات مـــالي و اســـاتید دانشـــگاه بـــه میزبـــاني تهـــران برگـــزار 

ـــد ش
ـــرفي  ـــه ای، مع ـــالي حرف ـــت م ـــت از مدیری ـــداد، حمای ـــن روی ـــزاری ای ـــدف از برگ ه
و قـــدرداني از شـــركت ها و ســـازمان های برتـــر در حـــوزه مـــالي، تعریـــف 
راهبـــردی از مدیریـــت مـــالي و اقتصـــادی، ایجـــاد فضـــای رقابـــتي مناســـب 
ــب  ــویق و ترغیـ ــراني، تشـ ــازمان های ایـ ــركت ها و سـ ــان شـ ــه ای میـ و حرفـ
شـــركت ها بـــرای انجـــام خـــود ارزیـــابي و شـــناخت نقـــاط قـــوت و ضعـــف و 
زمینه هـــای بهبـــود، همچنیـــن فراهم كـــردن امـــکان تبـــادل تجربیـــات موفـــق 

مدیـــران مـــالي اســـت
جایـــزه مـــلي مدیریـــت مـــالي ایـــران در ســـه بخـــش تندیـــس، تقدیرنامـــه و 
گواهینامـــه بـــه شـــركت های حائـــز رتبـــه تعلـــق مي گیـــرد كـــه پتروشیـــمي 
شـــهیدتندگویان بـــا نمـــاد شـــگویا در بیـــن شـــركت كنندگان امســـال، پـــس 
ــابداری، موفـــق بـــه كســـب  ــالي و حسـ ــابي شـــاخص های مختلـــف مـ از ارزیـ
ـــركت  ـــن ش ـــالي ای ـــر م ـــایگان مدی ـــد ش ـــط محم ـــزه توس ـــن جای ـــد. ای ـــس ش تندی

دریافـــت شـــد

تجلی هنر مدیریت

با حضور وزیر اقتصاد؛

افرایش 134 درصدی سود خالص شگویا
پرچمداری پتروشیمی تندگویان با ناخدایی مهندس سید رضا قاسمی شهری

پتروشیمی شهیدتندگویان تندیس چهاردهمین جایزه ملی مدیریت مالی را کسب کرد
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مدیرعامل شركت سرمایه گذاری گروه توسعه ملي به همراه اعضای هیئت مدیره این 
شركت ضمن بازدید از بخش های مختلف شركت پاكسان در جریان آخرین اقدامات 

و دستاوردهای این مجموعه قرار گرفتند.
این شركت روز سه شنبه 26 دی ماه سال جاری میزبان حسین مدرس خیاباني 
این  مدیره  هیئت  اعضای  و  ملي  توسعه  گروه  گذاری  سرمایه  شركت  مدیرعامل 
همراه  به  بهشهر  صنایع  توسعه  شركت  مدیرعامل  مرادی  بهروز  و  بود  مجموعه 

مدیرعامل و اعضای هیئت مدیره شركت پاكسان نیز ایشان را همراهي نمودند.
در ابتدای این بازدید بخش های مختلف مجموعه مانند سالن های تولید محصولات 
صنعتي، بسته بندی صابون، بسته بندی پودر، چاپ و بسته بندی، تحقیق و توسعه، 
انبار و سکوهای بارگیری مورد بررسي قرار گرفت و شهریار محمدی راد مدیرعامل 
همچنین  و  آن  با  مرتبط  مسائل  و  تولید  فرایندهای  پیرامون  توضیحاتي  پاكسان، 
گزارش جامعي از اقدامات و فعالیت های اثربخش این مجموعه در سال مالي منتهي 
به 30 آذر 1402 كه منجر به بهبود شرایط و در نتیجه خروج از زیان و سودآوری 

مجموعه شده بود ارائه نمود.

در ادامه، مدیرعامل شركت سرمایه گذاری گروه توسعه ملي در جلسه ای تخصصي 
كه با محوریت بررسي مشکات و موانع موجود در مسیر تولید این مجموعه برگزار 
شد، ضمن قدرداني از تاش تمامي كاركنان این شركت، همدلي و همراهي اعضای 
هیئت مدیره پاكسان و حمایت از مدیرعامل را از عوامل مهم موفقیت و پیشرفت این 
شركت عنوان نمود و افزود: آقای محمدی راد با تدابیری كه اندیشیده و رویکردهای 
اصاحي كه در بسیاری از بخش های مجموعه بکار گرفته به معنای واقعي، مدیریت 
را ترجمه و معنا بخشیده است و قطعا مدل مدیریتي پاكسان مي تواند به عنوان 

الگویي موفق برای سایر مجموعه ها باشد.
مدرس خیاباني با ابراز حمایت از پروژه راه اندازی فاز جدید تولید سولفوناسیون در 
پاكسان گفت: گروه توسعه ملي آمادگي خود را به منظور پشتیباني حداكثری این 
پروژه مهم كه مي تواند ظرفیت های تولید دانش بنیان را نیز در این مجموعه فعال 

مدل مدیریت پاکسان می تواند الگویی موفق برای سایر مجموعه ها باشد
مدرس خیابانی:

بازدید مدیرعامل و اعضای هیئت مدیره شرکت سرمایه گذاری گروه توسعه ملی از پاکسان 

نماید را اعام مي نماید.
فقط  نه  آمد  تولید  به کمک  باید  بهشهر:  توسعه صنایع  مدیرعامل شرکت 

پاکسان!
بهروز مرادی مدیرعامل شركت توسعه صنایع بهشهر نیز با تشریح آخرین وضعیت 
تولید در كشور بویژه صنعت شوینده موانع و مشکات پیش روی صنایع تولید كننده 

محصولات شوینده و بهداشتي را برای حاضرین تشریح نمود.
مرادی ظرفیت تولید مواد شوینده در كشور را 2 برابر نیاز داخل عنوان نمود و افزود: 
با سایر  بهداشتي در مقایسه  تاثیرگذاری هزینه خرید محصولات شوینده و  میزان 
اقام در سبد مصرفي خانوار بسیار ناچیز است و درگیر نمودن این صنعت با مسائلي 
همچون قیمت گذاری دستوری موجب آسیب به آن شده است هرچند ما معتقدیم 
با آزادسازی و واقعي نمودن قیمت ها به لحاظ رقابت موجود میان تولیدكنندگان بي 

شک شاهد كاهش قیمت محصولات خواهیم بود.

مدیرعامل شركت توسعه صنایع بهشهر در ادامه اهتمام جدی به بازارهای صادراتي 
را یکي از نمونه های مدیریت هوشمندانه مدیرعامل و اعضای هیئت مدیره پاكسان 
عنوان نمود و گفت: محصولات پاكسان مبتني بر نیاز بازارهای صادراتي و با تکیه 
بر توان بالای تحقیق و توسعه تولید و عرضه مي گردد و تاش ها بر این است تا 
نفوذ  بتوانیم ضمن گستردگي تنوع و دامنه محصولات، شاهد  این حوزه  با تقویت 

برندهای این مجموعه در لایه های مختلف بازارهای بین المللي باشیم.
در پایان جلسـه شـهریار محمـدی راد و اعضـای هیئت مدیره پاكسـان ضمن تقدیر 
از حضـور مدیـران عامـل و اعضای هیئت مدیره شـركت های سـرمایه گـذاری گروه 
توسـعه مـلي و توسـعه صنایـع بهشـهر و سـایر معاونیـن و مدیـران ابـراز امیدواری 
نمونـد تـا در سـال مـالي جدیـد گام هـای بلندتـری بـه سـوی تعـالي و موفقیـت 
شـركت پاكسـان بـه عنـوان یـکي از بزرگتریـن و قدیمي ترین شـركت هـای تولید 
كننـده مـواد شـوینده و بهداشـتي برداشـته و نـام پـرآوازه آن را بیـش از پیـش 
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